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عناوینخبرها

حل مشکلات  با اتکا به توانمندی های داخلی 

قله دماوند برای جلوگیری از کوه خواری سند خورد!

توسعه و تجاری سازی 
موتور کم مصرف سه استوانه ایرانی

پرداخت تسهیلات کرونا به مشاغل آسیب دیده  سرعت می گیرد

پیگیری پرونده  ترور حاج قاسم،  مطالبه مردم  و مسئولان ایران

آدم هایی که »له« می شوند

سایپا در مسیر دانش بنیان شدن

اختصاص 5/ ۱6 هزار میلیارد ریال اعتبار کرونایی

استفاده از الگوهای مدیریتی فولاد مبارکه 
در بهبود فرایندهای سازمان بهزیستی

قرارداد توسعه میدان مشترک آزادگان جنوبی امضا شد
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صنعت حمل و نقل
 رگ حیاتی اقتصاد کشور

اجتماعی،  فاصله  رعایت   لطفاً 
ماسک زدن فراموش نشود، ویروس 
کرونا همچنان می تازد، هر 6 دقیقه 

یک فوتی؛ چرا لجبازی ؟!
با مراقبت از خود، بر مرگ زودهنگام 

پیروز شویم.
حیاتی  رگ  نقل  و  حمل  صنعت  اما 
درون  نقل  و  حمل  چه   ، کشور  اقتصاد 
شهری ، برون شهری ، زمینی ، ریلی ، هوایی ،  دریایی ، در این ایام 
کرونایی باید به هر شکل ممکن راکبین حمل و نقلی را از گرفتاری 
و مشکلات پیش آمده نجات داده و دولتمردان نسبت به رفع نگرانی 
آنها بیش از حد کوشا و انجام وظیفه نمایند ، که این مرقومه را به این 
بحث مهم اختصاص و دقت مجریان حمل ونقل به فرامین مقام معظم 
رهبری در جهت اجرای اقدام عملی اقتصاد مقاومتی ، رونق تولید ، 

جهش تولید جلب می نماید.  
نتیجه ای جز  آن همواره  مرتبط  فعالیت های  و  رکود در حمل ونقل 
رکود در صنعت کشور نخواهد داشت. رانندگان جاده ای نیز بر این امر 
آگاه هستند.  یکی از شاخص های رشد و توسعه هر کشور، وضعیت 
حمل ونقل آن کشور است. در واقع حمل ونقل به لحاظ نقش بسزایی 
که در اقتصاد کشور دارد، به عنوان صنعتی زیربنایی محسوب می شود. 
صنعت حمل ونقل در کشور ما به لحاظ وسعت خاک وسعت خاک از 
اهمیت و جایگاه خاصی برخودار است که متاسفانه تاکنون مورد توجه 

قرار نگرفته است.  
ادامه دارد

2

03

ن 
یرا

هر
ش

sh
ah

rir
an

 
29 

اره
شم

شماره 30
28 مرداد 1396
قیمت 1500 تومان

از ایرانه خانم تا ایران جوان با 
پیمان سلطانی

همیشهازپخشنابجاوبیاجازهقطعه"ایرانجوان-وطنم"ناراضیبودهام.
فهمموسیقیخوبودرستیکیازبحرانهایجدیجهانامروزاست

منتشــر شد

مهدیمیرحیدری
مد                    یر عامل و سرد                        بیر

رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار نخست وزیر عراق:

ایران خواهان 

عراقِ عزتمند  و مستقل

 و آمریکا دشمن عراق قوی است

استفاده از ماسک اجباری شد
تأکید رهبر معظم انقلاب اسلامی  بر استفاده از ماسک
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اخطارهفته نامه اقتصادی ایران

سخنگویارشد
نیروهایمسلح
بهصهیونیستها

سخنگویارشدنیروهایمسلحدرپاسخبهیاوهگوییهاودروغپردازیهایرژیمجعلیصهیونیستیمبنیبربمبارانوهدفقراردادنمحلاستقرارمستشارانایرانیدرسوریهگفت:بهدروغپردازانو
خیمهشببازانصهیونیستاخطارمیکنیمدرصورتادامهشرارتدستبرترمحورمقاومتوجمهوریاسلامیایرانرادرمیدانعملخواهنددید.سردارابوالفضلشکارچیافزود:امپراطوریرسانهای
صهیونیستیغربی،اذنابوپادوهایمنطقهایآنانمدتیاستبرایترسیمقدرتنماییپوشالیونمایشکاذبازتوانرژیمضدبشری،اشغالگروکودککشصهیونیستیبهفعالیتمذبوحانهجنگ
رسانهای،عملیاتروانیودروغپردازیمتوسلشدهاندواینگونهوانمودوخبرسازیمیکنندکهصدهایاهزارانایرانیراتاکنوندرسوریهکشتهایم.درحالیکهدرطول9سالیکهجمهوریاسلامیبه
صورتکاملًاقانونیوبنابهدرخواستدولتومردمسوریهباهدفکمکمستشاریجهتمقابلهباتروریستهایداعشیدستپروردهامریکاواسرائیلحضورداشتهاست،دربمبارانهایصورت
گرفتهتوسطرژیمجنایتکاروتروریستپرورصهیونیستیدرمجموعهشتشهیدبامشخصاتزیرتقدیمکردهاستوبههمیندلیلیکباردیگراسامیاینشهدایوالامقامرااعلاممیکنیمتادروغپردازی
وکذاببودنرژیمجعلیصهیونیستیبیشترنمایانشود.سردارشکارچیافزود:اسامیاینشهداعبارتنداز:1-شهیدحجتاللهنوچمنی2-شهیدمرتضیبصیریپور3-شهیدمحمدمهدیلطفینیاسر

4-شهیدسیدعمارموسوی5-شهیداکبرزوارجنتی6-شهیدمحمدعلیاللهدادی7-شهیدحامدرضایی8-شهیدمهدیدهقانیزدلی.

عضو هیئت  رئیسه مجلس شورای اسلامی گفت: تأخیر 
بانک ها و سازمان بورس در عدم واریز پول فروش سهام 

عدالت، به ضرر متقاضیان تمام شده است.
سیدناصر موسوی لارگانی با  اشاره به موضوعات مطرح شده درباره 
تأخیر چند ماهه در واریز پول فروش سهام عدالت به حساب دارندگان 
سهام گفت: وزارت اقتصاد خردادماه سال جاری اعلام کرد دارندگان 
سهام عدالت می توانند 30 درصد از سهام مربوطه را به فروش برسانند.

بــر اســاس برنامه ریزی صورت گرفتــه، بانک ها بایــد از طریق 
کارگزاری های خود یا کارگزاری های طرف قرارداد، نسبت به فروش 
سهام متقاضیان فروش سهام عدالت اقدام و وجوه حاصله را به حساب 
مشــتریان واریز کنند، اما متأسفانه بعد از گذشت هفته ها، هنوز 

بسیاری از متقاضیان به پول فروش خود نرسیده اند.
قطعا اگر فرد متقاضی اقدام به فروش 30 درصد از سهام خود نمی کرد، 
در شرایط کنونی می توانست آن را به مبلغ بالاتری در بازار سرمایه 
بفروشد، این به معنای آن است که تأخیر بانک ها و سازمان بورس در 
عدم واریز پول فروش سهام عدالت، به ضرر متقاضیان تمام شده است.
به گزارش اعتباربه نقل از خانه ملت، وی گفت: قطعا اگر اقدام عاجلی 
برای تعیین تکلیف این مسئله صورت نگیرد، مجلس این پرونده را 

مورد بررسی قرار خواهد داد.
در همین زمینه، حسین فهیمی سخنگوی ستاد آزادسازی سهام 
عدالت بیان کرد: از ابتدای آزادسازی فروش 30 درصد سهام عدالت 
تاکنون حدود دو میلیون نفر سفارش فروش سهام عدالت خود را           
دادند که تاکنون سفارش 600 هزار نفر به دلایل مختلف انجام نشده 

است. 
و از مهم ترین دلایل، نداشتن شماره تلفن همراه به نام متقاضی و یا 
فعال نبودن شماره شبای حساب بانکی بوده است. کارگزاری های 
بورسی و کارگزاری های مرتبط با بانک ها تا پایان این ماه فرصت دارند 
 به هر مشتری جداگانه پاســخ دهند که مشکل تقاضای فروش

30 درصد ســهام عدالت آنها چیست و اگر کسی پاسخی ندهد، 
برخورد انضباطی با آن کارگزاری انجام می شود.

خبـــــر

ضرر فروشندگان سهام عدالت 
از بانک ها و سازمان بورس  

رهبر معظم انقلاب اسلامی عصر 
امروز )سه شنبه( در دیدار آقای مصطفی 
الکاظمی نخست وزیر عراق، روابط ایران 
و عراق را به پشتوانه اشتراکات فراوان 
تاریخی، مذهبــی، فرهنگی و عادات و 
ســنن به معنی واقعی کلمه برادرانه 
خواندند و تأکید کردند: آنچه در روابط دو 
جانبه برای جمهوری اســلامی ایران 
بسیار حائز اهمیت است منافع، مصالح، 
امنیت، عزت، اقتدار منطقه ای و بهبود 

شرایط در عراق است.
حضرت آیــت الله خامنه ای با تأکید بر 
اینکه ایران هیچگاه بنای دخالت در امور عراق 
را نداشــته و نخواهد داشــت، گفتند: ایران، 
خواهــان عراقِ عزتمند، مســتقل و با حفظ 
تمامیت ارضی و وحدت و انسجام داخلی است.
رهبر انقلاب اسلامی خاطرنشان کردند: 
ایــران قطعاً با هر آنچه موجب تضعیف دولت 

عراق شود، مخالف است.
حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: البته 
دیدگاه آمریکایی ها درباره عراق درســت در 
نقطه مقابل ما است زیرا آمریکا به معنی واقعی 
کلمه دشمن است و موافق عراق مستقل، قوی 

و دارای حکومتی با رأی اکثریت نیست.
ایشان تأکید کردند: برای آمریکایی ها 
اینکه چه فردی نخست وزیر عراق باشد مهم 
نیست آنها به دنبال حکومتی همچون حکومت 
»پل برمر« حاکم آمریکایی عــراق در اوایل 

سقوط صدام هستند.
رهبر انقلاب اســلامی گفتند: ایران در 
خصوص روابط عراق با آمریکا دخالتی نمی کند 
اما انتظار دارد که دوســتان عراقی، آمریکا را 

بشناســند و بدانند که حضــور آمریکا در هر 
کشوری منشأ فساد، خرابی و ویرانی است.

حضرت آیت الله خامنه ای تأکید کردند: 
جمهوری اســلامی ایران انتظار دارد تصمیمِ 
دولــت، ملــت و مجلس عراق بــرای اخراج 
آمریکایی ها پیگیری شــود زیــرا وجود آنها 

موجب ناامنی است.
ایشــان جنایت آمریکا در ترور سردار 
سلیمانی و ابومهدی المهندس را یک نمونه از 
نتیجه حضور آمریکایی ها برشمردند و خطاب 
به نخست وزیر عراق افزودند: آنها میهمان شما 
را در خانه شما کشتند و صریحاً به این جنایت 
اعتراف کردند که این موضوع کوچکی نیست.

رهبر انقلاب اســلامی تأکیــد کردند: 
جمهوری اسلامی ایران هرگز این موضوع را 
فراموش نخواهد کرد و قطعاً ضربه متقابل را به 

آمریکایی ها خواهد زد.
حضرت آیــت الله خامنــه ای، اجماع 
گروهها و جریانهای سیاسی عراق برای انتخاب 
دولت آقــای کاظمی را اقدامی پســندیده 
خواندند و گفتنــد: آمریکایی ها و عوامل آنها 
همــواره به دنبال خلأ قدرت در کشــورهای 
منطقه هستند تا از آن طریق هرج و مرج ایجاد 
و زمینه را برای دخالت خود فراهم کنند، همان 
کاری کــه در یمن انجام دادند و اکنون اوضاع 

تأسف بار یمن را همه شاهد هستند.
ایشان با تأکید بر حمایت ایران از دولت 
آقای کاظمی خاطرنشان کردند: عقل، دین و 
تجربه اقتضاء می کند که روابط ایران و عراق 

در همه زمینه ها بیش از پیش ارتقاء یابد.
رهبــر انقلاب اســلامی افزودند: البته 
گسترش روابط ایران و عراق مخالفینی دارد 

که در رأس آنها آمریکا است ولی به هیچ وجه 
نباید از آمریکا ترسید زیرا هیچ غلطی نمی تواند 

بکند.
حضرت آیــت الله خامنــه ای گفتند: 
آمریکایی ها زحمت و اذیت ایجاد می کنند اما 
دولت عراق باید بدون اعتنا به این مزاحمت ها 
به مســیر خود با قدرت ادامــه دهد و مردم را 

به عنوان پشتوانه خود حفظ کند.
ایشــان مرجعیت و شــخص آیت الله 
سیســتانی را یک نعمت بــزرگ برای عراق 
خواندند و خاطرنشــان کردند: حشدالشعبی 
یک نعمت بزرگ دیگر در عراق است که باید 

آن را حفظ کرد.
در این دیدار که آقای جهانگیری معاون 
اول رئیس جمهور نیز حضور داشــت، آقای 
مصطفی الکاظمی نخست وزیر عراق، دیدار با 
رهبر انقلاب اسلامی را سعادتی بزرگ دانست 
و با قدردانــی از مواضع و حمایتهای ایران در 
مقاطع مختلف به ویژه در دوران جنگ با داعش 
و تکفیری هــا گفــت: مردم عــراق هیچگاه 
حمایتهای ایــران را فراموش نخواهند کرد و 
واقعیت این است که خون عراقی ها و ایرانی ها 

در جنگ با تکفیری ها در هم آمیخته است.
نخســت وزیر عراق تأکید کرد: روابط 
ایران و عــراق یک رابطه عمیــق و طولانی 
تاریخی و فرهنگی و مذهبی با پشتوانه عشق 

و ارادت به اهل بیت علیهم السلام است.
آقای کاظمی همچنین خطاب به رهبر 
انقلاب اســلامی گفت: ارشــادات و نصایح 
جنابعالی همچون کلید حل مشکلات است و 
من بابت این راهنمایی ها تشــکر و قدردانی 

می کنم.

صفحه اینستاگرامی 
منتسب به دفتر حفظ و 
نشــر آثار رهبر انقلاب 
اســلامی در جدیدترین 
پســت منتشــر شده، 
تصویری از دیدار خانواده 
با حضرت  های شــهدا 
آیت الله خامنــه ای را با 
مخاطبان خود به اشتراک 
گذاشت و بخشی از بیانات 
رهبــر معظــم انقلاب 
اســلامی را به شرح زیر 

منتشر کرد: 
»فرزنــدان شــهدا 
بداننــد که پــدران آن ها 

موجب شدند که اسلام در 
و  شــیطان ها  چشــم 
طاغوت هــای عالم، ابهت 
پیدا کند. روزی بود که به 
اسلام و جامعه  مسلمین، 
اصلًا اعتنایی نمی کردند و 
محلــی  کمتریــن 
نمی گذاشــتند و آنان را 
صاحب فکر نمی دانستند؛ 
اما امــروز دریافته اند که 
اقتدار  اســلام، کاخ های 
شیطانی آنان را در سراسر 
دنیــا لرزانده اســت. امام 
بزرگواری که نام و یاد او، دل 
قدرت های طاغوتی را آب 

می کرد و کاخ های آنان را 
تکان می داد، عظمت خود 
گرفــت.  اســلام  از   را 
عظمت او، به خاطر این بود 
که خود را خادم اســلام و 
و  می دانست  مســلمین 
مجاهــدت او و ملتش، به 
اســلام عظمت بخشید. 
امــروز، به فضــل همین 
شهادت ها و به برکت خون 
شــهدا، ملــت مــا، ملت 
سربلند و آبرومندی است و 
ملت هــا آبرو و عــزت را 
این گونه بایــد پیدا کنند. 

»۱36۸/0۵/2۵

رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار نخست وزیر عراق:

جنایت ترور شهید سلیمانی را فراموش نمی کنیم 
و قطعاً ضربه متقابل خواهیم زد

دولت با اتکا به توانمندی های داخلی و راه حل های 
عملیاتی و عینی به دور از شــعار  ، برای حل مشکلات 

کشور تلاش می کند.
به گزارش اعتبار به نقل از پایگاه اطلاع رســانی ریاست 
جمهوری، جلســه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت به ریاست 

آقای روحانی رئیس جمهور برگزار شد.
وی افزود: تعیین راه حل ها نباید برگرفته از نگاه رویایی و 
فارغ از حقایق اقتصادی کشــور و یا نگرش های ناامید کننده و 

بدبینانه نسبت به توانایی ها و ظرفیت های کشور باشد.
دولت مطمئنا با نگرشی واقع بینانه به شرایط سخت کنونی 
و در عین حال با اتکا بــه توانمندی های داخلی و راه حل های 
عملیاتی و عینی به دور از شعار های تخیلی، برای حل مشکلات 
کشــور تلاش می کند. با بهره گیری از تجربه های گران سنگ 
ســال ها مقابله با تحمیل شرایط سخت اقتصادی، با همراهی 
مردم، فعالان و کارشناســان اقتصادی و همکاری سایر قوای 

کشور، از این شرایط با سرافرازی عبور خواهیم کرد.
آقای روحانی با بیان اینکه دولت از ارائه پیشنهاد ها و راه 
حل های دلسوزان نظام و کشور در این راستا استقبال می کند، 
افزود: مهم این است که به رغم موانع و مشکلات پیچیده و خاص 
اقتصادی، کشور توانایی گذر از این شرایط دشوار را دارد. رئیس 
جمهور با بیان اینکه تسهیل در ورود و خروج کالا در گمرکات 
کشــور از اولویت های مهــم دولت در حوزه تجارت اســت، 
گفت:ترخیص کالا در کوتاه ترین زمان همراه با شفافیت و اجرای 
دقیق دستورالعمل ها از سوی دستگاه های مرتبط برای رونق 
بخشیدن به تولید و تامین مواد اولیه و کالا های اساسی، تصمیم 
جدی دولت تدبیر و امید است که باید با دقت دنبال شود. آقای 
روحانی با اشاره به پیشرفت هایی که در زمینه ثبت اطلاعات، 
نحوه ترخیص و تســریع در به حداقل رساندن زمان ترخیص 
کالاها، حاصل شده است، افزود: با توجه به موجودی فراوان کالا 
در گمرکات کشــور، سرعت بخشــیدن به ترخیص کالا های 
اولویت دار برای جریان تولید حائز اهمیت است.وزارت صمت 
برای تامین نیاز های بخش تولید کشور با تعیین اولویت ترخیص 
کالا در هماهنگی با وزارت امور اقتصادی و دارائی و بانک مرکزی 
بر اساس دستورالعمل ابلاغی برای تسریع در ترخیص کالا های 
اولویت دار برنامه ریزی و اقدام کند. سامانه تجارت کشور باید به 
طور هوشــمند و به هنگام، اطلاعات دقیق در زمینه موجودی 
کالا هــای ضروری و نیاز های اولیه تولید را ثبت و ارائه کند تا بر 
اســاس آن بتوانیــم برای تولید و رونق کســب و کار کشــور 

برنامه ریزی کنیم.
در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت، رئیس کل بانک 
مرکزی گزارشی از وضعیت بازار ارز و برنامه های در دست اجرای 
این بانک برای ســاماندهی بازار ارز ارائه کرد و اعضای ســتاد 
اقتصادی نیز بر پیگیری جدی و دقیق دستورالعمل تدوین شده 

برای تنظیم بازار ارز تاکید کردند.

خبـــر
حلمشکلات

بااتکابهتوانمندیهایداخلی
راه حل بسیاری از مشکلات  را باید 
از درون دفاع مقدس جستجو کرد 

سید عباس صالحی با 
تبیین رویکردهای برگزاری 
چهلمین سالگرد دفاع مقدس 
گفت: راه حل بســیاری از 
مشکلات کشور را باید در دل 
دفاع مقدس جست وجو کرد.

به گزارش اعتبار به نقل از 
پایگاه اطلاع رسانی دولت،  صالحی در جلسه شورای فرهنگ عمومی کشور 
با دســتور جلسه »تبیین برنامه های گرامیداشت چهلمین سالگرد دفاع 
مقدس و نقش دستگاه ها در اجرای بهینه برنامه ها«،با بیان اینکه در برگزاری 
چهلمین سالگرد دفاع مقدس باید چندین رویکرد را مد نظر قرار داد، گفت: 
اولین رویکرد توجه به سردار شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی است، امسال 
برای اولین  بار است که ایشان در سالگرد دفاع مقدس حضور ندارند، بنابراین 
ارتباط بین دفاع مقدس و این شهید بسیار مهم است زیرا می توان روایت های 

کمتر دیده شده از جنگ را از زبان این شهید والامقام نشان داد.
در وهلــه بعدی باید به حوزه فضای مجازی توجه ویژه ای شــود، 
متاسفانه سال ۹۹تا پایان سال درگیر ویروس کرونا هستیم، به همین منظور 
باید پیوست فضای مجازی با دفاع مقدس را به خوبی برقرار کنیم، برگزاری 
رویدادهای گذشته تکراری و در عین حال با اثرگذاری پایین خواهد بود، 
پس باید از تهدید کرونا به عنوان یک فرصت استفاده کرد، بنابراین امسال 
صدا و سیما و فضای مجازی می توانند در نقش دو بال برای برگزاری مراسم 
چهلمین سالگرد دفاع مقدس باشند.  عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی با 
بیان اینکه پس از انجام برنامه های چهلمین سالگرد دفاع مقدس در طول 
سال۹۹باید یک پیامد سنجی را از سوی مخاطب داشته باشیم، خاطرنشان 
کرد: باید موضوعات ملموس را بررسی و سپس به سمت آن در دفاع مقدس 
برویم، در واقع باید مسائل روز جامعه را بررسی و سپس به دنبال راه حل آن 
در دل دفاع مقدس بود. ســاختارهای مدیریتی باید براســاس الگوهای 
مدیریتی زمان جنگ باشد، پس باید از زمان حال به زمان دفاع مقدس رجوع 

و از الگوهای موفق استفاده کنیم. 

 بنیاد برکت 
روزانه یکهزار شغل در کشور ایجاد می کند

علیرضا زاکاني
 رئیس مرکز پژوهش های مجلس شد

 مدیــر عامل بنیاد 
برکت ستاد اجرایی فرمان 
امام )ره( گفت : بنیاد برکت 
روزانه با افتتاح ۳۰۰ طرح 
در کشور ، هر روز یکهزار 
فرصــت شــغلی ایجاد 

می کند. 
سیدامیرحســین مدنی در مراســم افتتاح طرح مشارکت 
اقتصادی بنگاه محور برکت در شهرک صنعتی جویبار افزود : امسال 
سیزدهمین سال فعالیت بنیاد برکت است که ابتدا با ماهیت فعالیت 
در بخش عمرانی آغاز به کار کرد و از همان ابتدای فعالیت تکلیف 
شد که یکهزار مدرسه بســازد که تا کنون یکهزار و ۹00 مدرسه 
ساخته است.  بنیاد برکت در بخش های مختلف عمرانی هم فعالیت 
داشت و بیش از یکهزار و ۵00 مسجد و موسسه فرهنگی ، بیش از 
۱2 بیمارســتان و بیش از 2۴0 خانه سلامت و بهداشت در کشور 
ســاخته شده است. در تلاش هســتیم که بیش از ۴0 هزار واحد 
مسکونی برای محرومین هم بسازیم ضمن این که پروژه آبرسانی 
برای یکهزار روستا در مرحله اجرا است که تاکنون مشکل آب ۵00 
روستا برطرف شد و امکان اشتغالزایی در هشت هزار روستا نیز در 
دســتور کار قرار گرفته اســت . وی با اشاره به قرار داشتن در سال 
جهش تولید ، افزود : افرادی که علی رغم شرایط موجود در عرصه 
تولید فعالیت می کنند، بسیار ارزشمند هستند. افراد جامعه اکنون 
ســرمایه های خود را در بورس،دلار و سکه در مدت زمان کوتاهی 
افزایش می دهند اما افــرادی که در تولید تمام انرژی خود را می 
گذارند تا در چرخه اقتصادی سهم داشته باشند ، بسیار ارزشمند 
هستند. بنیاد هر ساله در بخش های مختلف بنگاه اقتصادی فعالیت 
و به تولیدکنندگان و سرمایه گذاران کمک می کند ، ولی اصلا در 
بخش کارآفرینی تولیدکنندگان دخالتی ندارد چون در طرح های 
مشارکتی فقط سهم ۴۹ درصدی دارد و هر زمان هم تولیدکننده 
به شرایط مناسب اقتصادی برسد ، می تواند همکاریش را با بنیاد 
قطع کند. وی با اظهار این که بنیاد در حوزه ای که نیاز به سرمایه 
گذاری باشد ، ورود می کند ، افزود : امسال در حوزه کشاورزی هم 
که با مشکلات واردات مواجه هستیم ، فعالیت خود را آغاز می کنیم. 
طرح مشارکت اقتصادی بنگاه محور برکت با سرمایه گذاری بیش 
از هفت میلیارد تومان در شهرک صنعتی جویبار به بهره برداری 
رســید. ۴0 درصد از منابع این سرمایه گذاری از محل تسهیلات 
تامین شده و بقیه آورده سرمایه گذار و مشارکت بنیاد برکت است.

با افتتاح این طرح برای ۱0 نفر اشتغال ایجاد شده است./ ایرنا

سخنگوی هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی، از 
انتخاب علیرضا زاکانی به عنوان رئیس مرکز پژوهش های 

مجلس شورای اسلامی خبر داد.
محمدحسین فرهنگی  در تشریح جزییات جلسه بررسی 
انتخاب رییس مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی در هیات 
رییسه، گفت: در جلسه هیات رئیسه مجلس که هیات امناء مرکز 
پژوهش های مجلس می باشند، موضوع رئیس مرکز پژوهش های 
مجلس از میان کلیه داوطلبان اعم از آنها که کتبا و یا شفاها اعلام 

داوطلبی کرده بودند، بررسی شد.
به گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت، سخنگوی هیات رئیسه 
مجلس شورای اســلامی، یادآور شد: پس از دو مرحله رای گیری 
آقــای دکتر علیرضا زاکانی با اکثریت مطلق آرای اعضاء، به عنوان 
رئیس مرکز پژوهش های مجلس شــورای اسلامی انتخاب شد و 
مقرر گردید در جلسه بعدی برنامه های خود را به هیات امناء مرکز 

ارائه کند.
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تصویری جدید از دیدار خانواده های شهدا با رهبر معظم انقلاب

در جلسه شورای عالی قضایی، رئیس سازمان ثبت 
اســناد خبر داد برای جلوگیری از تعرض کوه خواران، 
سند قله دماوند و ۱۰ هزار هکتار اراضی کوهپایه صادر 

شد و در اختیار سازمان منابع طبیعی قرار گرفت.
 به گزارش اعتبار به نقــل از اداره کل روابط عمومی قوه 
قضائیه، آیت الله سید ابراهیم رئیسی، رئیس قوه قضائیه در جلسه 
شورای عالی قوه قضائیه با تأکید بر اینکه نظام دادرسی و فرآیند 
دادرســی در دستگاه قضایی مبتنی بر کار کارشناسی دقیق و 
حرفه ای و قانون و عدالت است، خاطرنشان کرد قوه قضائیه در 

انجام وظایف خود تحت تأثیر فضاسازی ها قرار نمی گیرد.
اسیر جوسازی ها نمی شویم

رئیس قوه قضائیه گفت: تمام مراحل و فرایند دادرســی 
مبتنی بر موازین شرعی و ادله موجود در پرونده های قضایی و 
اقتضای حق و عدل است و جوسازی ها هرگز در تصمیم قضات 
مؤمن و مخلص و فرایند دادرسی و صدور احکام قضایی اثرگذار 

نخواهد بود.
آیت الله رئیسی متذکر شد که روند حاکم بر دستگاه قضا 
ضامن حقوق عامه، حقوق اصحاب دعوا و حتی حقوق متهم است 
و فرآیند دادرســی در نظــام قضایی حقوق همگان را تضمین 
می کند. وی با تقسیم بندی و تفکیک مبنای فضاسازی ها علیه 
احکام و تصمیمات قضایی اظهار داشــت: فضاسازی ها گاهی 
ناشی از بی اطلاعی و کم اطلاعی نسبت به پرونده هاست که باید 
آحاد جامعه را از آن آگاه و مطلع کرد، اما گاهی این تحرکات از 

روی غرض ورزی صورت می گیرد.

آیت الله رئیسی افزود: گاهی جوسازی ها از سوی امریکا که 
مظهر تضییع حقوق انسان است، اسرائیل کودک کش، منافقین 
که دست شان تا مرفق آلوده به خون انسان های بی گناه است و 
جریانات سلطنت طلب و ضد انقلاب صورت می گیرد که ماهیت 
آن ها برای ملت روشــن است و این ها نمی توانند کوچک ترین 
رخنه ای در اراده دســتگاه قضا برای اجرای حق و عدالت ایجاد 

کنند.
در حفظ حقوق عامه 

خط قرمز نداریم
رئیس قوه قضائیه در ادامه با اشــاره به حکم اخیر دیوان 
عالی کشور برای بازگرداندن اراضی بیت المال که در ادوار گذشته 
در قالب یک مجموعه تعاونی دادگستری گلستان مورد تصرف 
قرار گرفته بود، این اقدام را نمادی از عدالتخواهی دستگاه قضایی 
دانســت و گفت: تضییع حقوق عامه از هیچ کس و هیچ نهاد و 
سازمانی پذیرفته نیست و قوه قضائیه در صیانت از حقوق عامه 

هیچ خط قرمزی ندارد.
آیت الله رئیســی به تعاونی ها، سازما ن ها و دستگاه های 
اداری هشدار داد که تحت هیچ شرایطی مجاز به تغییر کاربری 
اراضی کشاورزی و جنگل ها و مراتع نیستند و همه باید بدانند 
دســتگاه قضایی در دوره مســئولیت وی اجــازه نخواهد داد 
کوچک ترین تعدی نسبت به سرمایه های ملی و آب و خاک و 

محیط زیست صورت گیرد. 
وی با بیان اینکه سرمایه های ملی متعلق به همه عصر ها 
و نســل ها و صیانت از آن بر همگان واجب اســت، تأکید کرد: 
دستگاه قضایی مصمم به حفظ بیت المال و جلوگیری از تضییع 
حقوق عامه اســت و دســتگاه های اداری هم باید با جدیت به 

وظایف خود در این زمینه عمل نمایند.
نقدینگی افسارگسیخته

 نظام تولید را مختل می کند
رئیس قوه قضائیه با اشــاره به دستورالعمل صادره برای 
ساماندهی نظام پرداخت تسهیلات بانکی و دریافت سود و جرایم 
اظهار داشت: نقدینگی افسارگســیخته نظام تولید را مختل 
می کند و بخشــنامه ایجاد انضباط مالی در تسهیلات بانکی با 
هدف حمایت و تقویت از تولید و تولیدکنندگان صادر شده است.

آیت الله رئیسی با تأکید بر اینکه آشفتگی در نظام پرداخت 
تسهیلات و دریافت سود و جرایم قابل پذیرش نیست، از شورای 
پول و اعتبار، بانک مرکزی و دستگاه های مسئول خواست که به 
وظایف خود برای حاکم شدن انضباط مالی در این حوزه عمل 
کنند. رئیس قوه قضائیه گفت: امروز همه معتقدند نقدینگی در 

کشور افزایش یافته و با توجه به تأثیرات متقابل بازار پول و بورس 
و سرمایه، مدیریت و هدایت نقدینگی به سوی تولید و افزایش 
قدرت ملیّ باید مورد اهتمام قرار گیرد. آیت الله رئیسی با بیان 
اینکه سخن گفتن مسئولان اقتصادی با مردم و فعالان نظام بازار 
به تثبیــت بازار کمک خواهد کرد، به کارگــزاران اقتصادی و 
مدیران نظام پولی و مالی توصیه کرد نقشه های راهی را که برای 

آینده طراحی می کنند، برای جامعه تبیین نمایند.
اعتراض را قبول داریم 

آشوب و اغتشاش نه
رئیس قوه قضائیه در بخش دیگری از سخنانش با تأکید 
بر لزوم به رســمیت شناختن حق اعتراض در جامعه گفت: ما 
اعتراض را قبول داریم و باید اعتراض را شــنید و با آن منطقی 
برخورد کرد، اما اعتراض با اغتشاش متفاوت است و اغتشاش و 
آشــوب خط قرمز دستگاه قضایی است و نباید اجازه داد کسی 

در کشور ناامنی ایجاد کند.
آیت الله رئیسی همچنین از همکاران قضایی در سراسر 
کشور خواست که نســبت به جرایم خشن حساس باشند و با 
برخورد قاطع اجازه ندهند افراد شرور و متجاسر به قانون میدان 

پیدا کنند.
صدور سند مالکیت قله دماوند 

برای جلوگیری از تعرض
در این جلسه رئیس سازمان ثبت اسناد و املاک کشور از 
برنامه این ســازمان برای ثبت ۷۴ میلیون هکتار اراضی ملیّ و 
صدور سند کاداستری در سال جاری خبر داد و گفت: با توجه 
بــه تعرضاتی که به زمین های اطراف قله دماوند صورت گرفته 
بود، این سازمان اقدام به بررسی و صدور سند قله دماوند و ۱0 
هزار هکتار اراضی کوهپایه بــرای جلوگیری از تعرض به این 

اراضی کرد و در اختیار سازمان منابع طبیعی قرار گرفت.
دکتر خداییان همچنین گفت که سازمان متبوعش برای 
اولین بار سند مالکیت دانشگاه تهران را پس از ۸6 سال صادر و 

به مسئولان این دانشگاه ارائه کرده است.
رئیس ســازمان زندان ها نیز در این نشســت با اشاره به 
بخشنامه جدید رئیس قوه قضائیه مبنی بر اعطای مرخصی به 
زندانیان در موج جدید شیوع ویروس کرونا اعلام کرد: از ۱۸ تیر 
ماه تاکنون 36 هزار و 2۸3 نفر از زندانیان مشمول این مرخصی 
یا تمدید مرخصی قبلی شدند که این روند همچنان ادامه دارد. 
مهدی حاج  محمدی به عنوان نمونه از اعطای مرخصی به ۵۸ 
درصد از زندانیان خراسان جنوبی و ۵۵ درصد زندانیان استان 

گلستان در ۱۵ روز اخیر خبر داد.

قله دماوند برای جلوگیری از کوه خواری سند خورد!
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ارشد   ســعید مدنی/ کارشــناس 
صنعت خودرو

 متاسفانه صنعت خودروی کشور 
در بحران به ســر می برد که یک 
علتش انتخاب مدیران براساس 

رابطه به جای تخصص  است.
 در دهه 60 وقتی می خواســتند یک 
مدیرعامــل بــرای صنعت خودروی کشــور انتخــاب کنند 
مصاحبه های تخصصی داشت تا حکم او صادر شود اما امروز اصلا 
این قضیه نیست و می بینیم به عنوان مثال شخصی داماد فلان 
شخص است و با یک حکم و دستور، مدیرعامل می شود؛ اگر تا 
دیروز 20 نفر را مدیریت می کرده  امروز باید مثلا ۴0 هزار نفر را 
مدیریت کند.  این دقیقا همان بلایی است که بر سر شرکت های 
خودروسازی ایران می آید.  اگر یک زمانی اعضای هیئت مدیره 
شرکت ها از نظر تخصص وزنه و جزو نخبه ها بودند، اما الان این 
شرایط وجود ندارد که ناشی از دولتی بودن سیستم است. الان 
باید به طور شــفاف اعلام کنم که صنعت خودروی ایران دچار 
بحران است، واقعا بی حساب و کتاب اداره می شود، نه زیر نظر 
دولت اداره می شود و نه زیر نظر بخش خصوصی اداره می شود. 
وی با  اشاره به سخنان مقام معظم رهبری درخصوص حرکت 
به سمت خصوصی سازی تأکید کرد: من خودم شاهد هستم در 
چند سال گذشته پیکره شرکت های دولتی بیشتر و بزرگ تر 
شده است و دولت هر روز بنگاه تر شده است، بنابراین نمی تواند 
کنترل انجام دهد. برخی زیرســاخت ها باید انجام شود که اولا 
اصلاحات با مقاومت افکاری عمومی مواجه است و همیشه افکار 
عمومی مخالف اصلاح زیرساخت ها است و انتظار دارد اصلاحات 
بدون فشــار به مردم صــورت گیرد، در صنعــت خودرو هم 
همین گونه است، در صنعت خودروسازی از کسی که به عنوان 
نیروی حراست محسوب می شــود تا مدیرعامل درخصوص 

اصلاحات مخالفت می کنند چون خودشان ذینفع هستند. 

در راستای فرامین مقام معظم رهبری تسریع می شود:خبـــــر

انتخاب مدیران صنعت خودرو توسعه و تجاری سازی موتور کم مصرف سه استوانه ایرانی
براساس رابطه است نه تخصص

گفتگو1

هفته نامه اقتصادی ایران

تونل ۱۱ کیلومتری انتقال فاضلاب پایتخت تا پایان سال تکمیل می شود 
رئیس بنیاد مستضعفان از اتمام حفاری تونل انتقال 

فاضلاب غرب پایتخت تا پایان سال خبرداد .
سید پرویز فتاح در حاشیه بازدید از پروژه  گفت این پروژه 
که طول آن ۱۱ کیلومتر است و ۱0 کیلومتر آن به صورت 
مکانیزه حفاری می شود، توسط بنیاد مستضعفان در حال 
اجرا اســت و با تکمیل این تونل، فاضلاب مناطق غرب و 
جنوب غــرب تهران به تصفیه خانــه فیروزبهرام منتقل 
می شود و پس از تصفیه، برای مصارف صنعتی و کشاورزی 

قابل استفاده است.
وی با بیان اینکه ایــن تونل ۱۱ کیلومتری قابلیت انتقال 
فاضلاب مناطقی از تهران را دارد که جمعیتی بالغ بر ۵/3 
میلیون نفــر را در خود جای داده اند، گفت: با تکمیل این 
تونل، ســالانه ۱۸0 میلیون متر مکعب آب برای مصارف 

صنعتی و کشــاورزی فراهم می شود که معادل حجم آب 
مخزن ســد کرج است.در حال حاضر این پروژه حدود ۸0 
درصد پیشرفت فیزیکی دارد و با تکمیل این تونل تا پایان 
سال، خط انتقال فاضلاب غرب تهران به بهره برداری خواهد 

رسید. 
ایشان  با  اشاره به حفر تونل فاضلاب غرب تهران توسط یکی 
از پیشرفته ترین دستگاه های تمام الکترونیک حفاری )تی 
بی ام( تأکید کرد: این تونل با آخرین تکنولوژی روز دنیا در 
حال احداث است و در آن ابزار های دقیقی برای رصد میزان 
فشار وارد بر تونل و میزان تنش بر آن تعبیه شده است.نکته 
حائز اهمیت آن است که عملیات طراحی و اجرای این تونل 
که قطر بیرونی آن ۸/3 متر است، به دست متخصصان ایرانی 
انجام شده و کارگران و مهندسان توانمند کشور به صورت 

شــبانه روزی، در شرایط ســخت کار در زیر زمین تلاش 
می کنند تا با اتمام عملیات حفر این تونل و فراهم شــدن 
امکان انتقال فاضلاب غرب و جنوب غرب تهران به تصفیه 
خانه فیروزبهــرام، زمینه تامین آب مــورد نیاز صنعت و 

کشاورزی در حاشیه تهران را تامین کنند.

دریافت گواهینامه استاندارد ملی 
در تولید کاربری آتش نشانی  
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پیگیریپرونده
ترورحاجقاسم
مطالبهمردم
ومسئولانایران

گروه صنعتی ایران خودرو به منظور 
تسریع در تحقق اهداف نقشه راه قوای 
محرکه محصولات آینده خود،  برنامه 
توسعه و تجاری سازی موتور سه استوانه 

را با رویکرد جهادی دنبال می کند.
پیمان شــرقی، مدیر پروژه توســعه و 
تجاری ســازی موتور کم مصرف سه  استوانه 
ایران خودرو در این باره گفت: طراحی موتور 
سه استوانه با فرآیند الگوبرداری از موتورهای 
متعدد به روز دنیا با فناوری های مختلف تزریق 

مستقیم بنزین از سال ۹۵ آغاز شد.
وی افزود: در حال حاضر گروه صنعتی 
ایران خودرو و شرکت تحقیق،  طراحی و تولید 
موتور ایران خــودرو )ایپکو(، با اســتفاده از 
توانمندی های موجــود در بخش طراحی و 
مهندسی و زنجیره تامین، به دنبال اجرای این 
طرح برای رســیدن به اهداف کلان همچون 
مصرف سوخت کم تر از پنج لیتر در هر ۱00 
کیلومتر پیمایش و ســطح آلایندگی اروپا 6 

هستند.
شــرقی تصریح کرد: ایــن اقدامات، در 
شرایط تحریم های ظالمانه کشورهای غربی و 
ترک همکاری ها از سوی شــرکای اروپایی، 
بیانگر رویکرد هوشــمندانه ایران خودرو در 

مقابله با تحریم ها به شمار می رود. 
توسعه و تجاری سازی 

موتور کم مصرف سه استوانه ایرانی
پیمان شرقی با اشــاره به بیانات مقام 
معظم رهبری در روز کارگر امســال و تاکید 
ایشان بر استفاده از فکر و توان صنعتگران برای 
طراحی موتور کم مصرف، اظهار کرد: منویات 
ایشان سبب شــد تا در ایران خودرو کمیته 
ویژه ای برای تســریع در اجرای سیاست ها و 
برنامه های توسعه ای قوای محرکه کم مصرف 

تشکیل شــود. درحال حاضر کمیته راهبری 
توسعه و تجاری سازی خودروهای کم مصرف 
در ایران خودرو، اجرای طرح های متعددی از 

جمله توسعه قوای محرکه را دنبال می کند.
مدیر برنامه ریــزی و اجرای طرح های 
ایپکو، توسعه و تجاری سازی موتور سه استوانه 
را یکی از این طرح ها دانست و خاطرنشان کرد: 
این طرح در برگیرنده خانواده موتور سه استوانه 
کم مصرف ایرانی با چهار موتور، شامل دو موتور 
تنفس طبیعــی با فنــاوری تزریق درگاهی 
)PFI( و یک موتور ۱.2 لیتری پرقدرت با فن 
آوری پرخوران و تزریق درگاهی بنزین و گاز و 
یک موتور فن آورانه ۱.2 لیتری با بهره گیری 
از فناوری پرخوران و سامانه تزریق مستقیم 
بنزین )GDI( با مالکیت معنوی ایران خودرو 

است.
شــرقی ادامــه داد: از فناوری هــای 
به کارگرفته شــده در این موتورها می توان به 

اســتفاده از فناوری های برقی مانند دمابان 
)ترموستات( برقی، تلمبه روغن دبی متغیر، 
فناوری کوچک سازی با کاهش تعداد استوانه 
از چهار به ســه و استفاده از پرخوران و سامانه 

تزریق مستقیم سوخت اشاره کرد.
وی تصریح کرد: ایــن طرح به تعمیق 
داخلی سازی و توانمندسازی زنجیره تامین 
برخی فناوری ها همانند برقی سازی در قطعات 
)electrification( و ســامانه پرخوران در 

داخل کشور منجر خواهد شد.
مدیر توسعه و تجاری سازی موتور کم 
مصرف سه استوانه ایران خودرو با بیان این که 
موتور سه استوانه دارای وجه تمایز برجسته ای 
با انواع موتورهای موجود در بازار خودرو است،  
افزود: مشابه این موتور تا کنون در هیچ یک از 
خودروهای تولید داخل کشور تولید و استفاده 
نشده و دانش توســعه و تجاری سازی آن در 

اختیار خودروسازان بزرگ جهانی است.

شرقی ادامه داد: موتور سه استوانه با بهره 
گیــری از دانش الگوبرداری و انتقال فناوری، 
تحقیق، پژوهش و تجربه، متناسب با جغرافیای 
ایــران و قابل رقابــت با موتورهای مشــابه 
خودروسازان بزرگ جهانی است و از این لحاظ 
ایران را در زمره کشورهایی قرار خواهد داد که 
دارای مالکیــت دانــش طراحی و توســعه 
موتورهای ســه اســتوانه کم مصرف تزریق 

مستقیم سازگار با محیط زیست است.
وی تصریح کرد: شرکت تحقیق، طراحی 
و تولید موتور ایران خــودرو، ایپکو، به عنوان 
متولی توسعه قوای محرکه ایران خودرو و یکی 
از اعضای کمیته راهبری توسعه خودروهای 
کم مصرف، مســوولیت انجام این طرح را در 
گروه صنعتی بر عهده دارد. این شرکت پس از 
الگوبرداری،  طــرح ریزی اولیه را انجام داده و 
توسعه طراحی مفهومی و تجاری سازی مبتنی 
بر الگوبرداری و تجارب داخلی و بومی سازی 
فناوری های این موتــور در داخل گروه آغاز 

کرده است. 
شرقی زمان شروع تولید نخستین موتور 
سه استوانه را زمستان سال ۱۴0۱ اعلام کرد 
و گفت: موتورهای بعدی با فاصله هفت ماه بعد 
وارد چرخــه تولید خواهند شــد. رونمایی از 
نخستین موتور این خانواده بر روی خودروی 
امســال  مــاه  بهمــن  در    +A  کلاس 

خواهد بود.
وی شــمارگان تجمعی تولید خانواده 
موتور سه استوانه ایران خودرو طی شش سال 
پس از آغاز تولید را بالغ بر ۷00 هزار دستگاه 
عنوان و خاطرنشــان کرد: ایــن موتورها در 
محصولات جدید ایران خودرو و در سطح ملی 
بر روی دیگر کفی های خودروســازان داخلی 

قابلیت استفاده خواهد داشت.

رئیس شــورای شهر تهران ضمن 
اعلام خبر تعطیلی شرکت واگن سازی 
مترو تهران اعلام کرد: همچنین اگر بانک 
مرکزی دستور انتشــار ۱۰۰۰ میلیارد 
تومان اوراق مشارکت تامین اتوبوس و 
مترو را برای تهران توســط بانک رفاه 
صادر نکند، این اعتبار باطل خواهد شد.
محسن هاشمی افزود: با تحویل آخرین 
قطارهای در دست ساخت شرکت واگن سازی 
تهران، این کارخانه مهم داخلی بدلیل اجرایی 
نشدن قرارداد ساخت 6۵0 واگن که مدتهاست 
در چرخه بورکراسی سیستم بانکی و دولتی 
مانده است، تعطیل شد و بسیار زشت است که 
کارخانه ای با ۵00 نفر نیرو در ســال جهش 
تولید در شهرداری تهران بخوابد.این کارخانه 
۱۷ ســال فعال بوده و از شــهرداری تهران 
میخواهم که به فوریت منتظر چیزی نمانده و 
از منابع ریالی شــهرداری پول بدهند تا فعلا 
دکوراســیون داخلی ســاخته شــود تا بعدا 

تجهیزات بیاوریم.
وی با بیان اینکه تعطیلی کارخانه واگن 
ســازی تهران که بیش از ۱000 واگن را برای 
متروی تهران تولید کرده است، با وجود توصیه 
مقام معظم رهبری جهت حمایت از مترو در 

ســال جهش تولید باید موجب شرمندگی 
مســئولان مربوطه شود، گفت: انتظار روشن 
شهروندان تهرانی از مسئولان بانک مرکزی و 
وزارت نفت، تسریع وتسهیل در بخش اعتبارات 
حمل ونقل عمومی تهران است، در صورتیکه 
بانک مرکزی ظرف امروز و فردا، دستور انتشار 
هــزار میلیارد تومان اوراق مشــارکت تامین 
اتوبوس و مترو را برای تهران توسط بانک رفاه 
صادر نکنــد، این اعتبار که مربوط به ســال 
۱3۹۸، خواهد بود، باطل خواهد شد و وضعیت 

فعلی اتوبوس و متروی تهــران نیز با چالش 
مواجه می شود.از وزارت نفت نیز که سرانجام 
در سال گذشته پرداخت یارانه ناشی از صرفه 
جویی سوخت توسط مترو را براساس مصوبه 
شــورای اقتصاد آغاز کرده است درخواست 
داریم با توجه به لزوم رعایت فاصله اجتماعی 
در مترو، در معیار پرداخت یارانه که براساس 
شرایط پیک مسافری قبل از کرونا بوده است 
تجدید نظر کرده و مبنای محاسبه پرداخت 
یارانه را در مترو با شرایط جدید و لزوم رعایت 

فاصله اجتماعی مورد تجدید نظر قرار دهد.
از تعطیلی شرکت واگن سازی تهران 

جلوگیری می کنیم
شهردار تهران: با اقدامات موثر از تعطیلی 
شــرکت واگن ســازی پایتخت جلوگیری 

می کنیم.
پیروز حناچی گفت: ظرفیت کارخانجات 
واگن سازی تهران و کلانشهرها بسیار بالا است 
و ساخت واگن در کشور و کاهش وابستگی به 
خرید قطعات خارجی مترو مسیری راهبردی 

است که درحال پیگیری آن هستیم.
وی با اشاره به اینکه بیکاری در شرکت 
واگن ســازی تهران باعث ایجاد نگرانی هایی 
شده، افزود:  تلاش هایی انجام خواهیم داد که 
بیشــتر از قبل سفارشات ســاخت واگن را با 

شرکت های داخلی داشته باشیم.
علاوه بر خرید ۱0۵ دستگاه واگن که در 
دستور کار قرار گرفته و ۱0۵ واگن داخلی در 
مــرداد قطعات آن در داخل آماده شــده که 
به زودی مورد اســتفاده قــرار خواهد گرفت.

قرارداد خرید 630 واگن با طرف چینی انجام 
شــده و با پیگیری سفارت چین در ایران این 
مساله نیز مدنظر قرار دارد و دولت هم اقدامات 

لازم را در این راستا انجام خواهد داد.

پاسخ بانک مرکزی به بنیاد مستضعفان  درباره تاسیس بانک قرض الحسنه 

 شــرکت بهمن دیزل با رعایــت قوانین و مقررات 
استاندارد ملی اقدام به تولید کاربری آتش نشانی کرد و 
موفق به اخذ گواهینامه اســتاندارد ملی از سازمان ملی 
استاندارد شد. محســن مرتضوی، عضو هیات مدیره و 
قائم مقام مدیرعامل شرکت بهمن دیزل با اشاره به اینکه 
واحد کاربری سازی این شرکت در اواخر سال ۹6 با تجهیز 
سالن تولید و تامین ابزار و تجهیزات مورد نیاز شــروع به 
فعالیت کــرد، گفت: هم اکنــون طراحی و ساخت انواع 

کاربری ها، مطابق سفارش مشتریان انجام می شود. 
به گفتــه وی با توجه به افزایش فروش محصولات تجاری و 
برنامه تولید انواع کاربری با ظرفیت حدود 2 هزار دستگاه در سال، 
با در نظر گرفتن سالن ۵ هزار مترمربعی تصمیم به افزایش فضای 
سالن تولید کاربری سازی گرفتیم که ساخت و تجهیز آن و همچنین 
تــامین ماشین آلات جدید در راستای افزایش تکنولوژی در حال 
انجام اســت.  عضــو هیات مدیــره بهمن دیزل در مــورد مزیت 
کاربری هــای تولیدی بهمن دیزل افزود: استقرار صحیح اتاق بار با 
رعایت تمام موارد استانداردی و ایمنی، عایق زیر اتاق بار، استفاده 
از مواد اولیه استاندارد مرغوب، PT و آستر ED به عنوان مقاوم ترین 
آستر روی قطعات فلزی برای جلوگیری از پوسیدگی و خوردگی 
در درازمدت، استفاده از چراغ ها و شبرنگ های E-MARK دار 
با برندهای معتبر اروپایی ازجمله ویژگی های کاربری های ساخت 
بهمن دیزل است که توانسته گرید A از انجمن کاربری سازی اخذ 
کند.وی با اشــاره به افزوده شــدن کاربری آتش نشــانی به سبد 
محصولات این شرکت تصریح کرد: این کاربری قابل استفاده روی 
کامیون های ۵، 6، ۸، ۱۸ و 26 تن اســت و بهمن دیزل با گذراندن 
مراحل اخذ اســتاندارد و انجام تست های لازم، تنها شرکت دارای 
گواهی استاندارد تولید خودرو با کاربری آتش نشانی در کشور است 
و اولین شرکتی است که به صورت تشویقی و دارا بودن مطلوبیت 
محصــول، مجوز درج علامت اســتاندارد روی پلاک محصولات 

آتش نشانی خود با نام تجاری بهمن را دارد.

کرباسیان: 
نفت ۱۲ قرارداد پژوهشی 
با دانشگاه ها امضا می کند

 مهرداد  بذرپاش
 رئیس دیوان محاسبات  مجلس شد

مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران نیز در این مراسم با اشاره 
به نتایج امیدبخش حاصل از مطالعات فناورانه دانشگاه تهران در 
میدان نفتــی آزادگان، گفت: در ادامه ایــن روند و با امضای 
قراردادهایی جدید، مطالعات فناورانه ۱۲ میدان نفت و گاز به پنج 

دانشگاه واگذار می شود.
مسعود کرباسیان افزود: با امضا شدن این قراردادها می توان ادعا کرد 
هیچ میدان بزرگ هیدروکربوری در کشور وجود ندارد که توسعه آن بدون 
قرارداد همکاری مشترک با دانشگاه ها و مراکز علمی معتبر در کشور دنبال 
شود. وی با اشاره به امضای قراردادهای مطالعه فناورانه ۹ میدان نفتی با 
هشت دانشگاه و مرکز تحقیقاتی کشور )دولت یازدهم(، ارزش این قراردادها 
را حدود 2۹2 میلیارد تومان و ۱۹ میلیون یورو عنوان کرد و گفت: با ابلاغ 
وزیر نفت به چهار شرکت اصلی مبنی بر الزام انجام فعالیت های علمی و 
تحقیقاتی با همکاری دانشگاه ها و مراکز علمی کشور، شرکت ملی نفت 
ایران این قراردادهای پژوهشی را امضا کرد که نتایج خوبی نیز در بر داشته 

است.
همکاری با شرکت های اکتشاف و تولید ایرانی ادامه می یابد

معاون وزیر نفت با بیان اینکه قرارداد توسعه میدان آزادگان جنوبی 
در این مرحله با هدف افزایش ظرفیت تولید تا 320 هزار بشکه امضا شده 
است، ادامه داد: این ظرفیت در مرحله بعد باید به 600 هزار بشکه برسد و 
به این منظور، مذاکرات قراردادی توسعه این میدان با شرکت های اکتشاف 
و تولیــد ایرانی ادامه خواهد داشــت.وی با بیان اینکــه میدان آزادگان 
بزرگ ترین میدان مشترک نفتی ایران است، نفت درجای این میدان را 
بیش از 33 میلیارد بشکه عنوان کرد و گفت: بخش عمده این نفت یعنی 
بالغ بر 2۷ میلیارد بشکه در میدان آزادگان جنوبی قرار دارد. کرباسیان با 
بیان اینکه کشف و آغاز توســعه میدان آزادگان به دوره نخست وزارت 
مهندس زنگنه در نفت مربوط می شود، افزود: با تلاش های صورت گرفته، 
ظرفیت تولید این میدان به ۱۴0 هزار بشکه در روز رسیده است و با اجرای 
قرارداد تکمیل توسعه، تولید روزانه 320 هزار بشکه طی 30 ماه محقق 
می شود.وی با اشاره به مسئولیت سنگین پتروپارس در طرح تکمیلی توسعه 
میدان آزادگان جنوبی و احداث کارخانه فرآورش مرکزی )CTEP( به 
عنوان بزرگ ترین واحد فرآورشــی نفت و گاز در کشــور گفت: شرکت 
پتروپارس به عنوان پیمانکار عمومی )GC( در این قرارداد حاضر خواهد 
شــد. شــرکت ملی نفت در تأمین منابع مالی این طرح، با وجود همه 
کمبودهایی که با آن روبه روست، کمک خواهد کرد. تلاش می کنیم اعتبار 
مورد نیاز در قالب اوراق و دیگر روش های تأمین ســرمایه حاصل شود تا 
پتروپارس بتواند به تعهدهای قراردادی خود عمل کند. گفتنی است شرح 
کار این قرارداد شــامل حفــاری 3۵ حلقه چاه، نصــب ۵0 عدد پمپ 
درون چاهی )ESP(، تکمیل هشت عدد چندراهه، تکمیل دو مجتمع 
تفکیک میانی، احداث 32۸ کیلومتر خط لوله جریانی، ۴۵ کیلومتر خط 
لوله ارتباطی و 6۵ کیلومتر خط لوله ارسال گاز و نفت خام از واحد فرآورش 

و بهره برداری مرکزی به تلمبه خانه غرب کارون و ان جی ال 3200 است.
دو طرف همچنین قرارداد حــدود 300 میلیون دلاری احداث 
کارخانه فرآورش مرکزی )با ظرفیت فرآورش روزانه 320 هزار بشکه( را 
امضا کردند؛ این واحد بزرگ ترین واحد فرآورشی نفت و گاز کشور است 
که مقرر شده طی مدت 30 ماه ساخته  شود. واحد بهره برداری و نمک زدایی 
غرب کارون و واحد فرآورش سیار، ظرفیت های فعلی برای فرآورش نفت 
آزادگان به شمار می روند که با توجه به برنامه ریزی انجام شده برای افزایش 
ظرفیت تولید این میدان نفتی، واحد فرآورش )CTEP( تکمیل خواهد 
شد تا در آینده نیز روند فرآورش نفت میدان بدون خلل ادامه یابد. به این 
ترتیب، ارزش مجموع قراردادهایی که امروز میان متن و پتروپارس امضا 
شد ۱26۱ میلیون دلار و ۱۱۸3 میلیارد تومان است و با تکمیل توسعه 
میدان آزادگان جنوبی و تکمیل هم زمان واحد فرآورش مرکزی، در این 
مرحله توسعه میدان با حفاری 206 حلقه چاه با ظرفیت تولید روزانه 320 
هزار بشکه نفت خام و 200 میلیون فوت مکعب گاز به پایان خواهد رسید.

باید قبول کنیم
 برای حرفهایمان سند  و مدرک داشته باشیم

زنگنه از شرکت پتروپارس در کنار مپنا، به عنوان نماد فناوری ملی 
در بخش نفت و برق یاد کرد و یادآور شد: برای به دست آوردن این دستاوردها 
بسیاری خون جگرها خوردند و خیلی آزار دیدند. گرچه به قول آیت الله 
شاهرودی )رحمت الله علیه( این آزارها می ارزید. اکنون که پتروپارس 23 
میلیارد دلار کار درســت، خوب و در کلاس بین المللی انجام داده  است 
می بینم همه زجرهایی که کشیدیم و کشیدند می ارزید و از این به بعد هم 
حاضریم بکشیم. خوشحالم که امروز حدود ۱.3 میلیارد دلار قرارداد امضا 
می شود زیرا سبب افزایش اشتغال و استفاده از توان شرکت های داخلی 

می شود، گفت: نفت می تواند محرک اقتصاد باشد.
وزیر نفت با اشاره به اینکه طرح میدان آزادگان جنوبی را دروضع 
بدی تحویل گرفتیم، اما خیلی خوب عمل شد، گفت: این روزها حرف های 
زیادی مطرح می شود بدون اینکه یک برگ سند داشته باشند، داشتن سند 
خیلی خوب است. زنگنه با بیان اینکه عده ای با الگوی جدید قراردادهای 
نفتی و عده ای با قرارداد بیع متقابل مخالف هستند، گفت: بسیار خب. ما 
که نمی توانیم بگوییم همه موافق باشند، اما کشور تصمیم گرفته است و ما 
به آن عمل می کنیم، با این حال همزمان همین افراد به من حمله می کنند 
که چرا قرارداد مشارکت در تولید میدان گازی فرزاد بی را لغو کردید. نخست 
اینکه قرارداد مشارکت در تولیدی با هندی ها وجود نداشته است، تفاهم نامه 
ای بود که به صورت قانونی نمی توانستند آن را به قرارداد تبدیل کنند، اگر 
من قرارداد مشارکت در تولید امضا کنم در همین مجلس مرا بازخواست 
می کنند، من در قالب الگو جدید قراردادهای نفتی، قرارداد امضا می کنم به 
ما انتقاد می شود.این افراد از آنجا که می خواهند با وزارت نفت دشمنی کنند 
نمی گویند آن قرارداد مشارکت در تولید بود، نمی دانند هم قرارداد مشارکت 
در تولید چیست می گویند چرا امضا نکردید؟ بعد هم عددهای عجیب. 
هندی ها می خواستند 6 یا ۹ میلیارد دلار سرمایه گذاری کنند زنگنه گفت 
من نمیخواهم!! وی از پیشنهاد ساخت پالایشگاه از سوی برزیل و پیشنهاد 
عراق برای توسعه مشترک میدان آزادگان و مجنون و فروش تضمینی نفت 
آن از سوی عراق به عنوان موارد دیگر ادعاهای بدون سند یاد کرد و گفت: 
قبول کنیم که برای حرفهایمان باید سند و مدرک داشته باشیم، سند آن 
چیزی است که امروز همکارانمان در زمین کار می کنند، این واقعیت است. 
زنگنه در پایان از همه همکاران و کسانی که بدون ادعا برای کشور زحمت 

می کشند قدردانی کرد.

نمایندگان مجلس انتخاب رئیس دیوان محاسبات 
کشور در اجرای ماده ۱۱ قانون دیوان محاسبات کشور 
را در دستورکار داشتند، مهرداد بذرپاش را با ۱58 رأی 
از مجموع ۲44 رأی مأخوذه بــه عنوان رئیس دیوان 

محاسبات کشور انتخاب کردند.
بــه گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت، رای گیری میان دو 
گزینه معرفی شده از کمیسیون برنامه و بودجه بود که در نهایت، 

نمایندگان به مهرداد بذرپاش رای دادند.
در نشست کمیته دیوان محاســبات، امور مالی و اموال 
مجلس آقایان مهرداد بذرپاش،  عــادل آذر، ضرغام صادقی و 
لطف الله فروزنده به عنوان کاندیداهای ریاست تعیین شده بودند 
که دیروز در نشست این کمیســیون بعد از شنیدن اظهارات 
کاندیداها، در نهایت آقایان مهــرداد بذرپاش با ۱۵ و لطف الله 
فروزنده با ۱3 رای، به عنوان کاندیداهای ریاســت تعیین و به 
صحن علنی مجلس برای رای گیری معرفی شــدند که امروز 
نمایندگان با آرای خود، مهرداد بذرپاش را به عنوان رئیس دیوان 
محاســبات برگزیدند. ضرورت تحول در ساختار سنتی دیوان 
محاسبات برای استفاده از ظرفیت های زیاد این نهاد نظارتی و 
توجه به رویکرد جوان گرایی دلیل این انتخاب توسط نمایندگان 
مجلس بود. بذرپاش که تحصیل کرده دانشگاه صنعتی شریف 
است مهمترین برنامه خود را برخط کردن نظارت دیوان و موثر 

کردن آن اعلام کرده است.

تعطیلی شرکت واگن سازی مترو تهران

بانک مرکزی در پاســخ به اظهارات رئیس بنیاد 
مســتضعفان اعلام کرد که این بانک منعی برای ارائه 
تســهیلات قرض الحســنه ندارد و بنیاد مستضعفان 
می تواند از طریق بانک سینا که سهامدار عمده آن است، 

اقدام کند.
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی بانک مرکزی اعلام 
کرد: بانک مرکزی همواره به تاسی از سیره پیامبر عظیم الشأن 
اســلام)ص( و ائمه معصومین)ع( بر حمایت و ترویج فرهنگ و 
سنت نیکوی قرض الحسنه به عنوان یکی از توصیه های دین مبین 
اسلام تاکید دارد؛ بر این اساس تلاش شده است با سیاست گذاری 
مقتضی و ایجاد زمینه و زیرساخت های لازم، گسترش و توسعه 
تسهیلات قرض الحسنه به عنوان یکی از اهداف و مسوولیت های 
نظام بانکی کشور که در قانون عملیات بانکی بدون ربا )بهره( نیز 

بر آن تاکید شده، جامه عمل بپوشاند. 
در حال حاضر و در اجرای تکالیف و مسوولیت های یادشده 
بخش قابل توجهی از تســهیلات شبکه بانکی به قرض الحسنه 

اعطایی برای تامین نیازها و حوائج ضروری اقشار مختلف جامعه 
از جمله ازدواج، اشتغال، درمان و جبران خسارت حوادث طبیعی 
اختصاص می یابد. علاوه بر این با تدوین مقررات ناظر بر بانک ها و 
صندوق های قرض الحسنه و صدور مجوز در این رابطه تلاش شده 
تامین نیازهای مالی متقاضیان به ویژه اقشار آسیب پذیر، تسهیل 
و تســریع شــود؛ همچنین با همین رویکرد طی سالیان اخیر 
شرکت های تعاونی اعتبار نیز موظف شده اند صرفا در چارچوب 
قرض الحسنه فعالیت کنند. با ذکر این مقدمه درخصوص اظهارات 
اخیر رئیس محترم بنیاد مســتضعفان انقلاب اسلامی مبنی بر 
اینکه »می خواهیم بانک قرض الحســنه تاســیس کنیم، بانک 
مرکزی مجوز نمی دهد/ اگر در روزهای کرونایی بانک داشتیم، به 
مردم وام قرض الحسنه می دادیم« توضیحات زیر به منظور آگاهی 
عموم مردم اعلام می شــود:»بنیاد مستضعفان انقلاب اسلامی 
هم اکنون سهامدار اصلی و عمده بانک سینا است که می تواند تمام 
منویات و مقاصد خویش در زمینه اعطای قرض الحسنه را بدون 
هیچ گونه محدودیتی اجرا کند.چنانچه استفاده از ظرفیت بانک 

یاد شده برای این مهم مدنظر نیست، بنیاد مستضعفان می تواند 
اهــداف و ماموریت های متصور درخصوص فعالیت متمرکز در 
زمینه قرض الحسنه اعم از تخصیص و تجهیز را به صورت مستقل، 
از طریق تاسیس یک صندوق قرض الحسنه یا از طریق بانک سینا 
پیگیری کند. در حال حاضر ضوابط و مقررات موجود، اجرای هر 
دو روش مذکور را حمایت می کند.علاوه بر دو راهکار یاد شــده 
چنانچه بنیاد مستضعفان در نظر دارد از طریق منابع داخلی خود 
به اعطای قرض الحسنه بپردازد، می تواند با بهره گیری از سازوکار 
»قرض الحسنه ویژه« که ضوابط آن در نظام پولی و بانکی کشور 
اجرایی شده هم از رهگذر بانک سینا و هم از طریق ایجاد صندوق 
قرض الحسنه تک شعبه ای عاملیت پرداخت قرض الحسنه از محل 
منابع داخلی خود را واگذار کند.و نکته پایانی اینکه بانک مرکزی 
از دیدگاه و برنامه رئیس محترم بنیاد مســتضعفان استقبال و 
آمادگی کامل خود برای رسیدگی به هر یک از راهکارهای اشاره 
شده را اعلام می کند. بدیهی است در صورت وصول تقاضا به قید 

فوریت، بررسی و اقدام خواهد شد.«
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رئیس هیات مدیره و مدیرعامل بانک سپه به تشریح اقدامات 
 موثر بانک ســپه با محوریت بخش اعتباری درخصوص حمایت 
از اشخاص و واحدهای آسیب دیده ناشی از ویروس کرونا پرداخت. 
محمد کاظم چقازردی از جمله این اقدامات را اعطای تســهیلات 
قرض الحسنه ۱0 میلیون ریالی به یارانه بگیران مشمول عنوان کرد و گفت: 
بانک سپه به منظور افزایش قدرت خرید و نقدینگی متقاضیان کم درآمد و 
یارانه بگیر، نسبت به واریز چهار مرحله وام قرض الحسنه ۱0 میلیون ریالی به 
حساب یارانه بگیران آسیب دیده ناشی از ویروس کرونا مطابق فهرست اعلامی 
از ســوی سازمان هدفمندسازی یارانه ها به تعداد یک میلیون  و  ۴۷۹هزار 
و۴۵6 نفر و در مجموع به مبلغ ۱۴ هزار و ۷۹۴ میلیارد ریال اقدام کرده است. 
وی درخصوص امهال سه ماهه وام های قرض الحسنه گفت: با توجه به عدم 
امکان فعالیت های اقتصادی و به تبع آن عدم کسب درآمد مطلوب در بازه 
زمانی شیوع بیماری، کلیه اقساط دریافتی از حساب پشتیبان تسهیلات 
قرض الحسنه بابت اسفند ماه ۹۸ تا اردیبهشت ۹۹ به حساب مشتریان برگشت 
داده شده و پیامک اطلاع رسانی آن نیز برای آنان ارسال شد. در این رابطه و 
پس از ابلاغ رسته های فعالیت مشمولان امهال در چند مرحله از سوی بانک 
مرکزی بررسی لازم برای استحقاق سنجی متقاضیان صورت گرفت و اقدامات 
اجرایی درخصوص امهال سه ماه تعداد قابل توجهی از تسهیلات اعطایی به 
کسب و کارهای آسیب دیده ناشی از ویروس کرونا انجام شد. ایشان در مورد 
تخصیص اعتبار برای تسهیلات به کسب و کارهای آسیب دیده ناشی از کرونا 
گفت: بانک سپه مبلغ ۱6 هزار و ۵00 میلیارد ریال )۱۵ هزار میلیارد ریال 
بانک سپه و یکهزار و ۵00 میلیارد ریال بانک حکمت ایرانیان سابق( اعتبار 
برای اعطای تسهیلات به بخش ها و کسب و کارهای آسیب دیده از ویروس 
کرونا مشروط به معرفی از طریق سامانه کارا )سامانه وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی( اختصاص داده است و تاکنون ۱۵هزار و ۵32 درخواست به میزان 
2 هزار و ۸6۵ میلیارد ریال به این بانک معرفی شده که تعداد ۱2هزار و ۷3۵ 
مورد از درخواست های واصله واحدها معرفی و در دست بررسی برای اعطای 

تسهیلات قرار دارد.

خبـــر

عبدالمجید پورسعید، مدیرعامل بانک ایران زمین با اشاره به 
تلاش ها و برنامه ریزی های صورت گرفته در سه سال و نیم گذشته 
حول محور بانکداری دیجیتال در این بانک گفت: به عنوان اولین 
بانک در ایران در شرف اجرای بانکداری دیجیتال به صورت پایلوت 
هستیم. آنچه در سال های گذشــته به عنوان چشم انداز بانک 

ایران زمین مطرح بود، در حال تحقق است.
پورسعید که همواره در حوزه های بانکداری الکترونیک و دیجیتال 
فعالیت داشته، حال آزمون دیگری را به سرانجام خواهد رساند. عبدالمجید 
پورسعید، مدیرعامل و عضو هیات مدیره بانک ایران زمین است. وی سابق 
براین به عنوان مدیرعامل و عضو هیات مدیره شرکت تجارت الکترونیک 
پارسیان، مدیرعامل و عضو هیات مدیره شرکت داده پردازی بانک پارسیان، 
معاون مدیرعامل بانک پارسیان در امور طرح و برنامه و همچنین مدیرعامل 

و عضو هیات مدیره شرکت بهسازان ملت مشغول به فعالیت بوده است.
مدیرعامل بانک ایران زمین تحقق بانکداری دیجیتال را نزدیک دانست 
و گفت: هنوز مفهوم بانکداری دیجیتال و اجرای فرآیندهای آن در سطح شعب 
و ارائه خدمات به مشتریان برای بسیاری از فعالان عرصه بانکی کشور ساختار 
اجرایی ندارد، اما بانک ایران زمین به عنوان اولین بانک دیجیتال کشــور، با 
برنامه ریزی های صورت گرفته در سال های گذشته و مشخص کردن نقشه 
راه در مرحله تبدیل شدن به اولین بانک دیجیتال است و به زودی از اجرایی 

شدن بانکداری دیجیتال رونمایی خواهیم کرد.
پورسعید با بیان این نکته که چشم انداز بانکداری در ایران با توجه به 
رشد و توسعه این صنعت تغییر خواهد کرد، اظهار کرد: باید آینده بانکداری و 
صنعت مالی را دوباره بازنگری کنیم. در حال حاضر شرایط در این عرصه تغییر 
کرده و نگاه مردم به این صنعت با آنچه در گذشته بود، متفاوت شده است، 
انتظار مشتریان دیجیتال، دریافت خدمات با شکلی متفاوت است. بانکداری 
دیجیتال موضوعات و معضلات زیادی مانند امنیت حساب ها، امنیت کاربران، 
ارائه خدمات مستمر و ثابت در تمامی لحظات، تغییر نحوه پرداخت و دریافت 

توسط کسب وکارها و ... دارد. اینها  همه و همه عاملی برای بازنگری چشم انداز 
آینده است.

مدیرعامل بانک ایران زمین افــزود: امروز پایش و کاوش اطلاعات 
مشتریان و استفاده از هوش تجاری در بانک ها به عنوان یک اصل بانکداری 
دیجیتال در حال پیاده سازی است، در کنار این امر شرکت های دانش بنیان، 
استارت آپ ها و فین تک ها نیز به عنوان بازیگران دیجیتال نسبت به این امر 
اقدام می کنند که این امر سبب خواهد شد بانک ها منابع مالی خود را با دقت 

بیشتر و بازدهی بالاتر به مشتریان ارائه کنند.
پورسعید اقدامات انجام شده در سال های اخیر در بانک ایران زمین را 
چشمگیر دانست و گفت: ما از سال ۹۵ به بعد زیرساخت های فنی خود را 
آماده کرده ایم. هلدینگ IT بانک تشکیل و شرکت های زیرمجموعه آنها با 
ماموریت های تنظیم شده فعال شده و تمامی اقدامات بر اساس چشم انداز 

بانک در حال پیاده سازی است.
وی ادامه داد: مرکــز نوآوری ایران زمین، به عنوان یک نقطه اتصال 
ایده های نوآورانه و بانک تاسیس شده است. اعتقاد ما این است که نوآوری باید 
از بیرون به درون مجموعه تزریق شود و بانک زیرساخت های اجرای آن را 
فراهم کند. این مرکز امکانات بســیاری را در اختیار جوانان برای پروراندن 

ایده های آنها قرار می دهد. اخیرا این مرکز باهدف حمایت از زیســت بوم 
کسب وکارهای نوپای کشور تفاهم نامه ای را با سازمان فناوری اطلاعات ایران 
برای ارائه بسته خدمات بانکی و ارتباطی رایگان به استارت آپ ها و شرکت های 

دانش بنیان منعقد کرده است.
مدیرعامل این بانک با بیان این موضوع که بانک ایران زمین در مسیر 
تحول دیجیتال درحرکت است، گفت: بانک ایران زمین باور دارد که باید با 
ایجــاد پلت فرم باز و ارائه API به اســتارت آپ ها و فین تک ها امکان ارائه 
سرویس ها و خدمات جدید و متفاوت را به مشتریان فراهم کند. به عقیده او، 
سازمان هایی که سریع تر و زودتر بتوانند در این مسیر گام بردارند، موفق تر 
خواهند بود. مدیرعامل بانک ایران زمین با اشاره به دریافت مجوز ارزی توسط 
این بانک گفت: ما باوجود اینکه در ســال های گذشته تمام نیروی خود را 
معطوف به پیاده سازی بانکداری دیجیتال کردیم، اما از توجه به تولید کشور 
به عنوان یکی از اولویت های بانک غافل نشدیم و سعی کردیم با نگاهی مستمر 
به بخش های تولید ضمن ارائه خدمات مناســب بانکی، تامین سرمایه در 

گردش و سرمایه گذاری لازم در این حوزه، فعالیت کنیم.
وی افزود: دریافت مجوز ارزی بانک هم راســتا با همین موضوع و در 
جهت ارائه خدمات به بخش های تولیدی بسیار موثر خواهد بود. ما امیدواریم 
بتوانیم با توجه به محدودیت های تحریمی، گام های موثری را در کمک به 
تولید داخلی برداریم. مدیرعامل بانک ایران زمین، در تشریح اقدامات این بانک 
در حوزه تولید گفت: تمامی سرپرســتی ها و مدیریت های استانی بانک 
ایران زمین در این حوزه فعال هستند و سعی می کنند با کمک به شرکت های 
تولیدی نیاز این بخش ها را مرتفع کنند. پورسعید در انتها با اشاره به این نکته 
که در سال های اخیر سرعت رشد فناوری و تغییرات بسیار بیشتر شده است، 
افزود: بانکداری دیجیتال و ارائه خدمات بر بسترهای آن دیگر یک اولویت 
نیست، بلکه برای ما یک اجبار است. آینده تحول بانکی دیجیتال چشمگیر 
است و پیش بینی می شود تصویر بانک های سنتی به طور کامل تغییر کند و 

خدمات بیشتری و باارزش افزوده بالاتر به مشتریان ارائه شود.

قیمت پایه در خرید و فروش مسکن 
وجود ندارد 

رئیس کمیسیون عمران 
مجلس شورای اسلامی گفت: 
هیچگونه مبنا و قیمت پایه ای در 
خرید و فروش مسکن وجود 
ندارد کــه در طرح جامعی در 
مجلس این موضوع را قانونی 

خواهیم کرد.
محمدرضا رضایی کوچی تصریح کرد: ستاد ملی کرونا برای اجاره بها 
مبنایی را قرار داد که هر قرارداد اجاره ای که بیشتر از این ثبت شود دستگاه های 
نظارتی باید با آن برخورد کنند اما در حال حاضر این قانون را برای خرید و فروش 
واحد مسکونی نداریم و مبنایی برای قیمت گذاری وجود ندارد. در شرایط عادی، 
بازار بر اساس عرضه و تقاضا قیمت مسکن را کنترل می کند اما در شرایط کنونی 
که میزان عرضه سال هاست کمتر از تقاضا شده باید سیاست های کنترلی و 

نظارتی اعمال شود.
به گزارش  اعتبار به نقل  از صدا و سیما وی با انتقاد از تولید نشدن مسکن 
در سال های گذشته افزود: باید مبنایی برای قیمت گذاری مسکن در کشور 
داشته باشیم و در حال حاضر یک قیمت پایه برای محاسبه عوارض شهرداری ها 
وجود دارد که در سراسر کشور با یک ضریب به این قمیت پایه، می توانیم قیمتی 
را برای مسکن شهر ها در مناطق کشور مشخص کنیم. دستگاه های نظارتی 
هم می توانند بر اساس این شاخص نظارت کنند، تا بنگاه های معاملاتی اجازه 
خرید و فروش بیشتر از این قیمت ها را نداشته باشند.باید قرارداد خرید و فروش 
در سامانه رهگیری ثبت شود که متاسفانه این سامانه فعال نیست و دستگاه های 
نظارتی امکان رصد قیمت های خرید و فروش را ندارند.  در سراسر کشور افرادی 
به عنوان دلال و سوداگر سبب ایجاد بحران در بازار مسکن و زمین شده اند و با 
قیمت سازی غیرواقعی در فضای حقیقی و مجازی موجب این گرانی ها هستند. 
لازم است همانطور که دستگاه قضا با جدیت به موضوع ورود پیدا کرده است، 

این حرکت استمرار داشته باشد و با واسطه گران برخورد شود.
معافیت مشروط مالکان خانه های خالی

پروانه اصلانی مدیر کل دفتر اقتصاد مسکن وزارت راه و شهر سازی ،  از 
ارائه معافیت های مشروط به مالکان خانه های خالی گفت: پیشنهاد مشخص 
این است؛  افرادی که تا شهریور واحدهایشان را عرضه کنند از مالیاتی که از 
ابتدای قانون تاکنون باید می پرداختند، معاف شوند.افرادی که در صورت تمایل 
قراردادهای اجاره ســه ساله امضا کنند از مالیات بر خانه های خالی و سایر 
مالیات های بخش مسکن معاف خواهند شد. اگر خانه نباشد مشمول این 
مالیات نخواهد شد و چون ضمانت های اجرایی در این قانون تدارک دیده شده 
در حال حاضر کسی که بتواند خانه خود را خالی نگهدارد سیستم اجازه نخواهد 
داد، اخذ مالیات از خانه های خالی موجب عرضه بخشی از خانه های خالی به 
بازار مسکن خواهد شد بنابراین با این کار بیش از دو برابر تولید ظرفیت یک 
 کشور وارد بازار خواهد شد.اگر اجرای قانون مالیات بر خانه های خالی بتواند
 ۵0 درصد خانه های خالی را شناسایی و وارد بازار مسکن کند، رسالتش را انجام 

داده است و قطعا بتدریج، فرهنگ مالیات در کشور جا می افتد./ تسنیم

هفته نامه اقتصادی ایران

تغییر تصویر بانک های سنتی به طور کامل 
اختصاص16/5هزارمیلیاردریال

اعتبارکرونایی

با استقبال مشتریان از خدمات آنلاین، فروش بیمه نامه های الکترونیک بیمه کوثر، در کمتر از 
۴ ماه از مرز ۱۱هزار       بیمه نامه گذشت و حق بیمه تولیدی آن به ۸0میلیارد ریال رسید. 

به اعلام سرپرســت معاونت فروش و درآمد بیمه گری بیمه کوثر، ایــن امر با توجه به 
زیرساخت های به وجود آمده برای تسهیل خرید بیمه نامه به صورت الکترونیکی و نیز افزایش 
رضایت مشتریان، محافظت از جان بیمه گذاران و کارکنان شرکت در ایام شیوع ویروس کرونا 
و همسو با سیاست ها و اهداف شرکت در توسعه خدمت رسانی غیرحضوری انجام گرفته 

است.
محمد دنان افزود: بیمه کوثر همواره در ارائه خدمات الکترونیک جزو نخستین ها بوده است و 
با ارائه سامانه های مختلف در بخش خدمات غیرحضوری توانسته است گام های موثری در 
این بخش بردارد. وی تاکید کرد: ارائه خدمات آنلاین به بیمه شدگان و ذی نفعان با استفاده 
حداکثری از ظرفیت و تخصص شبکه فروش مجازی بیمه کوثر در راستای سیاست ها و 
اهداف شرکت برای توسعه خدمات برخط و فروش غیرحضوری انواع بیمه نامه است، ضمن 
اینکه در سامانه خدمات برخط بیمه کوثر، زیرساخت مناسبی هم برای شرکای شرکت ایجاد 

شده است تا به نحو مطلوبی از خدمات آن بهره مند شوند.

بیمهکوثردر۴ماه
11هزاربیمهنامه
فروخت

شرکت بیمه کوثر

نایب رئیس کمیسیون امنیت ملی مجلس معتقد است افزایش انگیزه مالکان خانه های خالی با 
طرح مالیات بر این دســت از منازل باعث کاهش قیمت مسکن و اجاره بها شده و به نفع 
مستأجران خواهد بود.   عباس مقتدایی خوراسگانی با اشاره به تصویب کلیات طرح مالیات بر 
خانه های خالی، گفت: کاری که امروز مجلس انجام داد اصلاح قانونی در گذشته بود که باعث 
می شود مالکان خانه های خالی انگیزه بیشتری برای اجاره منازل خود داشته باشند. وی با بیان 
اینکه پیش از این شناسایی خانه های خالی با موانعی مواجه بود و مالکان آن با علم بر آن انگیزه 
کافی برای اجاره منازل خود را نداشتند، یادآور شد: اصلاح جدید این قانون، شبکه جدیدی را 
راه اندازی می کند که در مدت کوتاه مالکان را ملزم می کند بر اساس خوداظهاری در این 
سامانه ثبت نام کنند. او  با بیان اینکه طرح مالیات بر خانه های خالی کمک می کند بار مالی بر 
خانه هایی که به اجاره نرفته اند افزوده شود، عنوان کرد: در کوتاه مدت شاهد عرضه مسکن به 
میزان بالا خواهیم بود چنانچه در حال حاضر  آمار گویای این است که صدها هزار خانه خالی 
در کشور وجود دارد که اگر صرفا ۵0 درصد این طرح نیز اجرایی شود عملا روند عرضه و تقاضا 
به نفع مستأجران خواهد بود. مجلس در روزهای آتی در طرح جامع ساماندهی مسکن را در 
دستور کار خود قرار خواهد داد که مکمل طرح امروز خواهد بود لذا عملا مجلس چندین گام را 
برای ساماندهی حوزه مسکن بر می دارد که امروز نخستین گام آن برداشته شد و گام های 

بعدی نیز که اصول کار است حرکت به سمت تولید مسکن است.

مالیاتبرخانههایخالی
باعثافزایشانگیزهمالکان
دراجارهمسکنمیشود

عباس مقتدایی خوراسگانی

رییس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی گفت: در هفته گذشته با وزارت اقتصاد و 
مدیران بازار سرمایه کشور توافق کردیم و به زودی بورس املاک و مستغلات کشور را راه اندازی 
می کنیم و مشکلاتی که برای واگذاری املاک وجود دارد، حل می شود. محمدرضا پورابراهیمی 
افزود: یکی از کارکردهای بورس املاک این است که در خدمت مولدسازی دارایی های دولت قرار 
گیرد و برای اقتصاد کشور ظرفیت سازی کند. وزارت اقتصاد به عنوان متولی دارایی های کشور 
است و همه وزارتخانه ها مکلف هستند لیست دارایی هایشان را به این وزارتخانه ارائه دهند. با توجه 
به ارزش نقدینگی، کل دارایی هایی که دولت براساس قانون باید شناسایی کند ۹ برابر نقدینگی 
در سال ۹۸ باشد تصریح کرد: براساس گزارش خزانه کل کشور که در کمیسیون اقتصادی ارائه 
شد تاکنون 3۵0 هزار ملک و نزدیک به ۵000 هزار میلیارد تومان در کشور شناسایی شده که 
عدد قابل توجهی در کشور است. در برخی کشورهای ضعیف دارایی هایشان ۱/2 برابر GDP و 
در ایران هفت است یعنی ۷ برابر مجموع کالاهای تولید شده و خدمات مالی، دارایی داریم و از این 
دارایی ها در کمترین حد استفاده می کنیم.  یکی از سرفصل های ساختار بودجه در نظام اقتصادی 
که در دستور کار است، مولدسازی دارایی های دولت است و حساب کردیم اگر ۱0 درصد از اینها 
را دارایی مازاد محسوب کنیم می شود ۱۸00 هزار میلیارد تومان و اگر ۱0 درصد در آنها بازده 
ایجاد شود، ۱۸0 هزار میلیارد تومان سهم بودجه کشور تغییر می کند و می توانیم به میزان بیش 

از ۱/3 درصد هزینه فروش نفت در شرایط عادی صرفه جویی کنیم و باید این کار را بکنیم. 

بورساملاک
درخدمتمولدسازی
داراییهایدولت

محمدرضا پورابراهیمی

 وزیر راه و شهرسازی گفت: برنامه داریم از ظرفیت بازار سرمایه برای صندوق تامین مالی 
زمین و مسکن بهره ببریم تا بدین ترتیب  بتوانیم از منابع خرد و اندک مردم برای رونق 
ساخت و  ساز مسکن استفاده کنیم.  محمد اسلامی درباره برنامه وزارت راه و شهرسازی برای 
تامین مالی پروژه  های عمرانی از طریق اوراق قابل عرضه در بورس، اظهار کرد: در حال 
مذاکره با بورس برای ورود به تامین مالی ۱2 پروژه زیرساختی هستیم. وی ادامه داد : این 
پروسه از سال ۹۸ آغاز شد تا از محل بازار ســرمایه تامین منابع شود و برای احداث 
پروژه های زیربنایی کشور منابع مالی جذب کنیم. اسلامی در پاسخ به این سوال که 
پیش بینی می کنید برای چه پروژه ها و چه زمانی این نحوه تامین مالی محقق شود بیان 
کرد: اولویت ما در گام اول تامین مالی پروژه های آزادراهی و راه آهن است که برای وزارت 
راه و شهرسازی اهمیت دارد. وزیر راه و شهرسازی اضافه کرد: همچنین یک پروژه هم برای 
صندوق تامین مالی زمین و مسکن داریم تا بدین ترتیب  بتوانیم از منابع  اندک و خُرد 
مردم برای رونق ساخت و  ساز مسکن استفاده کنیم. گفتنی است به تازگی تامین مالی هزار 
میلیارد تومانی از طریق انتشار اوراق اختیار فروش تبعی در یک روز در بازار بورس انجام 
شد و به گفته مدیر ابزارهای نوین مالی بورس اوراق بهادار تهران، با استقبال سرمایه گذاران 
همه اوراق قابل عرضه طی یک روز معاملاتی به فروش رسیده و تامین مالی هزار میلیارد 

تومانی هلدینگ خلیج فارس از این طریق به انجام رسید.

تامینمالی
احداثآزادراهوراهآهن
ازطریقبازارسرمایه

محمد اسلامی

سعید قیصر، مدیر امور اجرایی معاینه فنی خودروهای سبک کشور گفت: فقط گواهی سلامت 
خودروهای دوگانه سوز ثبت شده در سامانه سیمفا )سامانه یکپارچه معاینه فنی کشور( اعتبار دارد و 

دیگر گواهی های صادر شده توسط برخی افراد سودجو فاقد اعتبار است. 
 افرادی سودجو و متخلف از طرق مختلف اقدام به صدور ارائه گواهی سلامت خودروهای دوگانه سوز 
به مالکان این نوع خودروها می کنند که به هیچ عنوان این نوع گواهی ها اعتبار ندارد. به هیچ عنوان 
تحت تاثیر تبلیغات و درخواست های این افراد سودجو و متخلف قرار نگیرند، چون هزینه ای که بابت 
صدور این گواهی به این افراد می دهند بی نتیجه است و دادن این نوع گواهی ها بازی با جان مردم و از 
دست دادن مال آنهاست و منجر می شود صدمات جبران ناپذیری برای مالکان خودروها ایجاد کند. 
مالکان خودروها تست سلامت و گواهی سلامت را از مراکز معاینه فنی معتبر تهیه کنند و آگاه باشند 
که این نوع تست و آزمایش های سلامت به نفع خود و جامعه است. همه مراکز معاینه فنی در حال 
حاضر باز و آماده پذیرش متقاضیان دریافت معاینه فنی هستند و ساعت کار آنها از ساعت ۸ تا ۱6 و 
30 دقیقه به صورت اجباری است و چنانچه با استقبال مراجعه کنندگان مواجه باشند، تا زمان استقبال 
فعال خواهند بود و هر خط از مراکز معاینه فنی در حال حاضر ۱۵0 خودرو را حداکثر در هشت ساعت 
پذیرش می کند. اکنون در همه مراکز معاینه فنی خودرو پروتکل های بهداشتی در مقابله با کرونا 
رعایت می شود و این مراکز به تب سنجی مجهز شده اند و رانندگان خودرو مجبور نیستند برای انجام 

امور اخذ معاینه فنی از خودروی خود خارج شوند.

هشدار
بهمالکانخودروهای
دوگانهسوز

سعید قیصر

رئیس کل گمرک از مصوبه دولت برای حل مشکل صف تامین ارز حداقل 6 میلیارد دلار 
واردات کالاهای اساسی و تولید خبر داد.

سید مهدی میراشرفی با اشاره به گشایش های انجام شده به منظور کاهش رسوب و 
ایستایی کالا ناشی از مشکلات تامین ارز، اظهارداشت: درحال حاضر براساس پیشنهادات 
گمرک و وزارت اقتصاد، دو مصوبه برای کالاهای اساسی و مواد اولیه و ماشین آلات تولید 
وجود دارد تا بتوان در ترخیص کالاها تسهیل و تسریع ایجاد کرد و ایستایی و معطلی ها 
کاهش یابد.درحال حاضر حدود 3.۵ تا ۴ میلیون تن کالای اساسی در بنادر و گمرکات 
وجود دارد که یکی از مشکلات آنها تامین ارز و اسناد مالکیت برای انجام تشریفات ترخیص 
است. با این وجود گمرک ظرفیت های قانونی را برای تسهیل در ترخیص آنها بکار گرفته 
است.تا زمانی که کالا در صف تامین ارز قرار نگیرد، نمی تواند به گمرک اظهار شود. براساس 
مصوبه جدید دولت امکان ترخیص درصدی از کالاهای گروه یک و دو که در صف تخصیص 
ارز بانکی قرار بگیرند و مشکل مالکیت نداشته باشند، فراهم شده است. این موضوع نیاز به 
تفویض اختیار دارد بنابراین ترخیص کامل کالاهای اساسی در صف تخصیص ارز بانک 
مرکزی با نظر وزارت صمت یا جهاد کشــاورزی به صورت اعتباری انجام خواهد شد. 
وارد کننده از محل اعتبار خود، کالا را وارد می کند و اگر مشکل مالکیت نداشته باشد 

ترخیص خواهد شد و بانک مرکزی با تعهدی که داده، ارز آن را تامین می کند.

مصوبهجدیددولت
برایحلمشکلتامین6میلیارددلار
ارزکالاهایاساسیومواداولیه

سید مهدی میراشرفی

مهندس سید مجیدصدري، مدیرعامل شرکت مخابرات ایران گفت: خانواده بزرگ 
مخابرات در سراسر کشور با عزم ملی در گذر از شیوع دوباره ویروس کرونا، تمام تلاش 
خود را به کار گرفته اند و در همین راســتا، سامانه ارتباطی ۴2۴2۴ با هدف تسریع 
پاسخگویی و رســیدگی در موارد مربوط به کرونا براي تمام همکاران اعم از رسمی، 
قراردادي و پیمانکاري و بازنشستگان گرامی شرکت به زودي راه اندازي خواهد شد. 
خانواده همدل و مستحکم مخابرات در سراسر کشــور با تمام توان و رعایت کامل 
پروتکلهاي بهداشتی در گذر از این دوره در تلاش هستند و در این مسیر، مدیریت شرکت 
با تصویب طرح هاي مختلف از جمله دور کاري و حضور شیفتی کارکنان، در تلاش براي 
رهایی از سایه شوم این ویروس منحوس است. با راه اندازي این سامانه ارتباطی، همه 
همکاران در تمام بخش های شرکت مخابرات، شامل کارکنان رسمی، قراردادی، پرسنل 
خدمات اول و شسکام برای دسترسی بهتر و آسان تر به اطلاعات پزشکی،بیمه ای، مراکز 
درمانی، خدمات مشاوره ای و کلیه خدمات بهداشتی در زمینه این بیماری می توانند از 
طریق تماس با این درگاه ارتباطی ، اطلاعات لازم را به دست آورده و هر نوع مسئله ای در 

بحث این ویروس را با کارشناسان و متخصصان مربوط در میان بگذارند.

راهاندازيسامانهارتباطی
جهترسیدگي
بهامورمربوطبهکرونا

سید مجیدصدري

محمد احمدی آذر رئیس اداره روابط عمومی و سخنگوی این بانک در پی تداوم شیوع ویروس 
کرونا و الزام سراسری مبنی بر استفاده از ماسک گفت: از مشتریانی که برای انجام کارهای بانکی به 
شعب مراجعه می کنند، درخواست می کنیم برای حفظ سلامتی خود و پرسنل بانک که همواره 
آماده خدمت رسانی به مراجعه کنندگان هستند، پروتکل های اجتماعی و فاصله گذاری فیزیکی را 
براساس دستورالعمل های ابلاغی از سوی ستاد ملی مبارزه با کرونا رعایت کنند تا احیانا ناقل یا 
دریافت کننده این ویروس نباشند. همکاران ما در شعب با رعایت کامل توصیه های بهداشتی از 
مشتریانی که پروتکل های بهداشتی را رعایت می کنند استقبال می کنند، اما با این وجود به 
مشتریان توصیه می کنیم با بهره مندی از خدمات غیرحضوری بانک ها گامی موثر در مسیر قطع 
زنجیره شیوع کرونا بردارند بانک تجارت پروتکل های بهداشتی را متناسب با فعالیت حرفه ای در 
بانک به صورت سراسری به تمامی شعب و واحدهای ستادی ابلاغ کرده و استفاده از ماسک را 
برای تمامی کارکنان خود در شــعب و محیط اداری الزامی کرده است. استفاده از پوشش 
پلاستیکی جدا کننده محیط مشتریان از کارکنان، توزیع مواد ضدعفونی، بهداشتی و دستکش 
بین کارکنان از دیگر اقدامات بانک تجارت در راستای کنترل شیوع ویروس کرونا بوده است. 
محیط شعب بانک تجارت نیز با هدف پیشگیری از سرایت ویروس کرونا به طور مرتب ضدعفونی 
و پاکسازی می شود و همچنین با هدف رعایت فاصله گذاری اجتماعی و اجتناب از تجمع افراد، 

جلسات و همایش های بانک به صورت وب کنفرانس و غیرحضوری برگزار می شود.

اقداماتبانکتجارت
برایجلوگیریاز
شیوعویروسکرونا

محمد احمدی آذر

افرادی که تمایل دارند با واریز مبلغی به صورت ماهانه از تسهیلات فوري بانک قبل از ایجاد 
میانگین استفاده کنند، می توانند با شرکت در یکی از مدل هاي طرح انگیزش مهر بانک مهر ایران 
از مزایاي آن استفاده کنند. به گزارش روابط عمومی بانک قرض الحسنه مهر ایران، در مدل اول 
طرح انگیزش مهر، پرداخت سه نوبت تسهیلات به همراه یک نوبت امکان برداشت پس انداز قابل 
انجام است. با افتتاح سپرده ۴۱۸ و درخواست واریز 2۴ مرحله مستمر ماهانه به مبلغ پنج 
میلیون و ۱00هزار ریال بابت اقساط تسهیلات مرحله اول و دوم و عضویت در طرح انگیزش 
مهر، می توان از تسهیلات ارائه شده در چارچوب این طرح استفاده کرد. نوبت اول تسهیلات به 
میزان 30 میلیون ریال با بازپرداخت ۱2 ماه با نرخ کارمزد ۴ درصد پرداخت می شود. نوبت دوم 
تسهیلات نیز ۱2ماه پس از وام نخست و درصورت انجام ۱2 مرحله واریز مستمر ماهانه، به 
میزان 30 میلیون ریال با بازپرداخت ۱2 ماهه و با نرخ کارمزد ۴ درصد پرداخت می شــود. 
بازپرداخت اقساط دو وام یاد شده به طور خودکار انجام می شود. دریافت نوبت سوم تسهیلات هم 
به میزان ۵0 میلیون ریال با بازپرداخت 2۴ ماهه و نرخ کارمزد ۴ درصد منوط به انجام به موقع و 
کامل 2۴ مرحله واریز مستمر ماهانه است. پرداخت اقساط نوبت سوم تسهیلات انگیزش مهر 
توسط مشتری انجام می شود. لازم به ذکر است امکان برداشت پس انداز مشتری از سپرده ۴۱۸، 
پس از گذشت 2۴ ماه و تکمیل واریز 2۴ مرحله مبلغ تعیین شده معادل مجموع مبالغ واریزی 

بابت عضویت در طرح وجود دارد.

پرداختماهانهمبالغخرد
ودریافتوامقرضالحسنه
بانکمهرایران

بانک قرض الحسنه مهر

فرمانده قرارگاه خاتم الانبیاء، از ایرانی ســازی ۷0 درصد تجهیزات پالایشگاه ستاره 
خلیج فارس و برخی از فازهای پارس جنوبی خبر داد. 

سردار سعید محمد فرمانده قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء با اشاره به آخرین اقدامات 
قرارگاه در حوزه صنایع پتروشیمی، گفت: اکنون در حال توافق با وزارت نفت برای 
احداث فاز جدیدی در پالایشگاه میعانات گازی ستاره خلیج فارس هستیم و درصورت 
توافق با وزارت نفــت، برنامه ریزی ۱00 درصدی برای ایرانیزه کردن ســاخت و به 

کارگیری تجهیزات داریم.
وی با بیان اینکه قرارگاه خاتم الانبیاء تولید محصولات پتروشیمی  را در جایگاه پیمانکار 
بر عهده دارد، افزود: از آنجا که ما سازنده پروژه بوده و قطعه تهیه می کنیم پس از 
تحریم ها کارفرمایان قبول کردند به سمت سازندگان ایرانی بروند، به همین دلیل ۷0 
درصد تجهیزات پالایشگاه میعانات گازی ستاره خلیج فارس و فازهای مجتمع گازی 

پارس جنوبی )که قرارگاه اجرای کرده( ایرانی سازی شده است.
به گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت، مجموع تولید روزانه بنزین در کشــور حدود 
۱0۵میلیون لیتر است که پالایشگاه ستاره خلیج فارس توانسته است با تولید روزانه 
حدود ۴0میلیون لیتــر بنزین، علاوه بر ایجاد خودکفایــی در تولید این محصول 

استراتژیک، کشور را به صادرکننده بنزین تبدیل کند.

ساختفازجدیدی
ازستارهخلیجفارس
درراهاست

سردار سعید محمد

حذف فیزیک بیمه نامه شخص ثالث بار دیگر اهمیت خدمات آنلاین برای ارتباط 
ساده تر مردم و شبکه بیمه کشور را نشان داد. سامانه بیمیک نیز به کمک جمعی از 
متخصصان و فعالان صنعت بیمه و نخبگان IT کشور از همان ابتدا با هدف ایجاد 
ارتباط مستقیم شبکه فروش صنعت بیمه با مردم و خریداران ایجاد شد. متأسفانه 
درحال حاضر رقابت در شبکه فروش بیمه در کشور بیشتر براساس قیمت بیمه نامه ها 
است.به این ترتیب در درازمدت از کیفیت خدمات بیمه ای با هدف کاهش قیمت کاسته 
خواهد شد. از این رو مهم ترین هدف سامانه بیمیک علاوه بر فراهم کردن بستری 
مناسب برای ارائه خدمات آنلاین بیمه ای، تغییر رویه بازار رقابتی فعلی این حوزه از 
قیمت محور به سمت خدمات محور است به این امید که سطح خدمت رسانی به مردم 
افزایش پیدا کند.،مزیت های استفاده از سامانه بیمیک ،سامانه خرید آنلاین بیمه 
بیمیک bimic.ir طوری طراحی شده که با کل شبکه فروش صنعت بیمه کشور در 
ارتباط باشد و به نوعی همه نمایندگان بیمه بتوانند در بستر آن با ارائه خدمات مناسب 
با هم رقابتی سالم جهت بالا بردن کیفیت خدمات خود و افزایش اعتماد و رضایت 
مردم داشته باشند. به کمک سامانه بیمیک، نمایندگان بیمه با دریافت امکانات ویژه ای 
نظیر وب سایت و اپلیکیشن اختصاصی، می توانند جهت فروش مستقیم بیمه نامه ها 

شخص ثالث، بیمه بدنه، بیمه آتش سوزی، بیمه مسافرتی، عمر و… اقدام نمایند.

سامانهبیمیکوارائه
خدماتآنلاینبیمهای

بیمه مرکزی ج.ا.ا

محمد رضایی مدیرعامل بیمه ایران با تاکید بر 
رویکرد بیمه ایران به کارگیری حداکثر منابع در اختیار 
شرکت برای  سرمایه گذاری در بازار سرمایه بوده است، 
گفت: کل ســرمایه گذاری های بیمه ایران در بازار 
سرمایه به بیش از 22  هزار میلیارد تومان رسیده و 
حمایت از بازار ســرمایه و بهره مندی از مزایای آن 
همواره در راس تصمیم گیری های  شرکت بوده است 
به منظور تسریع در اجرای اصل ۴۴ قانون اساسی و 

افزایش نقدینگی و  دارایی های بیمه ایران، این شرکت 
بیمه ای در نظر دارد تمام شرکت های زیرمجموعه 
خود را که  قابلیت پذیرش در بازار سرمایه را دارند در 
ســال ۹۹ در بورس  پذیرش کند و از پتانسیل بازار 
ســرمایه برای  کاهش تصدی گری بخش دولتی و 
خروج بیمه ایران از شــرایط دارایی های غیرمولد 
استفاده کند. در گام نخست نیز مصوب شد شرکت 
 بیمه ایران معین به عنوان تنها شرکت بیمه فعال در 
مناطق آزاد که سودآوری بسیار خوبی داشته است 
وارد بورس شــود که امیدواریم با برنامه ریزی های 
صورت پذیرفته این شرکت تا چند ماه آینده در بورس 

 تهران پذیرش شود.
پــس از این اقــدام، در نظر اســت تا دیگر 
شرکت های گروه از قبیل شرکت کسب و کار سبا  وارد 
بورس شود. همچنین با برنامه ریزی های صورت گرفته 
و بــا تشــکیل هلدینگ ســاختمانی و هلدینگ 
گردشگری  و انتقال هتل عباسی و سایر دارایی های 
حوزه گردشگری به آن شرکت، زمینه ساز شکوفایی 
دارایی های  ارزشــمند بیمه ایران در بازار سرمایه و 
موجب افزایش مشارکت مردم در پروژه های سودآور 

بیمه  ایران و افزایش ظرفیت بازار سرمایه شویم.
وی در ادامه با اشــاره به عملکرد شــرکت 

سبدگردان ارزش کاوان آینده گفت: این شرکت به 
 عنوان یکی از شــرکت های زیرمجموعه هلدینگ 
کسب وکار سبا که به تازگی افزایش سرمایه خود به 
مبلغ   200میلیارد ریال را ثبت کرده است، با استفاده 
از پتانسیل بیمه ایران در حوزه شعب داخلی  و خارجی، 
زمینه افزایش جذب سرمایه گذاری برای بازار سرمایه 
در قالب صندوق های با درآمد ثابت و سایر  صندوق ها 
)از جمله صندوق های زمین و ساختمان، طلا و...( را 
فراهم و در کنار بیمه های زندگی ســبد  متنوعی از 
سرمایه گذاری به ســرمایه گذاران در تمامی نقاط 

کشور ارائه خواهد کرد.     

بیمه ایران به فکر مشارکت بیشتر در بازار سرمایه 

دبیر کارگروه ملی تسهیل و رفع موانع تولید با بیان اینکه بانک ها باید نقش بهتری در 
 تولید کشور داشته باشند، بیان کرد: متأســفانه فقط یک بانک دولتی به تنهایی

 ۴۸6 واحد تولیدی کشور را تملیک و تعطیل کرده است.
میثم زالی، در جریان بازدید از دو کارخانه تعطیل شده گیلان در جمع خبرنگاران در 
رشت افزود: امسال هر دو هفته یک خبر خوب برای تولیدکنندگان کشور در راه است و 
از ابتدای سال نیز بحث مالیات را شروع کردیم و مصوبات خوبی هم در این رابطه 

داشته ایم، هفته گذشته نیز در حوزه تامین اجتماعی مواردی مصوب شد.
خود را موظف می دانم به استان های کشور سفر کرده و از نزدیک در جریان وضعیت 
تولید قرار گیرم تا با دید بهتری موانعی که سد راه راه اندازی مجدد واحدهای تعطیل و 

به ظرفیت رساندن واحدهای نیمه تعطیل یا نیمه فعال شده است را مرتفع نماییم.
امروز از جمله تقاضاها و ضرورت ها آن است که بانک ها در تولید کشور نقش بهتری 
داشته باشند؛ اما متأسفانه یک بانک دولتی به تنهایی ۴۸6 واحد تولید کشور را تملیک 

و تعطیل کرده است.
قطعا وضعیت کارخانه های مورد بازدید را تا راه اندازی پیگیری می کنم؛ بانک تا اینجا 

عملکرد کاملاً اشتباهی دارد.

یکبانکدولتی
۴۸6واحدتولیدیرا
تعطیلکردهاست

میثم زالی
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هفته نامه اقتصادی ایران

توسعه با اتکای کامل به توان ایرانی

قرارداد توسعه میدان مشترک آزادگان جنوبی امضا شد
قرارداد تکمیل توسعه میدان آزادگان 
جنوبی با هدف افزایش ظرفیت تولید روزانه 
میدان به ۳۲۰ هزار بشکه نفت خام طی ۳۰ ماه 
و در ســقف مبلغ قراردادی به ارزش ۹6۱ 
میلیون دلار و ۱۱8۳ میلیارد تومان،  با حضور 
بیژن زنگنه وزیر نفت، میان تورج دهقانی، 
مدیرعامل شرکت مهندسی و توسعه نفت 
)متن( و حمیدرضا مسعودی، مدیرعامل 
 )GC( پتروپارس به عنوان پیمانکار عمومی

طرح امضا شد.
وزیر نفت: مقتدر و محکم

 برای سربلندی ایران عزیزمان ایستاده ایم
وزیر نفــت در آیین امضای قرارداد تکمیل 
میدان آزادگان جنوبی با بیان اینکه به هیچ کشور 
خارجی علاقه ای ویژه  ندارم و اگر با فردی صحبت 
می کنم برای عزت و منافع ملت ایران است، تأکید 
کرد: ما مقتدر و محکم برای سربلندی ملت مان و 

ایران عزیزمان ایستاده ایم.
بیژن زنگنه اظهار کرد: من خدمتگزار ملت 
ایران هستم. من در این خاک به دنیا آمدم، پدرانم در 
این خاک به دنیا آمدند و در این خاک دفن شدند، 
امیدوارم خودم در این خاک با عزت دفن شوم. وی با 
بیان اینکه آنچه برایم مهم است فقط و فقط سربلندی 
و بزرگی ملت ایران است و تلاش برای اینکه در این 
شرایط سخت بتوانیم کاری کنیم که کمتر به مردم 
فشار وارد شود، تصریح کرد: وظیفه  ما این است در 
این شرایط سخت، تحت سخت ترین فشارها عمل 

کنیم و کوتاه نیایم.
وزیر نفت به امضای قرارداد میدان مشترک 
آزادگان اشاره کرد و با بیان اینکه افزایش بازیافت نفت 
در این میدان فوق العاده مهم و حیاتی است، تصریح 
کرد: این قرارداد با یکی از نمادهای فناوری ملی یعنی 
شرکت پتروپارس امضا می شود. وی با بیان اینکه 
محدوده غرب کارون )سوسنگرد، دشت آزادگان، 
هویزه، شط علی، هورالعظیم( میدان رزم برادران و 
فرزندان بزرگ ملت ایران بود و خاطره انگیز است، 
افزود: وقتی در سال 62 پل موقت شناور برای تلاقی 
با جزایر مجنون احداث می شد، بنده وزیر جهاد بودم. 
خون های پاک فرزندان این کشور در این زمین برای 
حفظ شرف، استقلال، سربلندی و آزادی ملت ریخته 

شد. آن زمان فکر نمی کردم این منطقه مهم ترین 
میدان فعالیت برای توسعه نفت باشد. اکنون ما جا 
پای شهدا قدم می گذاریم. اینکه گفتند در این منطقه 
با وضو قدم بگذارید حرف قابل تأملی است. جای جای 
اینجا خون شهیدان ریخته شده است و حاکمیت 
امروز در نقطه مرزی برکت این خون هاست، با اقتدار 

کارمان را انجام می دهیم.
امضای قرارداد میدان فرزاد؛ به زودی

وزیر نفت ضمن یادآوری اهتمام وزارت نفت 
در زمینه مسئولیت اجتماعی خود در حوزه نفت با 
اشاره به توسعه میدان های مشترک، گفت: با وجود 
همه مشکلات، تنگناهایی که داشتیم کارهای 
خوبی در میدان های مشترک انجام دادیم، برای 
نمونه ظرفیت برداشت روزانه نفت خام از میدان های 
غرب کارون از ۷0 هزار بشــکه به حدود ۴00 هزار 
بشکه در روز رســیده که کار بزرگی است و جای 
قدردانی دارد. وی از میدان های مشترک غرب کارون 
و پارس جنوبی به  عنوان شــاخص در میدان های 
مشترک نام برد و گفت: همه میدان های مشترک 
کشــور تا پایان دوره فعالیت دولت دوازدهم سر و 
سامان می گیرند، میدان مشترک گازی فرزاد یکی 

از آنهاست که قرارداد آن به زودی امضا می شود.
زنگنه در ادامــه به موضوع افزایش ضریب 
بازیافت از مخازن نفتی اشــاره کرد و با بیان اینکه 
هم اکنون مردم و مجلس شورای اسلامی درباره 

میدان های مشترک بسیار حساس هستند که 
حساسیت بحق و بجایی است، تصریح کرد: باید 
کاری کرد که مردم، مجلس و مسئولان به همان 
اندازه نسبت به افزایش ضریب بازیافت و برداشت از 

میدان حساس باشند. 
وی با تأکید بر اینکه اگر درست عمل نکنیم 
ثروث کشور را هدر دادیم بدون آنکه کسی ببیند، 
افزود: ذخیره درجای میدان نفتی آزادگان جنوبی 
2۷ میلیارد بشکه است که با فناوری کنونی می توانیم 
کمتر از یک و نیم میلیارد بشکه از آن برداشت کنیم، 
به این معنا که 2۵.۵ میلیارد بشکه بدون استفاده 
می ماند و این ضعف فناوری است. البته منظور این 
نیست که بتوان ۱00 درصد ذخایر درجا را برداشت 
کرد، زیرا بسته به شرایط زمین و مخزن، دسترسی 
به این ذخایر متفاوت است، اما همان طور که آقای 
پنجه شاهی، رئیس انستیتو مهندسی نفت دانشگاه 
تهران اعلام کردند، می توانند ۱0 درصد به ضریب 
بازیافت این میدان اضافه کنند، یعنی 6 درصد به ۱6 
درصد برسد که بیش از هزار میلیارد دلار به ثروت 
مردم افزوده خواهد شد.  وی گفت: هیچ کسی حق 
ندارد تصمیم بگیرد جلو عملیات اجرای افزایش 
ضریب بازیافت را بگیرد، در غیر این صورت باید جلو 
ملت ایران پاسخگو باشد، من تا زمانی که در نفت 
حضور داشته باشــم از اجرای طرح های افزایش 

ضریب بازیافت کوتاه  نخواهم آمد.

حضور دانشگاه ها در کنار میدان های نفتی
زنگنه دانشگاه ها را رکن اساسی افزایش تولید 
و ضریب بازیافت برشمرد و یادآور شد: دانشگاه هایی 
که در بخش بالادستی نفت حضور دارند هم اکنون 
همانند پزشک خانواده در کنار میدان های اصلی نفت 
هستند و آن را مطالعه می کنند. وی با اشاره به اینکه 
حضور دانشگاه ها برای کار مطالعه میدان های نفتی 
آن چیزی است که آرزوی آن را داشتم، افزود: هم 
اکنون فقط یک انستیتو در میدان آزادگان فعالیت 
می کند، البتــه دانش و فناوری افزایش بازیافت از 
مخازن نفتی فقط در دانشگاه ها تولید نمی شود.   در 
ســال ۷6 تعداد کل مدرسان در بخش بالادستی 
صنعت نفت هفت نفــر نبودند، اما اکنون ۵۷ نفر 
متخصص در یک انستیتو در حال فعالیت هستد که 
نتیجه یک سیاست درست است. وی با بیان اینکه 
ثروت ملت نباید با شعار به باد داده شود، گفت: برای 
نمونه دانشگاه تهران میدان آزادگان، دانشگاه سهند 
تبریز میدان ســروش، دانشگاه شــیراز، میدان 
منصوری، دانشگاه صنعتی شریف، میدان کوپال و ... 
دانشگاه هایی هســتند که در قامت پژوهشگر با 
مسئولیت افزایش ضریب بازیافت فعالیت می کنند.

وزیر نفت با اشاره به اینکه پیوند دانشگاه و 
صنعت نفت به دلیل ماهیت آن فراز و نشیب زیاد 
داشته است از امضای قراردادهای جدید با دانشگاه ها 
خبر داد و گفت: قرار است مطالعه میدان یادآوران به 
دانشگاه تهران، میدان دورود به دانشگاه علم و صنعت، 
میدان نوروز به دانشگاه خلیج فارس بوشهر، میدان 
فروزان به دانشگاه صنعت نفت، میدان الوند به دانشگاه 
صنعتی امیر کبیر، میدان اسفند به دانشگاه شیراز، 
میدان مارون لایه بنگســتان به دانشگاه صنعتی 
اصفهان، میدان رگ سفید به پژوهشگاه صنعت نفت، 
میدان مسجد سلیمان به دانشگاه سهند تبریز، میدان 
بینک به فردوسی مشهد، میدان تنگه بیجار به شهید 
چمران اهواز و میدان پارس جنوبی به صنعتی شریف 
سپرده شود. وی با بیان اینکه افزون بر کارهای وسیعی 
که با دانشــگاه ها باید انجام شود بخشی مهمی از 
فناوری در بخش افزایش بازیافت در شرکت های 
معتبر نفتی اســت، گفت: وقتــی از همکاری با 
شــرکت های خارجی صحبت می کنیم بیش از 

سرمایه به فناوری نیاز داریم.
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خلیج فارس همیشه تاریخ به 
نام ایرانیان بوده و اکنون نیز الهام بخش 
هویت و ملیت ایرانی است. وظیفه ما 
برای زنده نگه داشتن نام این پیکره آبی، 
ایجــاب می کند که بــرای آبادانی 
زیستگاه های انسانی حاشیه خلیج 
فارس ســخت تلاش کنیم. تاریخ، 
آبادانی و تمدن را حرمت می گذارد و 
نگه داشتن حرمت نام خلیج فارس به 
سهم ما در آبادانی سرزمین های متأثر از این پهنه آبی ارزشمند نیز بستگی دارد. 
استان هرمزگان درست بر تارک حساس ترین نقطه از خلیج فارس ایستاده و 
همچون نگهبانی بر فراز تنگه هرمز، در گفت وگویی تاریخی با روح ایرانی حلول 

کرده در خلیج فارس است.
هرمزگان باید همواره سخنی از جنس آبادانی با خلیج فارس بگوید، 
گفتاری از جنس تلاش مردمان این سرزمین برای آباد ساختن کرانه شمالی 
خلیج فارس. روز پنجشنبه 26 تیرماه ۱3۹۹ لحظه ای خرسندکننده در تاریخ 
آبادانی استان هرمزگان بود و جمله ای دیگر در گفتار هرمزگان و روح ایرانی 

خلیج فارس نقش بست.
پویش #هرهفته_الف_ب_ایران در هفته دوازدهم خود به اســتان 
هرمزگان رسید و مهم ترین طرح هایی که در این هفته افتتاح شدند عبارتند از: 
سامانه  نمک زدایی )آب شیرین کن( بندرعباس با سرمایه گذاری  ۴00 میلیارد 
تومان، طرح آبرسانی به شهرستان بشاگرد با سرمایه گذاری ۱۸۱ میلیارد تومان؛ 
واحد شماره ۱ بخش گاز نیروگاه سیکل ترکیبی قشم با ظرفیت ۱۷۵ مگاوات 
و سرمایه گذاری  هزار و 6۵0 میلیارد تومان؛ افزایش توان نیروگاه بندرعباس با 
ظرفیت ۱۱۵ مگاوات و سرمایه گذاری  ۴۸ میلیارد تومان؛ ۱۴ پروژه  انتقال و 
توزیع نیروی برق در سطح استان با سرمایه گذاری 3۵۱.۷ میلیارد تومان و دو 
پروژه تأمین آب و ساماندهی رودخانه های استان با سرمایه گذاری 36 میلیارد 
تومان. ارزش سرمایه گذاری طرح هایی که روز پنجشنبه افتتاح شدند 266۷ 

میلیارد تومان است.
آبرسانی به شهر بشاگرد احتمالاً شیرین ترین طرح ایستگاه دوازدهم 
است. سامانه فاز اول طرح ملی آبرسانی به بشاگرد، علی رغم پراکندگی روستاها 
در این منطقه، تأمین آب شرب و بهداشت سالم و پایدار برای این شهرستان را 
تضمین می کند. این پروژه از جمله مهم ترین طرح های عمرانی منطقه است 
که در افق طرح، آب مورد نیاز 6۱ هزار نفر شامل دو شهر گوهران و سردشت و 
۱20 روستا را تأمین می کند. آبرسانی در فاز اول به شهر سردشت با جمعیت 
۱23۹ نفر و ۸ روستا با جمعیت ۸۷3۹  نفر )جمعاً ۹ هزار و ۹۷۸ نفر( انجام شده 
است. این پروژه علاوه بر تأمین نیازهای آب شرب و بهداشت مردم، زمینه توسعه 
اقتصادی را نیز فراهم می کند و از طریق آن امکان تأمین آب مورد نیاز کشاورزی 
گلخانه ای یا مزرعه های خورشیدی وجود دارد. نکته حائز اهمیت در خصوص 
این پروژه دشواری اجرا به علّت اختلاف ارتفاع مسیر خط انتقال و صعب العبور 

بودن آن است که این اختلاف ارتفاع  بالغ بر ۹00 متر شده است.

توسعه زیرساخت آب و برق
 بر تارک خلیج فارس

 عباس هاشمی، دبیرکل انجمن صنایع لوازم خانگی ایران گفت: بانک مرکزی از ابتدای سال تاکنون هیچ 
ارزی از سامانه نیما به تولیدکنندگان لوازم خانگی پرداخت نکرده است. این موضوع بدون شک تاثیرات 
سوئی بر روند تولید خواهد داشت. ارز اشخاص پاســخگوی چیزی حدود ۱0 تا ۱۵ درصد نیاز ارزی 
تولیدکنندگان کشور است که با ایجاد محدودیت های بیشتر در این حوزه بر مشکلات تولید صنایع لوازم 
خانگی افزوده می شود. اگر این وضعیت ادامه داشته باشد، کمتر از دو ماه دیگر تولید واحد های لوازم خانگی 
ایران به صفر می رسد و بیکاری در کمین این بخش قرار دارد. به نظر می رسد بانک مرکزی در نظر دارد نرخ 
ارز را تک نرخی کند وگرنه دلیل دیگری برای ورود ارز اشخاص به نیما وجود ندارد. قیمت ارز اشخاص با نرخ 
سامانه نیما همیشه اختلاف داشته که این اختلاف از ۵00 تا ۴000 تومان بود و بانک مرکزی با ورود به 
سامانه نیما قصد دارد این نرخ را تعدیل و تک نرخی کند که محدودیت ارزی برای تولیدکنندگان را به دنبال 
دارد.  دبیرکل انجمن صنایع لوازم خانگی ایران تاکید کرد: بانک مرکزی به منظور مدیریت بازار ارز قصد دارد 
همه منابع ارزی را وارد سامانه نیما کند، اما موضوع اینجاست که این اقدام باعث محدودیت تامین ارز برای 
بخش هایی که ارز خود را از اشخاص یا بخش های دیگر در بازار آزاد تامین می کردند، خواهد شد. به گفته 
هاشمی، از سوی دیگر قیمت نهاده های تولید که بر قیمت تمام شده تاثیر می گذارد مورد نظر سازمان 
حمایت از مصرف کنندگان و تولیدکنندگان قرار نگرفته و قیمت های دستوری را در برنامه کاری خود قرار 
داده است. همچنین ناهماهنگی های زیادی در عرضه کالاهای مورد نیاز لوازم خانگی در بورس کالا وجود 

دارد که آسیب آن اول به کارگر ایرانی و در مرحله بعدی به تمام مردم ایران می رسد.

اگربهدادماننرسند
دوماهدیگر
تعطیلمیشویم

عباس هاشمی

یادداشت-27
بانکداری اسلامی

عبدالحسین سیف اللهی 
کارشناس ارشد اقتصادی:

یک بانک اســلامی تنها تقاضاضی 
سپرده ها را تضمین می کند. در این میان، 
سپرده های سرمایه گذاری بر اساس سهم 
سود یا زیان حاصله شکل می گیرند. وقتی این 
بانک با بحران های بانکی یا اقتصاد کلان مواجه 
می شود، به طور خودکار سرمایه گذاران سهم 

ریسک خود را می پذیرند در این حالت، احتمال سقوط و ورشکستگی بانک کم 
است. در نتیجه می توان گفت که نظام بانکداری اسلامی در مواجهه با بحران در 
مقابل بانکداری سنتی با ثبات تر است. در مؤسسات مالی سنتی، پول زمان حاضر 
در مقابل پول آتی در بزارهای قرضه و یا دیون، مبادله می شود که این مبادله تابعی 
از شرایط ملی و شرایط بین المللی هستند. بازارهای قرضه، سازوکار ساده و روانی 
را برای جریان مالی کوتاه مدت وجوه از کشوری به کشور دیگر ایجاد می کنند. 
بیشتر این جریان ها عواملی را دنبال می کنند که به ندرت با بنیادهای اقتصادی 
مرتبط هستند و درنتیجه اقتصاد ملی را با بی ثباتی و همه گیر شدن آن تهدید 
می کنند. تجربیات حاصل از اقتصاد جنوب شرقی آسیا و دیگر مناطق، موجب 
شده است بسیاری از اقتصاددانان پیشنهاد کنند برای جریان های سرمایه ای، 

محدودیت و ممنوعیت ایجاد شود. 
برخلاف بانکدرای سنتی، در مالیه اسلامی بدهی از طریق فورش کالا و 
خدمات به صورت اعتباری ایجاد می شود. درنتیجه، ابزارهای بدهی به سهولت 
قابل مبادله نیستند. ما می توانیم وجود  بازارهای اعتباری برای هر محصول و یا 
خدمت که عرضه و تقاضا برای خرید اعتباری آن، افزایش نرخ را تعیین می کند، 
تصور کنیم. این نوع بازارهای اعتباری کاملاً تفکیک می شوند. هیچ فضایی برای 
حرکت های ناگهانی و وســیع وجوه وجود ندارد. در نتیجه امکان عدم ثبات و 
همه گیر شدن آن بعید است و پیشنهادها برای متوقف کردن جریان های سرمایه 

و محدودیت آن توجیه پذیری آن را از بین می برد.
3-۴-۱۱. مالیه اسلامی خلق اعتبار و سوداگری را کنترل می کند

در مباحث ثبل بیان شد که در مالیه اسلامی هرگر پول جاری در عوض 
پول آتی معامله نمی شود. در تمام روش های مالی اسلامی یک طرفه مبادله پول 
و یک طرف دیگر کالا و یا خدمت است. جریان های پولی از طریق روش های مالیه 
اسلامی با جریان های کالا به هم آمیخته اند. به عبارت دیگر، مالیه اسلامی دوگانگی 
میان فعالیت های مالی و فعالیت های حقیقی را از بین برده اســت. به وضوح 
مشخص است که این کار فضای اندکی را برای توسعه وسیع اعتبار باقی گذاشته 
است، زیرا در مؤسسات مالی اسلامی، وجوه برای واحدهای اقتصادی به منظور 
استفاده های مشخصی فراهم می شوند. در مالیه اسلامی فعالیت های سوداگری 
وابســته به نرخ بهره انتظاری، جایگاهی ندارند. تغییرات در پرداخت ها به وطر 
خودکار بر تغییرات عرضه و تقاضای کالاها و خدمات منعکس می شود و به موجب 
می شود مقادیر محصولات تولیدی، به سرعت توسط نیروهای بازار پاسخ داده 
شوند. به عبارت دیگر، بازار بیشتر راقب است به صورت کارا و یکنواخت عمل کند. 
در نتیجه، می وان گفت مالیه اسلامی نیروهای بازار و سازوکارهای آن را بیشتر 

حمایت می کند )نسبت به حمایتی که مالیه سنتی انجام می دهد(.

حسین مدرس خیابانی، سرپرست وزارت صنعت، معدن و تجارت گفت: سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان در 
واقع ماحصل ادغام دو سازمان بزرگ "حمایت " و "بازرسی و نظارت" می باشد و بازرسی و نظارت ها بر بازار در حال حاضر 
محصول این ادغام است. لزوم وجود یک سازمان قدرتمند برای بازرسی و نظارت بر بازار احساس می شد که با ادغام این دو 
سازمان و چابک سازی آن ها این مهم تحقق یافت و تا به امروز تداوم دارد. معاونت های بازرسی و نظارت در سازمانهای صمت 
استانی باید ساختاری قدرتمند برای ادامه حیات و فعالیت های خود داشته باشند که خوشبختانه با ایجاد این ساختار نیز 
موافقت به عمل آمده است. وی همچنین بر تقویت اعتبارات و تأمین زیرساختها از جمله حمل و نقل و تأمین خودروهای مورد 
نیاز برای بازرسی در راستای تقویت کنترل ها و نظارت ها تاکید کرد و گفت: این موضوعات با جدیت تا حصول نتیجه نهایی در 
حال پیگیری می باشد. با این وجود مردم انتظار کنترل و نظارت بر بازار را دارند که در این راستا ارتباط با اتاق های اصناف، 
اتحادیه ها و صنوف در کنترل بازار در کنار فعال سازی سامانه های الکترونیکی اثربخش است. وی با تاکید بر اینکه سامانه های 
الکترونیکی بازرسی ها را نظام مند می کنند، افزود: همچنین از ظرفیت اصناف در کنترل بازار باید استفاده کرد، وجود سه 
میلیون واحد صنفی ظرفیت بسیار خوبی در کنترل و نظارت بر بازار می باشد و اداره بازار بدون حضور بازرسان و متولیان اصناف 
و واحدهای صنفی به یک شوخی شبیه است. گشت های مشترک بازرسی با دعوت از بازرسان اتاق اصناف، سازمان تعزیرات و 
با محوریت سازمان حمایت به صورت مداوم در حال انجام است که به نتایج خوبی نیز رسیده است. سازمان حمایت بازوی 
کنترل ستاد تنظیم بازار است و اجرای مصوبات ستاد تنظیم بازار در واقع بدون نظارت های سازمان حمایت عملی و شدنی 
نیست و خط قرمز سازمان حمایت این است که تولید متوقف نشود.  مدرس خیابانی از استان ها خواست تا ۵ بازوی نظارت 

شامل سازمان حمایت، سازمان تعزیرات، اتاق اصناف، دادستانی و نیروی انتظامی را در کنار هم داشته باشند.

گشتهایمشترکبازرسی
بامحوریتسازمانحمایت
وتعاملبسیارخوبتعزیرات

حسین مدرس خیابانی

دکتر سید ضیاء ایمانی  مدیرعامل بانک سینا گفت: ظرفیت ها و قابلیت های ممتاز استان یزد به 
عنوان بهشت معادن و دارای صنایع عظیم فلزی، کاشی و سرامیک و همچنین جاذبه های 
گردشگری، اهمیت حضور موثرتر بانک سینا را ایجاب نموده و ضرورت دارد توسعه فعالیتها و ارائه 
خدمات سهل و نوین و همچنین تامین مالی بنگاههای فعال در استان حتماً در دستور کار قرار 
گیرد. خوشبختانه با سیاست ها و برنامه هایی که در بانک سینا به اجرا گذاشته شده، دیدگاه جامعه 
نسبت به این بانک بهبود قابل توجهی یافته و در حال حاضر انتظارات از آن بالا رفته و شایسته است 
با تقویت ارتباط مدیریت و کارکنان و پاسخگویی سریع به درخواستهای متقاضیان و تکریم 
مشتریان، نقش راستینی که بر عهده ما نهاده شده به نحو احسن ایفا نماییم. یکی از اقدامات مهمی 
که برای افزایش نقش همکاران در توسعه و تعالی بانک انجام شده، افزایش دامنه اختیارات شعب 
در تخصیص منابع است که همکاران با استفاده بهینه از این ظرفیت، می توانند سهم بازار بانک 
سینا را افزایش دهند. با توجه به کاهش حاشیه سود بانکی، تلاش برای افزایش سهم بانک از 

خدمات غیرمشاع که به کاهش قیمت تمام شده پول نیز می انجامد، ضروری است.
لازم به ذکر است در این دیدارها که معاونین امور شعب و مناطق، مهندسی و پشتیبانی، فن آوری 
اطلاعات و مدیر منطقه جنوب شرق حضور داشتند، مسائل و مشکلات پیش روی شعب بانک 
سینا در استان یزد مورد بررسی قرار گرفت و کارکنان شــعب نیز نقطه نظرات خود را بیان 

کردند.

آمادگیبرایتامینمالی
بنگاههایاقتصادی
استانیزد

سید ضیاء ایمانی

 بیست و هشتم تیرماه یادآور تاسیس بیمه البرز است. محسن پورکیانی مدیرعامل بیمه البرز 
گفت: امروز بیمه البرز مفتخر است که با همت مدیران، کارکنان و شبکه فروش توانا، کارآمد و 
پاکدست خود وارد شصت و دومین سال خدمت رسانی به مشتریان شده و توانسته با وجود 
تحریم های غیرقانونی، شیوع بیماری کرونا و دیگر مشکلات از ظرفیت ها و توانمندی های خود در 
راستای حفظ وتوسعه رونق اقتصادی کشور گام بردارد. نیاز به تحول مستمر در فضای رو به تکامل 
اقتصادی، چالش های زیادی برای فعالان اقتصادی به خصوص در صنعت بیمه به وجود آورده 
است. رویارویی با این چالش ها و چالش های آتی تنها با تلاش دائم مدیران، همت کارکنان و 
نمایندگان که شیرینی جلب و استمرار رضایتمندی مشتریان را در پی دارد، ممکن می شود. در 
سال گذشته با توفیق الهی توانستیم گام های بلند و اساسی در حل مشکلات اجرایی و پیشبرد 
امور شرکت برداریم. دستاوردهایی مانند کسب رتبه اول شفافیت مالی، سطح یک توانگری و 
شفاف ترین شرکت بیمه بورس از لحاظ کیفیت افشاء و اطلاع رسانی را نیز به دست آوردیم. برای 
حفظ و ارتقای جایگاه چنین مجموعه ارزشــمندی در اقتصاد و صنعت بیمه کشور، همه 
دست اندرکاران شرکت تلاشی بی وقفه برای ساماندهی، تقویت و بهبود زیرساخت ها، اصلاح 
فرآیندها، چابک سازی سازمان، اصلاح ساختار دارایی ها، جذب و پرورش نیروهای خلاق و نوآور، 
توسعه سطح رفاه و معیشت کارکنان و نمایندگان، ارائه سریع ترین خدمات صدور، مدیریت 

ریسک و توجه ویژه به مشتریان خرد را سرلوحه فعالیت های خود قرار داده اند.

61سالگی
بیمهالبرز
وپیاممدیرعامل

محسن پورکیانی 

دکتر فرهاد دژپسند، وزیر امور اقتصادی و دارایی در جلسه کمیسیون برنامه و بودجه 
مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: در شرایط کنونی وزارت اقتصاد متکفل تامین نود 
درصد منابع بودجه کل کشور است. در چهارده سال اخیر برای اولین بار، در سال ۱3۹۸ 
میزان تحقق مالیات از میزان مصوب عبور کرد، البته این در شرایطی است که بخش های 
مهمی از جمله بخش کشاورزی و دانش بنیان از مالیات معاف هستند. در سال جاری، 
بودجه ای را تجربه می کنیم که سهم نفت در آن کاهش یافته است و بر اساس پیشنهادات 
وزارت اقتصاد و دیگر دستگاه های اجرایی، بخشی از هزینه های دولت، از محل کاهش 
هزینه های جاری دولت، قابل جبران است.تلاش ما بر این است که رقم پیش بینی شده 
در بودجه سال جاری از طریق واگذاری اموال و دارایی های دولت، درآمد های مالیاتی با 
رعایت شرایط کسب و کارها بویژه در شرایط شیوع کرونا و آسیب های ناشی از آن و فروش 
انواع اوراق تامین شود.تلاش ما بر این است که رقم پیش بینی شده در بودجه سال جاری 
از طریق واگذاری اموال و دارایی های دولت، درآمد های مالیاتی با رعایت شرایط کسب و 
کارها بویژه در شرایط شیوع کرونا و آسیب های ناشی از آن و فروش انواع اوراق تامین شود. 
وی در ادامه با بیان اینکه وزارت اقتصاد در آستانه تجربه بودجه غیرنفتی، متکفل تامین 
بیش از ۹0 درصد منابع بودجه ای است، اظهار داشت: زمانی که از نفت عبور می کنیم، 

اولین و تمیزترین منبع تامین مالی، درآمد های مالیاتی است.

وزارتاقتصاد
متکفلتامیننوددرصد
منابعبودجهکلکشوراست

فرهاد دژپسند

مجمع عمومی عادی سالانه بانک پارسیان برای بررسی عملکرد سال مالی منتهی به 2۹ اسفند 
۱3۹۸ صبح روز سه شنبه،3۱ تیرماه ۱3۹۹ درسالن اجتماعات این بانک و با حضور ۸۷/۸0 
درصد سهامداران برگزار و بنا بر تاکید وزارت بهداشت و ستاد ملی مقابله با کرونا با رعایت 
دستور العمل های بهداشتی، به صورت آنلاین پخش شد. در ابتدا، ضمن پخش فیلم کوتاهی از 
اقدامات عمده بانک در سال ۱3۹۸، بر اساس مفاد اساسنامه و تایید سهامداران هیات رئیسه با 
ترکیب آقایان دکتر مصطفی ضرغامی عضو هیات مدیره بانک به عنوان رییس جلسه، مجتبی 
ستاری و عبدالعلی صالحی، نمایندگان شرکت سرمایه گذاری تدبیر و ایران خودرو به عنوان 
ناظرین و محمد ابوالقاسمی به عنوان دبیرجلسه درجایگاه حضور یافتند و نمایندگان بانک 
مرکزی و سازمان بورس نیز به صورت آنلاین در جریان مجمع قرار گرفتند. سپس دکتر 
ضرغامی، رییس جلسه، مجوز بانک مرکزی ج.ا.ا مبنی بر برگزاری مجمع و ملاحظات و تکالیف 
بانک مرکزی در خصوص صورت های مالی بانک را برای سهامداران قرائت نمودند. در ادامه با 
دعوت هیات رییسه، دکترکوروش پرویزیان مدیرعامل بانک، گزارش مستدل و مبسوطی از 
عملکرد بانک در سال ۹۸ را برای حاضران ارایه کردند. در این مجمع، سهامداران پس از استماع 
گزارش هیات مدیره و بازرس قانونی و بحث و بررسی پیرامون موضوعات درخصوص عملکرد 
سال مالی منتهی به 2۹ اسفند ۹۸ با اکثریت آرا به تصویب صورت های مالی این بانک رای 

مثبت دادند.

باتاییدسهامداران،
صورتهایمالیسال139۸
تصویبشد

کوروش پرویزیان

مسعود بادین مدیرعامل بیمه آسیا گفت: بیمه آسیا، گنجینه ارزشمند صنعت بیمه و بزرگ ترین شرکت بیمه 
خصوصی کشوربا حاکمیت علمی و فنی در سایه عنایات و الطاف الهی در آستانه ورود به هفتمین دهه سال 
فعالیت خود، به یکی از ارکان صنعت بیمه کشور بدل شده است. به خود می بالیم که بیمه آسیا در بیش از شش 
دهه فعالیت در حوزه اقتصادی کشور، همواره مسیر بالندگی را در راستای اهداف و برنامه های مدون شرکت 
طی کرده و افتخارات ماندگاری را کسب نموده است. جلب اعتماد و اطمینان بیمه گذاران محترم و ارائه خدماتی 
متمایز به فعالان اقتصادی کشور در صیانت از سرمایه های ملی از جمله مهم ترین این دستاوردهاست. در 
شصت و یکمین سال تاسیس، موفق شدیم با تکیه بر توان فنی و عزم راسخ خانواده بزرگ و شایسته بیمه آسیا 
و در سایه وفاداری و اعتماد بیمه گذاران و سهامداران، به موفقیت های چشم گیر و تحسین برانگیزی دست پیدا 
کنیم که از آن جمله است، حفظ سهم 2/۱0 درصدی در بازار رقابتی صنعت بیمه کشور، تولید بیش از 60 هزار 
میلیارد ریال حق بیمه، پرداخت بیش از 33 هزار میلیارد ریال خسارت به بیمه گذاران و زیان دیدگان در 
کمترین زمان، کسب تاییدیه سطح یک توانگری مالی با شاخص ۱۴۵ درصد از سوی بیمه مرکزی جمهوری 
اسلامی ایران، حضور موثر و تاثیر گذار در عرصه ایفای مسئولیت های اجتماعی و تدوین سیاست ها و اجرای 
تصمیمات به روز در بحران شیوع ویروس کرونا ویژه بیمه گذاران، شبکه فروش و کارکنان. توفیقات بیمه آسیا 
در بدو ورود به هفتمین دهه حیات خود، ثمره تلاش مستمر و سخت کوشی تمامی کارکنان خدوم وشبکه 
فروش بی بدیل این شرکت خوشنام و محبوب صنعت بیمه کشور است که در کمال صداقت و خودباوری، برای 

تحقق اهداف شرکت از هیچ کوششی دریغ نمی کنند.

باشایستگی
ودوراندیشی61سالتجربه
اندوختهایم

مسعود بادین

محمود لاری ، با اشاره به ادغام چند شعبه دیگر بانک مسکن اظهار داشت: در راستای اجرای برنامه 
عملیاتی بانک با هدف افزایش بهره وری و کارایی شعب، سه شعبه دیگر ادغام شدند.

وی با تاکید بر اینکه در راستای تکلیف دولت برای ارتقای بهره وری شبکه بانکی، بانک مسکن به 
استان ها تکلیف کرده تا اموال مازاد خود را به اداره ساختمان بانک اعلام کنند، افزود: املاک مازاد 
جزو سرمایه های راکد بانک محسوب می شوند و باید با پیگیری های مجدانه تلاش کنیم تا این 
سرمایه های راکد به چرخه اقتصادی و اعتباری بانک بازگردند. مدیر امور استان ها و بازاریابی بانک 
مسکن با اشاره به اینکه استمرار برنامه بهینه شعب بانک با هماهنگی مدیریت ها هر ساله در دستور 
کار قرار دارد، گفت: در طی سال گذشته نیز بالغ بر ۴۴ شعبه و ۵ باجه منحل شدند.  در سال ۹۷ با 
دریافت مجوز از بانک مرکزی تعداد ۸ شعب کم بازده و ناکارآمد تعطیل و ۸ شعبه با جایگزینی آن 
در سایر استان ها و شهرهای دارای ظرفیت و با پتانسیل ایجاد شد. وی ضمن تاکید بر این موضوع 
که مستمراً عملکرد و کارکرد شعب در بخش های مختلف از سوی مجموعه امور استان ها و بازاریابی 
مورد بررسی و ارزیابی قرار می گیرد، هدف از اجرای برنامه بهینه سازی شعب را بازمهندسی مجدد 
جانمایی و چیدمان شعب، ارتقای چالاکی و ســطح فعالیت آنها ، کاهش هزینه های شعب 
استیجاری، توانمندسازی شعب، تمرکز بیشتر در سطح شعب متناسب با انتظارات جاری بانک، 
تحقق بهینه اهداف ابلاغی و ... عنوان کرد. انتظار می رود با تداوم این امر و اقدامات صورت گرفته 

نتایج حاصله منجر به افزایش کارایی و اثر بخشی مضاعف شعب شود.

ادغامچندشعبه
بانکمسکن
برای

بانک مسکن

سورنا ســتاری، معاون علمی فناوری رئیس جمهور گفت: در حال حاضر 33 شرکت 
دانش بنیان در بورس حضور دارند و به زودی ۱۵ شرکت دیگر دانش بنیان وارد بورس 
می شوند.  اقتصاد کشور در سال های اخیر از اقتصادی که قبلا مبتنی بر منابع زیرزمینی، 
نفت، فولاد، سیمان و دارایی فیزیکی بود، اکنون به اقتصاد دانش بنیان بر پایه دارایی های 
مبتنی بر دانش و تکنولوژی در حال تغییر است. وقتی فیس بوک شرکت واتس اپ را           
۴۷میلیون دلار خرید یا اکنون شرکت آمازون به عنوان بزرگ ترین شرکت فناوری دنیا 
شناخته می شود، یا وقتی شرکت اوبر توانست شرکت کریم امارات را           با قیمت 3میلیارد دلار 
بخرد، باید بدانیم شرکت های دانش بنیان چگونه ارزشیابی می شوند و این یکی از چالش های 
بزرگ است،  زیرا دارایی نامشهود به راحتی قابل ارزیابی نیست.  طی توافقاتی که با سازمان ها 
انجام شده است، 33 شرکت دانش بنیان به ارزش ۱۸0هزار میلیارد تومان در بورس حضور 
دارند و در کشور ۵هزار و 300 شرکت دانش بنیان به ارزش ۱20 میلیارد دلار فعالیت دارند 
که بزرگ ترین این شــرکت ها که در بورس هم حضور دارند، شــرکت انفورماتیک و 
آسان پرداخت هستند. ستاری با اعلام این خبر که مراحل پذیرش دو شرکت دانش بنیان 
فناوری نهایی شــده و به زودی روی تابلوی بورس می آیند، گفت: با این حساب تعداد 
شرکت های بورسی 3۵ عدد می شود و ۱۵ شرکت دانش بنیان تاییدیه نهایی گرفته اند که 

وارد بورس شوند. 

1۵شرکتدانشبنیان
واردبورس
میشوند

سورنا ستاری

بانک دی در راستای ایفای نقش در حوزه مسئولیت اجتماعی از آسیب دیدگان ناشی از ویروس کرونا حمایت 
می کند.  با توجه به شیوع موج دوم ویروس کرونا در کشور، بانک دی با هدف حمایت از اصنافی که به دلیل 
کاهش فعالیت هاي کسب و کار دچار مشکلات اقتصادي شده اند و همچنین قدردانی از جانفشانی های فعالان 
نظام سلامت کشور و کادر سلامت با ارائه کارت اعتباری در قالب بسته حمایتی این عزیزان را تحت پوشش قرار 
می دهد.  بر اساس این گزارش؛ بسته حمایتی ناشی از آسیب دیدگان ویروس کرونا در قالب کارت اعتباری و 
تسهیلات رفع احتیاجات ضروری خانوار در اقساط 36 ماهه با نرخ ۱۸ درصد تا سقف پانصد میلیون ریال، قابل 
پرداخت خواهد بود.  شایان ذکر است؛ پرستاران، بهیاران، کارکنان شاغل در بیمارستان ها، درمانگاه ها و مراکز 
سلامت و کارکنان شاغل در حوزه سلامت )بیمارستان ها، کلینک ها، آزمایشگاه ها و ...( با ارائه معرفی نامه رسمی 

و گواهی اشتغال به کار از مراکز متبوع می توانند از طرح بسته حمایتی بانک دی بهره مند شوند.
تمدید خودکار کارت های نقدی بانک دی در موج دوم کرونا

در راستای کنترل موج دوم بیماری کرونا و به منظور تسهیل خدمت رسانی به مشتریان، تاریخ انقضای کارت 
های نقدی بانک دی که تا پایان سال جاری منقضی می شود به مدت یک سال تمدید شد.  این اقدام با توجه 
به شرایط خاص بهداشتی کشور و بر اساس ابلاغ بانک مرکزی ج.ا.ا  با هدف کاهش مراجعه حضوری مشتریان 
به شعب اجرایی شده است و  آن دسته از مشتریان بانک دی که تاریخ انقضای کارت بانکی آن ها تا پایان سال 
جاری است، بدون نیاز به مراجعه حضوری به شعب بانک می توانند از کارت خود به مدت یک سال استفاده 

کنند.

بستهحمایتیبانکدی
برایآسیبدیدگان
ویروسکرونا

بانک دی

ستاد آزادسازی سهام عدالت از تشکیل 30 شرکت سرمایه گذاری استانی سهام 
عدالت در کشور خبر داد. 

افرادی که در اســتان ها حضور دارند به عنوان سهامدار این شرکت ها انتخاب 
می شوند. همچنین مشمولانی که سهامداری به روش غیر مستقیم را انتخاب 
کرده اند پس از انجام فرآیند آزادسازی می توانند سهام خود را یکجا بفروشند یا 
همچنان سهام خود را حفظ کنند.  نماد شرکت های سرمایه گذاری استانی حداکثر 
تا شهریور سال جاری در بورس تهران باز و قیمت گذاری می شود و سهامداران پس 
از آن می توانند قیمت هر سهم شرکت سرمایه گذاری استانی، ارزش روز و جمع 

کل دارایی های خود را ملاحظه و در نهایت نسبت به معامله سهام اقدام کنند. 
طبق این گزارش، به طور کلی ۴۹ میلیون نفر ایرانی از سال ۱3۸۴ دارنده سهام 
عدالت در اختیــار دارند. در فرآینــد اولیه ۱۸ میلیون و ۸00 هــزار نفر روش 
سهامداری مســتقیم و بیش از 30 میلیون نفر از هموطنان روش سهامداری 
غیرمستقیم را برای مدیریت سهام خود انتخاب کرده اند.  مقرر شده است، سهام 
شرکت های سرمایه پذیر سهام عدالت هرچه سریعتر به شرکت های سرمایه گذاری 
استانی سهام عدالت منتقل شود تا فرآیند آزادسازی سهام این شرکت ها حداکثر تا 

شهریور سال جاری جنبه عملیاتی به خود گیرد/سنا.

تشکیل3۰شرکت
سرمایهگذاریاستانی
سهامعدالت

ستاد آزادسازی سهام عدالت

بانک آینده، در سال جهش تولید و با هدف تقویت، تأمین مالی و حمایت از شرکت های 
دانش بنیان، مرحله سوم پرداخت تسهیلات به این شرکت ها را آغاز کرد.

در نشستی که در سالن همایش های صندوق نوآوری و شکوفایی با حضور دکتر محمد 
فطانت مدیرعامل بانک آینده، مدیران عامل بانک های کارآفرین و صنعت و معدن و 
مدیران این صندوق و در آیین برگزاری آغاز مرحله سوم حمایت از کسب و کارهای آسیب 
دیده از کرونا ویژه شرکت های دانش بنیان متوسط و بزرگ برگزار شد، ایشان بر لزوم 
حمایت از صنایع دانش بنیان، به خصوص در شرایط همه گیری ویروس کرونا، تأکید 

کرد.
مدیرعامل بانک آینده بیان کرد: بانک آینده، مفتخر است تا کماکان، با چابکی و تسریع در 
انجام امور، با پرداخت تسهیلات به شرکت های دانش بنیان، به خـصوص شرکـت های 
آسـیب دیده از ویروس کرونا، حمایت های لازم را انجام دهد تا این شرکت ها، به خصوص 
شرکت های فعال در حوزه سلامت و درمان، با تولیدات خود کمک کنند تا از این شرایط 
بحرانی کرونا، با موفقیت عبور نماییم. پرداخت تسهیلات مرحله سوم با نرخ ۹ درصد و 
بازپرداخت ۱۸ ماهه و برای شرکت های دانش بنیان متوسط و بزرگ است. یادآور می 
شود: پیش از این نیز، ۱۴3 شرکت دانش بنیان، از تسهیلات حمایتی بانک آینده، بهره مند 

شده اند.

حمایتازکسبوکارهای
شرکتهایدانشبنیان،
آسیبدیدهازکرونا

محمد فطانت
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استفاده از الگوهای مدیریتی فولاد مبارکه 
در بهبود فرایندهای سازمان بهزیستی 

خبرخبر

درسهماههنخستسالجاریمیزانتولیدورقگرمفولادمبارکهیکمیلیونو355هزارتنبودهودرفولادسبانیزتولیداینمحصولبا9.1درصدرشدنسبتبهمدتمشابهسالقبلبه371هزارتن
افزایشیافتهاســت.بنابراعلامسازمانتوسعهونوســازیمعادنوصنایعمعدنیایران)ایمیدرو(میزانتولیدورقسرددردورۀسهماههنخستسال99به397هزارو894تنرسید.همچنینورقعریض
تولیدیفولاداکسیندرفصلبهارامسالبرابربا23۰هزارو787تنثبتشدکهصرفاتوسطاینواحدتولیدمیشود.آمارعملکردفولادسازاندرسالگذشتهحاکیازتولید9میلیونو96۰هزارتنمقاطع
تختفولادی)ورقگرم،سردوپوششدار(استکهدرمقایسهباعملکردسال97رشد5درصدیداشتهاست.فولادسازاندرسال97دربخشمقاطعتختفولادی9میلیونو459هزارتنتولیدداشتند.
آمارانجمنتولیدکنندگانفولادایران،کلتولیدورقگرمدرسال98را8میلیونو232هزارتنثبتکردهکهرشد4درصدینسبتبهرقم7میلیونو943هزارتنعملکردسال97داشتهاست.ضمناینکه
آمارتولیدورقسردنیزدرسال98بهرقم2میلیونو628هزارتنرسیدودرمقایسهباعملکردسال97بارقم2میلیونو538هزارتن،افزایش4درصدیدارد.صادراتمقاطعتختفولادیدرسالگذشته
8۰5هزارتنبودونسبتبهرقم877هزارتنعملکردسال97کاهش8درصدیداشت.میزانورقگرمصادراتیدرسال98برابربا536هزارتنبودکهافت19درصدیدرمقایسهباصادراتسال97با

رقم662هزارتنثبتکرد.همچنینمجموعورقسردصادراتینیزپارسال12۰هزارتنبودونسبتبهرقم43هزارتنیدرسال97رشد179درصدیداشت.

ایام  بــا  هم زمان 
روز  گرامیداشــت 
بهزیســتی و تأمیــن 
اجتماعــی، مدیر روابط 
با  عمومی فولاد مبارکه 
بهزیســتی  در  حضور 
با مدیرکل این  اصفهان 
ســازمان دیدار کرد و 
ضمن قدردانی از مدیران، 
کارکنان  و  کارشناسان 
این سازمان گفت: در این 
شرایط که ویروس کرونا 
بیش ازپیش عرصه را به 
مدافعان سلامت جامعه 
و  بیمارســتان ها  در 
عزیزانی که از مددجویان 
در مراکز بهزیســتی و 
مراقبت  توان بخشــی 
می کنند، تنــگ کرده 
است، به واقع باید قدردان 

زحمات آن ها باشیم.
ایرج ترابی در این دیدار 
از آمادگــی فــولاد مبارکه 
جهت همیــاری و حمایت 
مددجویان تحت پوشش این 
ســازمان و انتقــال دانش 

مدیریت فولاد مبارکه و آنچه 
در  را  بهزیســتی  بتوانــد 
فرایندهای خود به شــرایط 
مطلوب نزدیک کند، خبر داد 
و گفت: تاکنون فولاد مبارکه 
تا آنجا که مقررات شــرکت 
اجازه داده، در همیاری این 
ســازمان و مددجویــان آن 
کوتاهی نکرده اســت؛ اما به 
نظر می رســد باید شرایطی 

فراهم کرد تا از دانشی که در 
حوزه هــای  از  بســیاری 
مدیریتــی فــولاد مبارکه 
نهادینه شده استفاده نمود  تا 
این نهاد که وظیفۀ سنگینی 
بــه دوش  را در جامعــه 

می کشد، توانمندتر شود.
وی در همین راســتا 
تصریح کــرد: باید مدیران و 
کارشناســان بهزیستی در 

بازدیدهایی که در شــرایط 
مناســب از فــولاد مبارکه 
خواهند داشت، مسائل خود 
را مطرح کننــد تا بتوانند از 
الگوها و تجارب فولاد مبارکه 
در حل آن ها بهره مند شوند.

همــکاری و حمایت فولاد 
مبارکه از سازمان بهزیستی 

سابقه ای دیرینه  دارد
در ادامۀ ایــن بازدید، 

مرضیــه فرشــاد، مدیرکل 
بهزیستی استان اصفهان نیز 
ضمن تشکر از حضور مدیر 
روابط عمومی و همراهان وی، 
از حمایت ها و همدلی های 
این شــرکت قدردانی کرد و 
گفت: همــکاری و حمایت 
فــولاد مبارکه از ســازمان 
بهزیستی سابقه ای دیرینه  
بــا  شــرکت  ایــن  دارد. 
حمایت هــای مالــی خود 
همواره مددجویان بهزیستی 
را در اقصی نقاط استان مورد 
عنایت قــرار داده و به یقین 
یکــی از حامیان اصلی ما در 
مراکز کــودک و نوجوانان و 
مرکــز خیریۀ نگهــداری 
معلــولان ذهنی به شــمار 

می رود.
وی دیدار با مدیر روابط 
عمومی فولاد مبارکه را مفید 
دانســت و اظهار داشت: در 
جلسۀ امروز به دیدگاه های 
تــازه و به ایــن جمع بندی 
بهزیســتی  رســیدیم که 
می تواند از الگوی مدیریتی 

فولاد مبارکه بهره مند گردد.
وی با تأکید بر این که 
استفاده از الگوهای مدیریتی 
فولاد مستلزم ارتباط هرچه 
بیشــتر با این سازمان است 
گفــت: تا امروز مــا به فولاد 
مبارکه به چشــم یک بنگاه 
صنعتی صرف نگاه می کردیم، 
امــا در ادامه تلاش خواهیم 
کرد با همکاری روابط عمومی 
ایــن شــرکت، از تمامــی 
ظرفیت های آن که می تواند 
بهزیستی را چند گام به جلو 
هدایــت کند، بهــرۀ وافی و 

کافی را ببریم. 
ضمن این که بازدید ما 
و سایر مددکاران بهزیستی از 
فــولاد مبارکــه به عنــوان 
بزرگ ترین تولیدکننده فولاد 
کشــور می تواند بــرای ما 
جذابیت خاصی داشته باشد 
و علاوه بر افزایش بهره وری، 
حــال مــا را بــرای ادامــۀ 
و  خــود  فعالیت هــای 
خدمت رسانی به مددجویان 

بهتر کند.

ضیغمی«،  »حیــدر 
مشــاور مدیرعامل و مدیر 
گروه روابط عمومی شرکت 
ملــی صنایع مــس ایران، 
»بهروز رحمتــی«، معاون 
توسعه و اکتشافات شرکت 
مس و »شــهریار متوکل«، 
مدیر اکتشــافات شرکت به 
همراه »حسن محمدزاده«، 
فرماندار چالــدران و »رضا 
فلاح«، بخشــدار دشــتک 
چالدران از پهنه اکتشــافی 
سیه چشمه واقع در چالدران 
آذربایجــان غربــی بازدید 

کردند.
به گزارش اعتبار به نقل 
از روابط عمومی صنایع ملی 
مس ایران، معاون توســعه و 
اکتشــافات شرکت مس در 
نشستی در جریان این بازدید 
با اشاره به این که شرکت های 
معدنی باید بتوانند جای پای 
خود را برای توســعه و تداوم 
تولید معــادن محکم کنند، 

گفت: اکتشافات معدنی به 
عنوان حلقه نخست چرخۀ 
تولید پایــدار، قابل تعدیل و 
تعطیل نیست. این در حالی 
اســت که معــادن و صنایع 
معدنــی بــه دلیــل تولید 
محصــولات دارای قابلیت و 
ارزش صادراتی قابل توجه، 

در ارزش افــزوده صادراتی 
کشور ســهم بزرگی دارند و 
پاســخگوی  می تواننــد 

نیازهای بازار جهانی باشند.
رحمتــی اضافه کرد: 
بخش معادن و صنایع معدنی 
به دلیل دارا بودن ویژگی های 
یــاد شــده، می تواننــد در 

شکوفایی اقتصاد ملی و روند 
پیشــرفت کشــور نقــش 
تعیین کننده و به سزایی ایفا 
کنند. همچنین به دلیل تنوع 
و گستردگی ذخایر معدنی 
کشور، این بخش می تواند به 
برنامه های رشــد و توسعه 
اقتصادی و اجتماعی به ویژه 

در مناطق کم برخوردار کشور 
کمک شایانی کند.

عزم راسخ شرکت مس 
در توسعه فعالیت های 

معدنی در مناطق
 کمتر برخوردار

مشــاور مدیرعامــل 
شــرکت نیز در این نشست 
گفت: با عنایــت به منویات 
رهبــری  معظــم  مقــام 
درخصوص جایگزینی بخش 
معدن با نفت، شــرکت ملی 
صنایع مس ایران با دستور و 
هدف گذاری دکتر »اردشیر 
سعدمحمدی« فعالیت های 
اکتشافی گســترده ای را در 
سطح کشور و از جمله استان 
آذربایجان غربی برنامه ریزی 
کرده و عزم شــرکت مس بر 
توسعه فعالیت های معدنی 
به ویــژه در مناطــق کمتر 

برخوردار کشور است.
ضیغمی بــا تأکید بر 
این که اکتشاف مواد معدنی 

پشــتوانه ادامه فعالیت های 
معدنی با نگاه ایجاد سرمایه 
ملی و اشــتغال زایی است، 
افــزود: پهنــه اکتشــافی 
سیه چشــمه که در شمال 
غربی استان آذربایجان غربی 
و در شهرستان چالدران واقع 
شده بیش از 2000 کیلومتر 

مربع وسعت دارد. 
ایــن پهنه براســاس 
تفاهم نامه فیمابین سازمان 
صنعــت، معــدن و تجارت 
اســتان آذربایجان غربی و 
شــرکت ملی صنایع مس 
ایران، از اواسط سال ۱3۹۸ و 
طبــق مفاد دســتورالعمل 
فراخوان پهنه های اکتشافی 
وزارت صنعــت، معــدن و 
تجــارت، به منظــور انجام 
شناســایی،  مطالعــات 
پی جویی و اکتشاف گروه 6 
مواد معدنی به شرکت ملی 
صنایع مس ایران واگذار شده 

است.

مدیرعامل شرکت آبفا 
استان اصفهان گفت: در ۱0 
سال گذشته ۷ تصفیه خانه 
در شــهرهای  فاضــلاب 
خوانسار، نجف آباد، هرند، 

اژیه، داران، بویین، ســده و 
ورنامخواست با اعتباری بالغ 
بر ۱0۵ میلیــارد تومان در 
مدار بهــره بــرداری قرار 
گرفت. همچنین دو پکیج 
فاضلاب مسکن مهر نیز در 
شهرهای نطنز و فریدونشهر 
با اعتباری بالغ بر ۴ میلیارد 
تومان مورد بهره برداری قرار 

گرفت.
هاشــم امینی با بیان 
اینکه در ســال های اخیر 

احداث تصفیه خانه فاضلاب 
در شهرهای تیران و چادگان 
عملیاتی شده است، عنوان 
کرد: در ســال گذشته فاز 
توســعه ای تصفیــه خانه 
فولادشهر اجرایی شد این 
درحالیســت که هم اکنون 
احداث تصفیه خانه فاضلاب 
در شهرهای چادگان و نطنز 
و فاز توســعه تصفیه خانه 
فاضــلاب فولادشــهر به 
پیشرفت فیزیکی ۴0 درصد 

رسیده است.
در دهه اخیر احداث 
ایســتگاه پمپاژ در منطقه 
حصه، دارک، جنوب شرق 
اصفهان، شــهر اژیه، محله 
صفاییــه مبارکه،کرکوند، 
محله دهنو مبارکه و محله 
سورچه و سیاهبوم مبارکه 
احــداث و در مــدار بهره 
بــرداری قرار گرفــت و ۴ 
ایســتگاه پمپــاژ نیــز در 
شهرهای زیباشهر و دیزیچه 

و تصفیــه خانــه فاضلاب 
مبارکه و صفاییه با بیش از 
۸0 درصد پیشرفت فیزیکی 

در دست اجرا است.
وی بــا بیــان اینکه 
اســتان اصفهان در کشور 
بیشترین تصفیه خانه های 
فاضــلاب را در مــدار بهره 
برداری دارد اظهار داشــت: 
استان اصفهان با داشتن 26 
تصفیه خانه فاضلاب شهری 
و دو روســتایی، بیشترین 

تعــداد تصفیه خانــه را در 
کشور به خود اختصاص داده 

است.
ظرفیت بهره برداری از 
تصفیه خانه های فاضلاب 
در سطح استان ۷۷۸ هزار 
متر مکعب در شبانه روز می 
باشــد که در حــال حاضر 
روزانــه ۴۸2 هــزار و ۸۹3 
مترمکعــب فاضلاب جمع 
آوری و به تصفیه خانه های 

فاضلاب منتقل می شود .

تولید
9۵درصد
ورقگرمکشور
درفولادمبارکه
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هفته نامه اقتصادی ایران

حمایت  مجلس
  از طرح های توسعه فولاد مبارکه 

نمایندۀ مردم تبریز، 
آذرشهر و اسکو و رئیس 
کمیسیون برنامه و بودجه 
در مجلــس شــورای 
اسلامی، پس از بازدید از 
تولید شــرکت  خطوط 
فولاد مبارکه، ضمن ابراز 
خرسندی از دستاوردهای 
امروز  این شرکت گفت: 

برای من روزی خاطره انگیز و ماندگار بود؛ چراکه توانستم 
فرایند تبدیل سنگ آهن به انواع محصولات تخت فولادی 

را در این شرکت از نزدیک نظاره گر باشم. 
حجت الاسلام محمدرضا میرتاج الدینی در ادامه با تأکید بر 
این که فولاد مبارکه از صنایع مادر است، اظهار داشت: ورق هایی 
که در این شرکت تولید می شود موجب خودکفایی است و چرخ 
بسیاری از صنایع پایین دست را به گردش درمی آورد.  بسیاری از 
صنایع کشور برای تولید محصولات نهایی به ورق تولیدشده در 
فولاد مبارکه نیازمند و به نوعی با این شرکت مرتبط اند؛ ازاین رو 
اگر شــرکت فولاد مبارکه وجود نداشت، در این شرایط سخت 
تحریم، به یقین محتاج کشورهای بیگانه می شدیم؛ همچنان که 
در حوزۀ انتخابیه بنده، بسیاری از صنایع ازجمله تولیدکنندگان 
لوازم خانگی از محصولات این شــرکت استفاده می کنند. وی با 
اشــاره به اهمیت و لزوم اجرای طرح های توســعۀ فولاد مبارکه 
خاطرنشان کرد: با اجرای این طرح ها تولید انواع ورق های دیگر 
نیز محقق می شود و نیاز صنایع پایین دستی به خوبی تأمین خواهد 
شد. وی ضمن قدردانی از عملکرد مدیریت و کارکنان فولاد مبارکه 
تصریح کرد: اجرا   و    راه اندازی طرح های توسعه ای که در دستور 
کار این شــرکت قرار دارد، مصداق واقعی عمل به فرمایش مقام 
معظم رهبری و تحقق شــعار جهش تولید است؛ ازاین رو از همۀ 
این عزیزان تقاضا می کنم که نگذارند وقفه ای در اجرا و راه اندازی 
پروژۀ نورد گرم شمارۀ 2 ایجاد شود. باید در نظر داشته باشیم که 
فولاد مبارکه نماد اســتقلال و توســعۀ صنعتی کشــور است؛ 
همان گونه که ظرفیت این شرکت در ابتدا حدود  2.۴ میلیون تن 
بوده و اکنون به ۷.2 میلیون تن رسیده است. این شرکت الگوی 
موفقی برای سایر صنایع کشور است. بازدید از صنایع، تصویر ذهنی 
نماینــدگان را شــفاف تر می ســازد و باعــث می شــود در 
تصمیم گیری های مجلس و نشست ها و کمیسیون ها افق بهتری 
دیده شود؛ همچنان که در این بازدید به نقش و اهمیت توسعه های 
این شرکت بیش ازپیش واقف شدیم. ازاین رو در مجلس شورای 
اسلامی، به اتفاق سایر همکاران، از طرح های توسعۀ فولاد مبارکه 
حمایت خواهیم کرد و مدیران و کارکنان این شرکت حتما این 
پشتیبانی مجلس را خواهند دید. هر نوع قانونی که به این صنایع 
کمک می کند باید در مجلس شورای اسلامی در اولویت قرار گیرد. 
این موضوع را باید در نشست هایی که با مدیران ارشد وزارت صمت 
داریــم مورد تأکید قرار دهیــم.  در حال حاضر تأمین مواد اولیۀ 
صنایع فولادسازی کشور از مهم ترین نیازهای این کارخانجات 
اســت و باید از سوی وزارت صنعت، معدن و تجارت مورد عنایت 
ویژه قرار گیرد. این کار باعث می شود نیازهای داخلی تأمین شود، 
چرخ صنایع کشور در همۀ بخش ها به خوبی بچرخد و درعین حال 

ارزش افزوده و ارزآوری بیشتری برای اقتصاد کشور ایجاد گردد.

خداداد غریب پور: 
ایجاد هزاران فرصت شغلی با بهره برداری

 از 8 طرح توسعۀ فولاد مبارکه 

رئیس هیئت عامل ایمیدرو گفت: گروه فولاد مبارکه 8 طرح 
توسعه ای خود را با سرمایۀ ۹۰۹ میلیون یورو و ۱۰ هزار میلیارد تومان 
تا ۱4۰۳ به بهره برداری می رســاند. برای تحقق این مهم، طبق 
سیاست های ایمیدرو، اســتراتژی تأمین مالی طرح های توسعۀ 
شرکت های بزرگ از محل سود، در دستور کار است. سازمان توسعه 
و نوســازی معادن و صنایع معدنی ایران در راستای راهبردهای 
توســعه ای خود، اســتراتژی تأمین مالی طرح های توسعه ای 
شرکت های معدن و صنایع معدنی از محل سود خود شرکت ها را 
آغاز کرده است. هدف گذاری مذکور توسط این سازمان توسعه ای 
به این جهت انجام شده که کشور در شرایط محدودیت در تأمین 
مالی بین المللی )فاینانس(، نبود تسهیلات بانکی و تحریم نفت به 
سر می برد.  از سال گذشته مقرر شــده این مدل تأمین مالی در 
شــرکت های فولاد مبارکه، ملی مس، گل گهر، چادرملو و فولاد 

خوزستان با افزایش سرمایه عملیاتی شود.
نورد گرم شمارۀ ۲ یکی از مهم ترین طرح ها

پروژۀ نورد گرم شمارۀ 2 شرکت فولاد مبارکۀ اصفهان یکی از مهم ترین 
این طرح ها محسوب می شود که تکمیل زنجیرۀ تولید آن به ۷.2 میلیون تن 
می رسد. آیین کلنگ زنی طرح فوق خردادماه امسال با حضور سرپرست وزارت 
صنعت، معدن و تجارت و رئیس هیئت عامل ایمیدرو در اصفهان برگزار شد.

غریب پور در ادامه دربارۀ ارزش طرح گفت: میزان سرمایۀ موردنیاز 
پروژۀ نورد گرم شمارۀ 2 فولاد مبارکه  2۵۵ میلیون یورو   و ۴ هزار   و  320  
میلیارد تومان برآورد شده و میزان اشتغال زایی  آن به طور مستقیم هزار نفر 

و غیرمستقیم به ۱0 هزار نفر می رسد.
بهره برداری از فاز دوم فولاد سنگان به زودی 

احداث واحد تولید کنسانترۀ سنگ آهن شرکت صنایع معدنی فولاد 
سنگان با ظرفیت ۵ میلیون تن از دیــگر طــرح های توســـعه ای مبارکه 
محــــسوب می شــــود که فاز نخست آن )ظرفیت 2.۵ میلیون تن( در 
خردادماه امسال با فرمان رئیس جمهوری افتتاح شد و فاز دوم آن به زودی در 
تابســتان سال جاری راه اندازی می شــود. میزان سرمایه گذاری ارزی  این 
کارخانه ۱۵0 میلیون یورو  و   ریالی آن ۷۵0 میلیارد تومان است. اشتغال زایی 

مستقیم و غیرمستقیم فولاد سنگان به ترتیب ۴۸0 و 3 هزار نفر است.
ایجاد 4 هزار فرصت شغلی مستقیم با بهره برداری

 از واحد فولادسازی سفیددشت
رئیس هیئت عامل ایمیدرو با اشاره به دیگر طرح های فولاد مبارکه، 
اظهار داشــت: فولادسازی و ریخته گری تختال شرکت فولاد سفیددشت 
چهارمحال و بختیاری با ظرفیت ۸00 هزار تن تختال نیز ازجمله طرح های 
فولادی است که در فهرست طرح های توسعه ای این فولادساز قرار دارد. بنابر 
اعلام مســئولان مجتمع فولاد سفیددشت، تاکنون پروژۀ فولادسازی این 
مجموعه ۸۴ درصد پیشــرفت فیزیکی داشته و طی امسال به بهره برداری 
می رسد. میزان سرمایه گذاری در واحد فولادسازی سفیددشت ۹۵ میلیون 
یورو   و   ریالی آن هزار و ۵00 میلیارد تومان اســت. اشــتغال زایی مستقیم 

فولادسازی سفیددشت ۴ هزار نفر  و غیرمستقیم  آن ۸ هزار نفر است.
بهره برداری از فاز نخست الکترود گرافیتی اردکان در سال ۹۹ 

غریب پور همچنین به اهمیت طرح الکترود گرافیتی برای صنعت فولاد 
کشور اشاره کرد و گفت: خط نخست سالن ماشین کاری شرکت نوین الکترود 
اردکان در فاز اول با ظرفیت 30 هزار تن نیز امسال با سرمایه گذاری ۸۵ میلیون 
یورو راه اندازی می شود. به گفتۀ وی، اشتغال زایی این خط ۵۸0 نفر به صورت 
مستقیم و ۴ هزار نفر به طور غیرمستقیم است. پروژه الکترود گرافیتی شرکت 
نوین الکترود اردکان دارای بودجه ای در حدود 330 میلیون یورو است که 

فاز نخست آن در سال ۹۹ به بهره برداری می رسد.
سه پروژۀ توسعه ای در اندیمشک و هرمزگان 

غریب پور دربارۀ طرح های دیگر فولاد مبارکه اظهار داشت: احداث 
واحد فولادســازی و ریخته گری بیلت مجتمع فولاد زاگرس اندیمشــک 
)ظرفیت ۴00 هزار تن بیلت(، پروژۀ افزایش ظرفیت زیرســقف از ۱.۵ به 2 
میلیون تن تختال فولاد هرمــزگان )۵00 هزار تن تختال( و پروژۀ احداث 
کارخانۀ تولید ورق عریض شرکت فولاد هرمزگان )۱.2 میلیون تن پلیت( از 
دیگر طرح های توســعه ای فولاد مبارکه محسوب می شود که به ترتیب در 
سال های ۹۹، ۱۴0۱ و ۱۴03 به بهره برداری می رسند. مشارکت در طرح های 
تولید کک نفتی شرکت اروند کک ایرانیان، تولید ۱0 میلیون تن فولاد در 
منطقۀ ویژه اقتصادی صنایع معدنی و فلزی خلیج فارس و نیز مشارکت در 
طرح تولید ۱0 میلیون تن فولاد در منطقۀ آزاد چابهار نیز در دستور کار شرکت 

فولاد مبارکه قرار دارد.
رویکرد افزایش سرمایۀ فولاد مبارکه

شرکت فولاد مبارکه به عنوان بزرگ ترین واحد صنعتی و فولادساز 
کشور از مجموعه هایی است که این رویکرد را طبق سیاست های بالادستی 
اجرایی کرده است. این فولادساز سال گذشته در گام نخست افزایش سرمایۀ 
۸ هزار میلیارد تومانی را عملیاتی کرد و امســال نیز ۱0 هزار میلیارد تومان 
دیگر را در قالب افزایش سرمایه به سرمایه گذاری در طرح های خود اختصاص 
خواهد داد. در این زمینه مبارکه ۸ طرح توســعه ای در بخش های گندله، 
کنسانتره، تختال و ...، را در شمار برنامه های خود قرار داده که تا سال ۱۴03 

به بهره برداری می رسد.

سردار سلامی: ورود به صنعت نفت و گاز
 برای کاستن از تبعات تحریم ها 

اولتیماتوم سازمان حمایت
 به اپراتورهای تلفن همراه 

فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی از قرارگاه سازندگی 
خاتم الانبیا به عنــوان نقطه اعتماد و اتکای جامعه یاد و تأکید کرد: 
باتوجه به اینکه بیش ترین درآمد کشــور از تولید و فروش نفت خام 
حاصل می شــد و پیمانکاران عمده آن شرکت های خارجی بودند و 
حضور شرکت های ایرانی در مدیریت، مهندسی و اجرای پروژه های 
عرصه نفت و گاز بسیار کم رنگ بوده، به ویژه در حوزه های بالادستی 
خلأ حضور شرکت های تخصصی ایران کاملًا محسوس بود، قرارگاه 
سازندگی خاتم الانبیا از سال ۱3۷۸ تصمیم گرفت به خاطر کاستن 
از تهدیدات خارجی ها در اجرای پروژه های پارس جنوبی به واسطه 
تحریم وارد عرصه پیمانکاری نفت، گاز و پتروشــیمی شود. توسعه 
فاز های ۱۵ و ۱6 پارس جنوبی و افتتاح بزرگ ترین پالایشگاه ستاره 
خلیج فارس، سرآمد این فعالیت های توسعه ای است که کشور را از 
واردات بنزیــن بی نیاز کرد. بخش دیگــری از فعالیت های قرارگاه 
سازندگی خاتم الانبیا به خدمات این قرارگاه در حوزه عمران، صنعت 
و معدن بازمی گردد. توان فنی و مهندســی سپاه پاسداران به دوران 
دفاع مقدس بازمی گردد که به عنوان یکی از ارکان موفقیت در عملیات 
مختلف رزمندگان اســلام بود. در آن ایام پاســداران و بســیجیان 
متخصص و متعهد حســب نیاز، برای دفاع از تمامیت ارضی ایران 
اســلامی در شرایط ســخت فیزیکی، زیر آتش دشمن و در مناطق 
مختلف اقدام به احداث انواع ســازه های عمرانی، صنعتی و دفاعی 
می کردند. تجربه ای که پس از جنگ به مدد ســازندگی کشور آمد و 
منشــأ خدمات فراوانی در این حوزه به کشور و دولت ها شد. اکنون 
قرارگاه ســازندگی خاتم الانبیا با سابقه ای موفق و طولانی در زمینه 
طراحی، تأمین تجهیزات و اجرای پروژه های بزرگ، ملی و راهبردی 
عمرانی و صنعتی ضمن جذب و تربیت مهندسان نخبه به جدیدترین 
فناوری ها، ماشین آلات و تجهیزات تخصصی و بالاترین استاندارد های 
فنی و بهترین تجربیات اجرایی دست یافته و با سوابق درخشان خود 
در اجرای طرح های عظیم ملی قادر است هر پروژه عمرانی و صنعتی 
را در هرمقیاس و با هر پیچیدگی در هر منطقه کشــور از جمله در 
مناطق صعب العبور و ناامن در کوتاه ترین زمان ممکن با رعایت کلیه 
استاندارد ها و مشخصات فنی با مناسب ترین روش ها طراحی و اجرا 
کند. قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا، اما در کنار طرح های بزرگ ملی، 
توجه به مناطق کمتر توســعه یافته و محروم را در دستور کار خود 
قرارداده اســت. به گونه ای که با هدف عمق بخشی داخلی و امنیت 
پایدار، اجرای طرح های محرومیت زدایی، محروم نوازی، مردم داری، 

مردم یاری و مردم دوستی را دنبال کرده است.

عبــاس تابــش، معاون وزیــر و رئیس ســازمان حمایت 
مصرف کنندگان و تولیدکننــدگان طی نامه ای به مدیران عامل 
شرکت های ارتباطات ســیار و خدمات ارتباطی ایرانسل از آنان 
خواست تا ظرف 2۴ ساعت، نحوه فروش به لحاظ شکلی و قیمت 
بســته های اینترنــت را مطابق روال قبل اجــرا کنند و از طریق 
خبرگزاری ها و جراید کثیرالانتشــار نســبت به اطلاع رسانی به 

مشترکین اقدام کنند.
 وی به شرکت های ارائه دهنده خدمات اینترنتی هشدار داده 
است در صورت عدم رعایت ضوابط موجود، موضوع در چارچوب 

قانون تعزیرات حکومتی مورد رسیدگی قرار خواهد گرفت.
سازمان تنظیم مقررات رادیویی نیز هفته گذشته به اپراتورها 
تذکر داد تا نسبت به تعدیل قیمت اینترنت اقدام کنند و مصوبات 

این سازمان را درنظر بگیرند.

معاون توسعه و اکتشافات شرکت مس:

 اکتشاف، حلقه نخست چرخه تولید پایدار است

طی ۱۰ سال گذشته از سوی شرکت آبفا استان اصفهان 

احداث و بهره برداری از 7 تصفیه خانه فاضلاب در استان

مدیرعامل بانک ملی 
ایــران بر ضــرورت رعایت 
حداکثری فاصلــه گذاری 
اجتماعی در واحدهای این 
بانــک تاکید کــرد و ضمن 
درخواست از مشتریان برای 
خدمــات  از  اســتفاده 
غیرحضوری این بانک، گفت: 
خدمات بانکداری الکترونیک 
بانــک ملــی ایران بســیار 
پیشرفته است و با وجود آنها، 
بخــش قابــل توجهــی از 
مشتریان نیازی به مراجعه 
حضوری ندارند.  دکتر محمد 
رضا حســین زاده در جلسه 
بررســی عملکرد سه ماهه 
واحدهای ایــن بانک که با 
حضور اعضای هیات مدیره و 
سایر مدیران ارشد به صورت 
ویدئو کنفرانس برگزار شد، 

خاطرنشــان کرد: ویروس 
کرونا بــر همه امور ســایه 
افکنده و مــا باید با حداکثر 
توان خود با آن مقابله کنیم.

به گفته وی، ضدعفونی 
کردن سطوح، اســتفاده از 
اقلام بهداشتی مانند ماسک 
و دستکش و نیز جلوگیری از 
تجمع مــی تواند نقش قابل 
توجهــی در قطــع زنجیره 

انتقال کرونا داشته باشد.
او همچنین اپلیکیشن 
های بانــک ملی ایران مانند 
بام، بله و نشــان را بهترین 
بســتر برای ارائــه خدمات 
بانکی مبتنی بــر اینترنت 
خواند و افــزود: با وجود این 
امکانات، حقیقتا در بسیاری 
از موارد حضور در شعب بانک 

غیرضروری است.

وی همچنین بر لزوم 
جذب منابع ارزان قیمت به 
منظور افزایش درآمدزایی و 
سوددهی بانک تاکید کرد و 
گفت: منابع جاری، پرداخت 
تسهیلات خرید دین، صدور 
ال سی داخلی در کنار سایر 
خدمات کارمزدی می تواند 
علاوه بر ارائه خدمات مطلوب 
به مشتریان، بخش درآمدی 

بانک را نیز به خوبی تقویت 
کنــد. او در ادامه بــه لزوم 
پیشرفت پروژه ادغام شعب 
ناکارآمد یــا نزدیک به هم 
اشاره کرد و گفت: در شرایطی 
که بانک انــواع محصولات 
خدمات غیرحضوری را دارد، 
حبس منابع در قالب تملیک 
یا اجاره شعب معنایی ندارد و 
روند کاهش شــعب باید با 

قوت ادامه یابد.
وی همچنیــن جذب 
بیش از یک هزار نفر نیروی 
جدید در این بانک را به مثابه 
تزریق خون تازه به رگ های 
سازمان خواند و از کارکنان با 
سابقه خواســت در آموزش 

این افراد کوتاهی نکنند.
در این جلســه، ناصر 
شاهباز عضو هیات مدیره بر 
لزوم رعایت شــاخص های 
ابلاغی همچون قیمت تمام 

شده پول تاکید کرد.
کاووس ایرج پور دیگر 
عضــو هیــات مدیــره نیز 
استفاده حداکثری از ابلاغیه 
جدید برای تسویه بدهی به 
صندوق ذخیــره ارزی و نیز 
پیگیری وصــول مطالبات 

معوق را خواستار شد.

عباس شــفیعی عضو 
دیگر هیات مدیره هم تاکید 
کرد که همه واحدهای بانک 
باید پروتکل های بهداشتی 
مرتبط بــا کرونا را با جدیت 

رعایت کنند.
مسعود خاتونی عضو 
هیــات مدیره بانک نیز از راه 
اندازی سامانه ای جدید خبر 
داد که با پیاده ســازی آن، 
بخــش قابــل توجهــی از 
مراجعات به شــعب کاهش 

می یابد.
محمود شــایان نیز به 
عنــوان دیگر عضــو هیات 
مدیره از همه واحدهای بانک 
خواست پرداخت تسهیلات 
به کســب و کارهای آسیب 
دیده از کرونــا را در اولویت 

امور خود قرار دهند.

لزوم جذب منابع ارزان قیمت به منظور افزایش درآمدزایی و سوددهی بانک
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هفته نامه اقتصادی ایرانورزش و اقتصاد

در دیدار اعضای هیات مدیره انجمن روابط عمومی ایران 
و مدیران اتاق بازرگانی تهران مطرح شد

ضرورت توسعه نقش آفرینی موثر روابط عمومی 
در تشکل های اقتصادی بخش خصوصی

نوسازی  بافت های فرسوده
تأمین منابع مالی و مشکلات پیشرو 

برای آنهایی که سر و شکل سنتی 
فوتبال را دوســت دارنــد و مقابل هر 
تغییری به شدت مقاومت می کنند، ظهور 
»کمــک داور ویدئویــی« یک کابوس 
تمام عیار بود. با وجود این، VAR خیلی 
زودتر از آنچه انتظار می رفت در فوتبال 
جهان فراگیر شد؛ به طوری که حالا حتی 
تصور برگزاری یک مسابقه مهم بدون 
کمک گرفتــن از ناظــران ویدئویی، 
غیرممکن به نظر می رسد. در ایران هم از 
حدود یک سال ونیم پیش خیلی جدی 
مساله استفاده از VAR در ورزشگاه های 

کشورمان مطرح شد. 
حتی یک نمونه ایرانی از این فناوری را در 
حضور علیرضا فغانی تســت کردند و قرار شد 
بهره برداری آزمایشــی از کمک داور ویدئویی 
به طور آفلاین آغاز شود، اما دیگر خبری نشد 
که نشــد. فغانی از ایران مهاجرت کرد، لیگ 
هجدهم به پایان رسید، فصل نوزدهم هم در 
شرف پایان است، اما حتی تعطیلی چهار ماهه 
مسابقات فوتبال هم باعث نشد گامی به سمت 
تجهیز اســتادیوم ها برداشته شــود. حالا اما 
سلسله اتفاقات رگباری در حوزه داوری باعث 
شــده بار دیگر جای خالی VAR به شدت در 
فوتبال کشور حس شود. همین چند روز پیش 
غائله اشتباهات داوری در فولادشهر اصفهان، 
بیش از پیش این خلأ را آشــکار کرد، اما حتی 
قبل از آن هم چنین ضرورتی به وضوح حس 
می شد. این چهار پرده فقط در همین چهار ماه 
سپری شده از سال جدید به نمایش گذاشته 

شده که آنها را با هم مرور می کنیم.
   پرده اول؛ اعتراف به رنگ آبی

اردیبهشت امسال محمدرضا اکبریان در 
گفت وگو با یک برنامه تلویزیونی با اجرای رضا 
رشــیدپور، اعتراف کرد در هفته ماقبل پایانی 
لیگ هجدهم گل سالم استقلال را برابر نفت 
آبادان مردود کرده است. نتیجه آن بازی برای 
اســتقلال اهمیت بالایی داشت و شاید حتی 
آبی ها با کسب هر سه امتیاز می توانستند شانس 

قهرمانی پیدا کنند. استقلال یک گل هم زد که 
اکبریان آن را مردود اعلام کرد. استدلال داور 
مسابقه این بود که توپ قبل از ارسال، از خط 
عرضی زمین عبور کرده و اوت شده؛ ادعایی که 
همــان زمان هم با اتکا بــه تصاویر تلویزیونی 
اشتباه به نظر می رسید. فرهاد مجیدی )که آن 
زمان ســرمربی موقت اســتقلال بود( کلی 
اعتراض کرد، اما رای داور عوض نشد. سرانجام 
اکبریان بعــد از ماه ها اعتراف کرد تصمیمش 
اشــتباه بوده اســت. او نه تنها به اصل اشتباه 
معترف شد، بلکه در اقدامی عجیب تر گفت اگر 
تمرکزش به خاطر اعتراض فرهاد مجیدی به هم 
نمی خورد، آماده بود تصمیمش را به سود تیم 
میهمان عــوض کند! این حرف آقای اکبریان 
دقیقا مصداق »عذر بدتر از گناه« بود؛ در نتیجه 
هواداران استقلال و خود فرهاد مجیدی واکنش 
بسیار تندی به آن نشان دادند. الان هم بعد از 
بازگشــایی لیگ برتر، هنوز اکبریان قضاوت 
هیچ کدام از مســابقات اســتقلال را بر عهده 
نگرفته و بعید است که به این زودی ها هم برای 
آبی پوشان سوت بزند. کل این حوادث سریالی 
اما می توانســت وجود نداشــته باشــد، اگر 
کمک داور ویدئویی در آبادان به فریاد اکبریان 

و تیم داوری می رسید.
   پرده دوم؛ اعتراف به رنگ قرمز

همــان روزها و لابد برای اینکه ســنت 
همیشــگی »تعادل رنگــی« در برنامه رضا 
رشیدپور حفظ شود، رضا کرمانشاهی هم اعلام 
کرد در جریان شکســت 2 بر یک پرسپولیس 
برابر فولاد در هفته هفدهم فصل گذشــته، به 
اشتباه یک خطای پنالتی به سود تیم اهوازی 
اعلام کرده اســت. همین تصمیم، تنها باخت 
سرخپوشــان در لیگ هجدهم را رقم زد، اما 
طبیعتا واکنش پرسپولیسی ها به این اعتراف به 
تندی اســتقلالی ها نبود؛ چراکه سرخپوشان 
نهایتا در آن فصل سومین جام قهرمانی شان را 
بالای ســر بردند و ضرر نکردنــد. با این همه 
حداقل پیامد اعتراف کرمانشاهی این است که 
او هر بار قضاوت مسابقات پرسپولیس را بر عهده 
بگیرد، به طور ویژه تری از سوی مخاطبان رصد 

خواهد شد. 
کرمانشاهی همین هفته پیش داور بازی 
سرخپوشان با ماشین سازی بود و اعلام پنالتی 
دقایق پایانی او به سود پرسپولیس، از همین 
حیث جنجالی شد؛ گرچه عمده کارشناسان 

داوری این تصمیم را تایید کردند.

   پرده سوم؛ کارش به »آفساید اوت« کشید
ماجراهای مهدی سیدعلی تازه تر از آن 
اســت که نیازی به بازگویی داشته باشد. داور 
بازی فولاد- اســتقلال امسال در یک تصمیم 
جنجالی علی کریمی استقلال را اخراج کرد و 
در ادامه به فرهاد مجیدی هم به خاطر اعتراض، 
کارت قرمز نشان داد. بعدتر کارشناسان داوری 
تصمیم او را درســت ارزیابی کردند، اما اگر در 
 VAR اهواز دوربین های مناســب و سیستم
می داشتیم،  همان جا حقانیت تصمیم سیدعلی 
احــراز می شــد و او چنــد روز فشــار روانی 

خردکننده را تحمل نمی کرد.
 این فشــارها که نقطه اوجش اتهام زنی 
اینستاگرامی فرهاد مجیدی بود، کار سیدعلی 
را به جایی رساند که هفته بعد سر بازی گل گهر 
و شــهرخودرو، روی اوت تیم مشهدی، اعلام 
آفساید کرد؛ در حالی که هر تازه هوادار فوتبال 

می داند پرتاب اوت آفساید ندارد.
   پرده چهارم؛ داستان اصفهان

قصه محمدحسین ترابیان هم مال همین 
چند روز پیش اســت؛ داور بازی ذوب آهن و 
ماشین سازی که دو گل سالم تیم اصفهانی را 
مردود اعلام کرد و حالا زیر شــدیدترین فشار 
ممکن اســت. خود فدراســیون فوتبال که 
این طور مواقع حداقل به شکل ظاهری نقش 
حمایتی ایفا می کند، فورا علیه قضاوت ترابیان 
اطلاعیه صادر کرد تا فشارهای روی این داور 

به اوج برسد. 
اگر کمک داور ویدئویی بود، ترابیان هم 
امروز این طور خرد نمی شــد. VAR کمک 
می کند اشتباهات سهوی اصلاح شود و نیز با 
حــذف امکان ارتکاب به اشــتباهات عمدی، 
بخشی از زمینه فساد در فوتبال را از بین می برد. 
با سهل انگاری در راه اندازی سیستم کمک داور 
ویدئویی، سرمایه های انسانی مان را یک به یک 
می ســوزانیم.  مگــر این داورهــا چقدر پول 
می گیرند که باید این همه فشار را تحمل کنند؟ 
مطمئن باشــید با تداوم این شرایط، این شتر 
به زودی جلوی خانه بقیه داوران هم زانو خواهد 

زد.

دبیــرکل نهــاد کتابخانه های 
عمومی کشور در جلسه بررسی 
و  سیاســتی  محورهــای 
ظرفیت های اجرایی تفاهمنامه با 
معاونت علمی ریاست جمهوری 
برای آمادگی نهاد کتابخانه ها در 

این زمینه اعلام آمادگی کرد. 
به گزارش اعتبار به نقل از روابط 
عمومی نهاد کتابخانه های عمومی 
کشور، جلسه بررسی محورهای 
سیاستی و ظرفیت های اجرایی 
تفاهمنامــه مشــترک میــان 
نهادکتابخانه های عمومی کشور و 
معاونت علمی ریاست جمهوری،   
با حضــور پیمان صالحی معاون 
نوآوری و تجاری سازی فناوری، 
مریم ملونــی مدیرکل نوآوری و 
کســب وکارهای نویــن، زهرا 
هاشــمی معاون دفتــر نوآوری 
معاونت علمی ریاست جمهوری و 
همچنیــن علیرضــا مختارپور 
دبیــرکل نهــاد کتابخانه های 
عمومی کشــور، امین متولیان 
معــاون برنامه ریزی و پژوهش و 
فناوری، مهدی رمضانی معاون 
توســعه کتابخانه هــا و ترویج 
کتاب خوانی، مهــدی توکلیان 
مدیــرکل روابــط عمومــی و 
بین الملــل و محمد جوهرچی 
مدیرکل پژوهش و آموزش نهاد 
کتابخانه هــا، در تالار جلســه 
کتابخانــه مرکزی پارک شــهر 

برگزار شد.
ابتــدای این مراســم محمــد 
جوهرچی، طی سخنانی درباره 
برگــزاری ایــن جلســه گفت: 
کتابخانه عمومی مرکزی شهر 
تهران در پارک شــهر و 2 هزار و 
606 کتابخانــه نهــادی، ۹00 
کتابخانه مشارکتی و 20 کتابخانه 
مستقل، حلقه های بالفعل زنجیره 
تأمین خدمات کتابخانه ای برای 
یکایک افــراد جامعه ایــران از 
شهرنشینان و روستاییان و عشایر 
هســتند که در قالــب یک نهاد 
فرهنگی عمومــیِ غیردولتی، 
وظیفه »آگاهی بخشی« یعنی 
برآوردن نیازهای عام اطلاعات، 
معرفتی، علمی پژوهشی به عنوان 
نخســتین کارویــژه کتابخانه 

عمومی وهمچنین »آموزشی« و 
همچنین »تفریحی و فرهنگی« 
به عنوان سایر این کارویژه ها را بر 

عهده دارند.
جوهرچی با اشــاره به وظایف و 
ماموریت هــای دو دســتگاه در 
اسناد راهبردی و سابقه ارتباط و 
زمینه هــای مطرح شــده برای 
همکاری نهاد با معاونت علمی و 
فناوری ریاست جمهوری از سال 
۱3۹3 گفــت: خوشــبختانه با 
همــکاری متعهدانه و همدلانۀ 
ســرکارخانم ملوّنــی، ضمــن 
بازاندیشی و بازبینی مسیر، متن 
تفاهم نامه در قالب مألوف معاونت 
علمی و مقبول نهاد کتابخانه های 
عمومی تنظیم و در میانۀ زمستان 
۹۸، آماده امضــای وزیر گرامی 
فرهنگ و ارشاد اسلامی و رییس 
هیأت امنای نهــاد و همچنین 
معاون ارجمند علمی و فناوری 
ریاست جمهوری شد، اما این کار 
به دلیل تقارن با شــیوع بیماری 
جهان گیر کووید -۱۹، به تعویق 
افتاد و امروز در جلسه ای به منظور 
بررســی محورهای سیاستی و 
ظرفیت های اجرایی تفاهمنامه 
مشترک در خدمت شما هستیم.

همکاری مشــترک برای ایجاد 
مراکز نوآوری

پیمان صالحی معاون نوآوری و 
تجاری ســازی فناوری معاونت 
علمی ریاست  جمهوری ضمن 
اشــاره به آخرین دستاوردهای 
این معاونت گفت: نگاه ما در ایجاد 
مراکز نوآوری مبتنی بر تعامل با 
سایر دســتگاه ها بوده و در این 
جهت از بــه اشــتراک گذاری 
ظرفیت های متقابل برای توسعه 
مراکز نوآوری استقبال می کنیم. 
در این مسیر قصد داریم با ایجاد 
این مراکز نوآوری، آنها را به مراکز 
رشد، در ادامه به پارک های علم و 
فناوری و سپس کارخانه نوآوری 
تبدیل کنیم تــا افراد درگیر این 
روند ایده هــای خــود را آماده 
تجاری ســازی کنند و بتوانند 

اشتغال ایجاد کنند.
وی بــا تأکید بر لــزوم تعامل و 
هم افزایی با ســایر دســتگاه در 

پیشبرد ماموریت های پیش رو 
گفت: از یک سو ساختمان سازی 
و احداث بنا هزینه زیادی دارد، و 
از سوی دیگر بودجه ما اجازه این 
کار را به ما نمی دهد. اما تا کنون با 
استفاده از ظرفیت سازمان های 
دیگــر توانســتیم فضاهــای 
بلااستفاده ای که آنها در اختیار 
داشتند اختیار بگیریم و ضمن 
بازسازی به مراکز نوآوری تبدیل 
کنیــم؛ البته قرار گذاشــتیم تا 
کاربری این مراکز حدود ۷ سال 
بدون تغییر در اختیار ما بماند. ما 
این کار را از کوچک ترین شهرها 
و تا شهرهای بزرگ مانند تهران 

انجام دادیم.
معاون نوآوری و تجاری ســازی 
علمــی  معاونــت  فنــاوری 
ریاست جمهوری با اشاره به وجود 
3۵00 کتابخانــه عمومــی در 
سراسر کشور گفت: اگر بتوان از 
شبکه گســترده کتابخانه های 
عمومی در کشور استفاده کنیم و 
بخش هایی از این کتابخانه ها را به 
مراکــز نوآوری تبدیــل کنیم، 
می توانیم در این همکاری به نتایج 
سازنده ای برســیم. ما استقبال 
می کنیم که با همکاری شــما 
بتوانیم این فضاهــا را به منظور 

تأمیــن نیازهــای متقابــل دو 
دستگاه، به مراکز نوآوری تبدیل 
کنیــم و در ادامــه آنهــا را بــه 
پارک های علم و فناوری ارتباط 

دهیم.
صالحی در ادامه با اشاره به برخی 
در  همــکاری  زمینه هــای 
این تفاهمنامه گفت: به طور کلی 
یکی از مهم تریــن اهداف ما در 
این همکاری می تواند تأمین ما 
نیــاز  مــورد  فناوری هــای 
کتابخانه های کشــور از طریق 
ارتباط با شرکت های دانش بنیان 
چــون  موضوعاتــی  باشــد. 
اســکن کردن،  تکنولوژی های 
نگهــداری کتــاب، بازســازی 
کتاب های خطی قدیمی و از این 
دست موضوعات که قابلیت کار 
کردن از سوی شرکت های دانش 

بنیان را داشته باشد.
اعلام آمادگی نهاد

برای اختصاص مکان 
به مراکز نوآوری

در ادامــه این جلســه علیرضا 
نهــاد  دبیــرکل  مختارپــور 
کتابخانه های عمومی کشــور با 
اشــاره به تغییر رویکــرد نهاد 
کتابخانه های عمومی کشور در 
ســال های اخیر گفــت: یکی از 

رویکردهای مهم ما در ۷ ســال 
اخیــر، تبدیــل کتابخانه ها از 
یک ســالن مطالعــه و مراکــز 
امانت دهی کتــاب به یک مرکز 
فرهنگ و اجتماعی با کارکردهای 
مختلف بوده است. بر همین اساس 
کتابخانه های سراســر کشور در 
شــرایط مختلف از جمله شیوع 
بیماری کرونا، وقوع سیل، زلزله 
اقدام به امدادرســانی فرهنگی 
اجتماعی و ارائه خدمات مرتبط با 

این موضوعات کردند.
وی دربــاره ضــرورت تعامل و 
هم افزایی میان دســتگاه های 
مختلف کشور نیز گفت: با توجه 
بــه اینکــه بین تمامــی مراکز 
فرهنگــی فعــال در کشــور، 
کتابخانه های عمومی تنها مرکز 
عمومی فرهنگی قابل دسترس 
برای تمامی افراد جامعه از هر سن 
و قشر هستند، ظرفیت عظیمی 
برای تعامل با ســایر دستگاه ها 
دارند. ضمن اینکه شــرایط ویژه 
حاکم بر کشور ایجاب می کند که 
دستگاه های مختلف برای تأمین 
نیازهای یکدیگر اهتمام داشته 

باشند.
مختارپور با اعلام آمادگی برای 
همکاری مشــترک با معاونت 

علمی ریاست جمهوری گفت: ما 
بایــد در این تفاهمنامــه و یا به 
پیوست آن چند اقدام مشخص با 
زمان بندی مشخص تعیین کنیم 
تا این تفاهمنامه را از یک قرارداد 
صرفــاً آرمانی و کلی به ســمت 
اجرایی شدن ببریم و اقداماتی را 
در زمان کوتاه مدت انجام دهیم. 
ما کتابخانه هایی در کشور داریم 
که به ۹0 درصد ساخت رسیده اند 
که می توان با جذب حمایت هایی، 
این امکان را به بهره برداری و انجام 

فعالیت های مشترک رساند.
لزوم بهره گیری از 

تکنولوژی های اختصاصی و 
عمومی در کتابخانه ها

امین متولیان معاون برنامه ریزی 
و پژوهــش و فنــاوری نهــاد 
کتابخانه ها نیز در ادامه این نشست 
با اشاره به سیاست نهاد در تبدیل 
کتابخانه ها به مراکز فرهنگی و 
اجتماعی گفت: در دهه های اخیر 
کتابخانه هــا به عنــوان »خانه 
دانش« شــناخته می شــد، اما 
رویکرد جدید به کتابخانه ها در 
کشورهای پیشرفته این بوده که 
این خانه هــای دانش را به مراکز 
دسترســی به خصوص در حوزه 
تکنولوژی تبدیل کنند. یکی از 

اقدامات مــا در این زمینه ایجاد 
کتابخانه های بدون کتاب و کاملًا 
مبتنی بر تکنولوژی بوده است که 
خوانــدن را در قالب تکنولوژی 
بدون حضور فیزیکی کتاب ترویج 
می دهد. در این مسیر دوستان ما 
در اداره کل پژوهــش مرحلــه 
طراحی مفهومی این کتابخانه را 
به پایان برده اند و بنا است که در 
یکی از کتابخانه های تهران این 

طرح به عنوان صورت اجرا شود.
وی افزود: ما دو نوع تکنولوژی را 
می توانیم به خدمت کتابخانه ها 
درآوریــم کــه یکــی از آنهــا 
»تکنولوژی هــای اختصاصی« 
کتابخانه است. به عنوان مثال اکثر 
کتابخانه هــای بــزرگ دنیا در 
کشورهای پیشــرفته دستگاه 
کتابخوان کیندل را جای کتاب به 
امانت می دهند. بخش دیگر هم 
»تکنولوژی های عمومی« هستند 
کــه از آن جملــه می تــوان به 
تکنولوژی گندزدایی، نظافت و 
تکنولوژی های امنیتی اشاره کرد 
که گام هایی برای بهره برداری از 
این تکنولوژی ها در نهاد برداشته 

شده است.
معــاون برنامه ریزی و پژوهش و 
فناوری نهاد کتابخانه ها همچنین 
درباره برخی اقدامات انجام شده 
در تغییر نگاه به کتابخانه ها گفت: 
به عنوان مثال در همین موضوع 
شــیوع بیماری کرونا، موضوع 
اطلاع رسانی درباره این بیماری و 
ارتقاء سواد سلامت در بسیاری از 
کشورهای پیشرفته به کتابخانه ها 
واگذار شــد. همچنین در بحث 
اشتغال روند اشتغالزایی و کسب 
و کار را بــه کتابخانه هــا واگذار 
می کنند و شخص تا زمانی که کار 
مناسب خود را پیدا کند، تحت 
راهنمایی کتابخانه قرار دارد و پس 
از یافتــن شــغل، کارفرمای آن 
شخص موظف است درصدی از 
درآمد را به آن کتابخانه عمومی 

اختصاص دهد.
رمضانی معاون توسعه کتابخانه ها 
و ترویج کتاب خوانی نیز در ادامه 
این جلســه با اشــاره به برخی 
تجربیات خود بهره برداری از حوزه 

تکنولــوژی در باغ کتاب تهران، 
گفت: ما مراکز نیمه تمام بسیاری 
داریم که می تــوان با همکاری 
معاونت علمی ریاست جهموری 
نسبت به اتمام و بهره برداری از آن 
اقدام کرد. همچنین پروژه های 
تکمیل شده ای با ظرفیت هایی 
استثنایی در این حوزه داریم که از 
آن جمله می توان به کتابخانه های 
مرکزی اشاره کرد؛ به عنوان مثال 
در کتابخانــه مرکزی یزد که در 
روزهای پایانی سال گذشته آماده 
افتتــاح بود اما به دلیل شــیوع 
بیماری کرونا بــه تعویق افتاد، 
حدود ۴00 متر بــرای این کار 

پیش بینی کرده ایم.
وی افــزود: همیــن ظرفیت در 
کتابخانه مرکزی مشهد و سایر 
کتابخانه هــای مرکزی از جمله 
گیلان، تبریز؛ اردیبل، آذربایجان 
غربی و ارومیه، اراک و غیره وجود 
دارد. همچنین مــا ۵ کتابخانه 
مرکزی در دســت ســاخت با 
پیشرفت فیزیکی بالای ۷0 درصد 
داریم که با قرار گرفتن در بهترین 
نقــاط اســتان ها، می تواننــد 
پایگاه هایی برای مراکز نوآوری 
باشند. همچنین این موضوع در 
سایر کتابخانه ها نیز قابل بررسی 

و ایجاد است.
همچنین مریم ملونی مدیرکل 
نوآوری و کســب وکارهای نوین 
معاونت عالی ریاست جمهوری 
طی ســخنانی گفــت: فرصت 
استفاده از ظرفیت های موجود که 
در قالب ایجاد مراکز نوآوری در این 
تفاهمنامه مورد بررســی است، 
می توانــد در حــوزه تخصصی 
کتابــداری و ترویج فناوری های 
مورد نیاز این حوزه موثر باشد. اگر 
هم افزایــی بین این دو مجموعه 
شکل بگیرد قطعاً شاهد تاثیرات 
مناسبی هم در سیستم نوآوری 
کشور و هم در توسعه اقتصادی و 
نیازهــای تخصصی کتابخانه ها 

خواهیم بود.
پس از پایان این جلسه، حاضرین 
بــه بازدید از بخش های مختلف 
کتابخانــه مرکزی پارک شــهر 

پرداختند.

علیرضا مختارپور:

آمادگی نهادکتابخانه ها برای همکاری با معاونت علمی ریاست جمهوری

 در دیدار اعضــای هیات مدیره انجمن روابط عمومی 
ایران با معاونان و مدیران ارشــد اتــاق بازرگانی تهران بر 
همکاری موثر دو طرف بــرای ارتقای جایگاه و نقش روابط 
عمومی در تشــکل ها و بنگاه های بخش خصوصی و ارائه 

خدمات آموزشی به کارشناسان روابط عمومی تاکید شد.
 در حالی که کشور از نظر شرایط اقتصادی ، در دوره خاصی به 
سر می برد، نقش روابط عمومی نهادهای اقتصادی دولتی و خصوصی 
در ارائه و انتقال اطلاعات و داده های درست و هدفمند بیش از همیشه 
احساس می شود. تا جایی که بسیاری از متخصصان علوم ارتباطات و 
کارشناسان اقتصادی، محدود شدن ارائه آمار و اطلاعات، به ویژه در 
برخــی نهادهای اقتصادی، عــدم ایجاد ارتباط موثر با رســانه ها و 
گروه هــای مرجــع جامعــه و پرهیز از شفاف ســازی بــه خاطر 
مصلحت اندیشــی را از جمله عواملی می دانند کــه  اثرات زیان بار و 

تشدیدشونده ای در جامعه داشته است.
ضرورت اصلاح این رویکرد و ایفای نقش موثر روابط عمومی 
نهادهای بخش خصوصی باعث شد تا مساله اصلی دیدار اعضای هیات 
مدیره انجمن روابط عمومی با معاونان و مدیران ارشد اتاق بازرگانی 
تهران به بررســی راه هــای همکاری دوجانبه برای فعال ســازی و 
توانمندسازی روابط عمومی تشکل های اقتصادی اختصاص یابد. در 
این نشســت که در محل اتاق بازرگانی تهران برگزار شد، دو طرف با 
ارائه نقطه نظرات، توانمندی ها و راه های تعامل و همکاری دوجانبه بر 
لزوم ایفای نقش بیشــتر روابط عمومی هــا و توجه مدیران بخش 

خصوصی به حوزه روابط عمومی تاکید کردند.
چرخش از تکیه به دولت به همراهی با بخش خصوصی

در آغاز این دیدار رئیس هیات مدیره انجمن روابط عمومی ایران 
با ارائه تاریخچه ای از فراز و فرود این انجمن به ضرورت پویایی و فعالیت 
بیشتر این نهاد مدنی اشاره کرد و از تلاش های هیات مدیره کنونی 
برای بسترســازی دور تازه ای از حیات انجمن سخن گفت. خسرو 
رفیعی با بیان این که انجمن حدود سه هزار عضو حقیقی و حقوقی 
دارد، گفت: انجمن دوره های اوج و حضیض را تجربه کرده اســت و 
اکنون تلاش اعضای هیات مدیره و هم چنین دولت بر این است که 
انجمن روابط عمومی مجدد احیا و البته توانمند شــود و سنگ بنای 
درســتی در این نهاد جامعه مدنی گذاشته شود که می تواند نقش 
انکارناپذیــری در هدایت صحیح روابط عمومی ها در ســازمان ها و 

نهادهای دولتی و غیردولتی داشته باشد.
رفیعی با اشــاره به دیدار اعضای هیات مدیره انجمن با علی 
ربیعی، سخنگوی دولت، گفت: آقای ربیعی در دیداری که با ایشان 
داشتیم توصیه داشت که به سراغ بخش خصوصی برویم و با توجه به 
ماهیت غیردولتی بودن انجمن، بتوانیم با همراهی و همکاری بخش 

خصوصی به حوزه روابط عمومی در کشور جان تازه ای ببخشیم.
رئیس هیات مدیره انجمن روابط عمومی ایران هم چنین اذعان 
کرد که به دلیل حضور پررنگ روابط عمومی نهادهای دولتی در انجمن 
و اساساً دولتی بودن غالب امور در ساختار نظام حکمرانی کشور، در 
دهه های۷0 و ۸0 که فعالیت های انجمن بیشتر بوده است، توجه و 
تمرکز نیز روی روابط عمومی سازمان های دولتی قرار گرفته و از بخش 
خصوصی غفلت شده است. او گفت: امیدواریم با کمک و همراهی اتاق 
بازرگانی، به عنوان پارلمان بخش خصوصی، این مســاله نیز اصلاح 

شود و راه درستی در پیش گرفته شود.
جواد قاسمی، عضو هیات مدیره و دبیرکل انجمن روابط عمومی 
ایران که ســابقه ریاست این انجمن را نیز در کارنامه دارد، با اشاره به 
این که سابقه کاری تشکل های مدنی روابط عمومی به سال های قبل 
از انقلاب بازمی گردد عنوان کرد که حتی در ســال ۱3۴۸ اجلاسی 

جهانی در کشورمان توسط تشکل وقت برگزار شده است.
قاســمی با تاکید بر نقــش موثر روابط عمومی در توســعه 
سازمان ها، یک مدیر خوب روابط عمومی را مدیری توصیف کرد که 
سازمان متبوعش را به خوبی بشناسد، به حوزه کاری سازمان علاقمند 
و مسلط باشد، مورد اعتماد مدیران سازمان باشد و خلاقیت و نوآوری 
داشته باشــد. او عنوان کرد که با شناختی که از فعالیت های روابط 
عمومــی اتاق بازرگانی تهران دارد، این مولفه ها را قابل مشــاهده و 

ملموس دیده است.
ابراهیم رستمیان نیز با بیان این که ویژگی عمده نهادهایی چون 
انجمن روابط عمومی ایران، استقلال آنهاست، بر ضرورت همکاری و 
تعامل انجمن با نهادهایی چون اتاق بازرگانی تهران تاکید کرد. این 
پیشکسوت حوزه های روزنامه نگاری و روابط عمومی افزود: در اقتصاد 
ایران مساله تعارض منافع بسیار پررنگ است و متاسفانه گفتمانی بین 
گروه های دارای تعارض منافع شکل نگرفته است. روابط عمومی ها به 
ویژه روابط عمومی اتاق بازرگانی این توانایی را دارد که شکل مناسبی 
از گفت وگو را بین این گروه ها شکل دهد تا تعارض منافع به جای به 
بن بست کشیدن فعالیت های اقتصادی، موجب شکوفایی اقتصاد در 

حوزه های دارای مزیت شود که انتفاع آن برای همگان است.
حمید صدیق پور نیز با اشاره به این که حضورش در بنگاه های 
اقتصادی باعث شــده آشنایی بیشتری با اتاق بازرگانی داشته باشد 
تاکیــد کرد که انجمن روابط عمومی ایران می تواند به پویایی روابط 

عمومی در تشکل های اقتصادی اتاق تهران کمک کند.
ناصر رزاق منش نیز با اشاره به جایگاه اتاق بازرگانی به عنوان 
پارلمان بخش خصوصی عنوان کرد که اتاق باید قدرت چانه زنی خود 
را با راهبردهای حوزه روابط عمومی و اطلاع رســانی و کمک اعضا و 
فعالان اقتصــادی  در حوزه های مختلف افزایش دهد تا اقتدار اتاق 

دراین حوزه ها از سوی دولت بیشتر به رسمیت شناخته شود.
ابوالقاسم حکیمیان، دیگر عضو هیات مدیره انجمن نیز، با اشاره 
به تجربــه طولانی خود در کار روابط عمومــی نهادهای مختلف و 
هم چنین ارتباط و تعامل نزدیک با واحدهای روابط عمومی سازمان ها 
و نهادهای مختلف در داخل و خارج از کشور، روابط عمومی اتاق تهران 
را از نظر تنوع و کیفیت فعالیت ها و اقدامات کم نظیر خواند. او افزود: 
متاسفانه هنوز هم مدیران نهادها و سازمان های دولتی، روابط عمومی 

را نمی شناسند و با کارکردهای آن آشنا نیستند.

مهندس مهدی عبوری  ، معاون وزیر راه و شهرســازی و 
مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران ، در این زمینه گفت : 
این مشکلات جنبه ها و مقیاس های مختلف دارند اما تقریبا همه 
این موارد با ایجاد یک همکاری فرابخشی و عزم ملی جهت حل 
مشکل بافت های فرسوده و ناکارآمد شهری قابل گشوده شدن 
است. مهمترین این مشکلات در سه دسته قابل جمعبندی و ارائه 

است:
- مشکلات مربوط به تسهیلات و شبکه بانکی، پیچیدگی و طولانی 

بودن فرآیند اخذ تسهیلات در شبکه بانکی.
- مشکلات مربوط به تخفیفات پروانه های نوسازی و عدم اجرای 

کامل ماده ۱6 قانون ساماندهی و حمایت از تولید و عرضه مسکن.
- مشکلات مربوط به ضوابط و مقررات شهرسازی، ملکی و حقوقی 
و بلاتکلیف بودن بسیاری از اراضی بویژه در سکونتگاههای غیررسمی، 

شهرهای با اراضی دارای ریشه وقفی، اراضی دولتی و مانند آن.
همچنین مواردی چون عدم اطلاع رسانی گسترده، شفاف، دقیق، 
برنامه ریزی شده و اثربخش در خصوص مشوق ها، تخفیف ها، معافیت ها، 
تسهیلات و مانند آن در شبکه های فراگیر اجتماعی، رسانه های ملی، دفاتر 
تســهیل گری محلی، شهرداری ها و مانند آن و عدم همکاری فرابخشی 
همه جانبه و همت عمومی دســتگاه های اجرایی دولتی و دستگاه ها و 
شرکت های خدمات رسان و شهرداری ها و شبکه بانکی جهت اجرای همه 
جانبه مشوق ها، تخفیف ها، معافیت ها، تسهیلات و مانند آن را می توان از 
جمله مشکلات پیش رو دانست.  در خصوص منابع مالی باید عرض کنم با 
توجه ویژه ای که به این مشکل حاد در کشور شده است، منابع قابل توجهی 
از صندوق توسعه ملی برای حل این مشکل تخصیص یافته و هم اکنون در 
نزد سازمان برنامه و بودجه کشور است و بصورت مرحله ای تخصیص می یابد. 
در صورت تخصیص کامل و یکجای منابع برداشت شده از صندوق و نیز 
تداوم این عزم و توجه در سال های آتی، نوسازی و بهسازی بافت های فرسوده 
و ناکارآمد شهری در سال  جاری و سال های آتی تبدیل به یک جریان دائمی 
ارتقای زندگی در شهرها، بازیافت و استفاده مجدد از اراضی و تولید ثروت 

خواهد شد.
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مدیران عامل بانک های صادرات ایران، ملت و تجارت تشریح کردند: 

پرداخت تسهیلات کرونا 
به مشاغل آسیب دیده  سرعت می گیرد

مدیران عامل بانک های صادرات ایران، ملــت و تجارت، نتایج جلسه 
خــود با معاون اقتصــادی رییـــس جمهور را تشریح کردند.

حجت اله صیـــدی، مدیــــر عامل بانک صادرات ایران در حاشیه جلسه بررسی 
عملکــــرد بانک ها در پرداخــت تسهیلات به مشاغل آسیب دیده از کرونا که با حضور 
معاون اقتصادی رییس جمهور برگزار شد، اظهار داشت: در این جلسه فرآیند تخصیص 
و پرداخت تسهیلات به مشاغل آسیب دیده از کرونا، عملکرد بانک ها و وضعیت ثبت نام 
متقاضیان در سامانه کارآ مورد بررسی قرار گرفت. بانک ها عملکرد خوبی در پرداخت 
تسهیلات به مشاغل آسیب دیده از کرونا داشتند، ولی با توجه به اینکه هنوز بخش 
مهمی از مشاغل آسیب دیده نتوانسته اند از این تسهیلات بهره مند شوند، مقرر شد با 
هماهنگی بیشتر وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، بانک مرکزی و شبکه بانکی کشور، 
موانع اجرایی برطرف و سرعت پرداخت تسهیلات افزایش یابد. محمد بیگدلی، مدیر 
عامل بانک ملت نیز در حاشیه نشست مدیران عامل بانک ها با معاون اقتصادی رییس 
جمهور با تأکید بر آمادگی شبکه بانک ملت برای پرداخت این تسهیلات گفت: شبکه 
گسترده شعب بانک ملت در سراسر کشور همچون گذشته آماده خدمت رسانی به 
مشاغل و واحد های تولیدی کشور است. بدین منظور تسریع در پرداخت تسهیلات به 
مشاغل آسیب دیده از کرونا در اولویت کار تمامی واحد های بانک ملت قرار گرفته است. 
وی با اشاره به مسئولیت پذیری تک تک کارکنان شبکه بانکی کشور در دوران شیوع 
کرونا ویروس گفت: مدیران و کارکنان شبکه بانکی کشور پا به پای اعضای کادر درمانی 
و بیمارستانی کشور، از ابتدای شیوع ویروس منحوس کرونا، در کنار مردم بودند و از 
هیچ کوششی برای خدمت رسانی به مردم و اقتصاد کشور دریغ نکردند. رضا دولت 
آبادی، مدیرعامل بانک تجارت نیز در پایان این نشست با اشاره به آمار بالای درگذشتگان 
در بین کارکنان شبکه بانکی گفت: همان طور که تأخیر کادر درمان در رسیدگی به 
بیماران مبتلا به کروناویروس باعث وارد آمدن لطمه های جبران ناپذیر به بیمار می شود، 
از همکارانم می خواهم که حل مشکل مشاغل آسیب دیده از این بیماری را به تأخیر 
نیندازند و پرداخت تسهیلات این بخش را در اولویت کاری خود قرار دهند. دولت آبادی 
خاطرنشان کرد: امیدوارم با تلاش های کادر درمانی کشور و رعایت اصول مراقبتی و 
بهداشتی توسط مردم، آسیب های این ویروس کاهش یافته و از کشور رخت بربندد.

خبر

“صنعت خودرو زمانی می تواند به توســعه دست پیدا 
کند که در کنار مجموعه هاي دانش بنیان و نخبگان دانشگاهی 
قرار گیرد.” این باوري است که گروه خودروسازي سایپا دارد 

و از سال گذشته با جدیت آن را دنبال می کند.
2۸ اردیبهشت ماه سال پیش بود که گروه خودروسازي 
سایپا پویش ملی داخلی سازی قطعات خودرو را براي نخستین 
بار در صنعت خودرو راه اندازی کرد تا از این طریق بتواند درصد 
داخلی سازي قطعات و تولید خودرو را بالا ببرد و اثرات تحریم 

بر این صنعت استراتژیک را به کمترین حد خود برساند.
براي اینکه، این پویش ملی به سرانجام برسد و دیگر این 
خودروساز معطل تامین قطعات از خارج کشور نباشد، ۱0 گام 
عملیاتی براي داخلی ســازی قطعات خودرو تعریف شد تا با 
همکاری مجموعه هاي دانش بنیان ها و نخبگان دانشگاه ها، 
اتفاقات بزرگ دیگری در گروه خودروسازي سایپا رقم بخورد. 
 در پویش ملی داخلی سازی قطعات خودرو که ۱۴ ماه 
از عمــر آن می گذرد، قرار بود از توان و دانش پژوهشــگران، 
نخبگان و دانشگاهیان کشــور باهدف توسعه داخلی سازی 
قطعات خودرو، ساخت محصولات جدید و همچنین کاهش 
ارزبری در صنعت خودرو استفاده شود؛ طبق آخرین همکاري 
هاي مشترک و با هدف بومی سازي قطعات مورد نیاز صنعت 
خودرو، گروه خودروي سایپا ۴۸ قرارداد مشترک با مجموعه 
هاي دانش بنیان امضا کرده اســت که این امر براي صنعت 

خودرو رخدادي بزرگ تلقی می شود.
همکاري با مجموعه هاي دانش بنیان و استفاده از توان 

علمی نخبگان دانشگاهی در راستاي تحقق اقتصاد مقاومتی 
و تبدیل تحریم به فرصت است، بر این اساس گروه خودروسازي 
سایپا از تمام شرکت های دانش بنیان و صنعتی کشور دعوت 
کرده تا طرح ها و ایده های خود را به این مجموعه ارائه کنند 

تا تولیدات مشترک بر پایه علم روز شکل بگیرد. 
گروه ســایپا طی این مدت تلاش کرده تا شرکت های 
دانش بنیان و صنعت گران را به سمت تولید قطعات پیشرفته 
خودرویی سوق دهد تا در پی آن معضل عدم تجاري سازي 
برخی از خودروها به علت نبود قطعه جبران در قالب همکاري 

هاي مشترک، تولید خودروهاي جدید آغاز شود.
حمایت بي چون و چرا از دانش بنیان ها 

سایپا به صورت رســمی از سال گذشته اعلام کرده از 
هرگونــه پژوهش، طرح علمی و مطالعاتی و یا ایده ناب قابل 
اجــرا در زمینه طراحی، کاربری و ســاخت قطعات بامحور 
بومی سازی فناوری های پیشرفته خودرویی حمایت می کند 

و در جهت بهره برداری از آن سرمایه گذاري می کند.
سایپا براي آنکه اســتفاده از ظرفیت دانش بنیان ها، 
نخبگان دانشــگاهی و قطعه سازان داخلی در تولید قطعات 
پیشرفته خودرو را عملیاتی کند، در اولین قدم و در راستاي 
پویش ملی داخلی ســازی قطعات خودرو، از ســال گذشته 
نمایشگاه دائمی قطعات بومی سازي نشده را در شرکت سازه 
گســتر )کیلومتر ۹ جاده مخصوص تهــران( برپا کرد تا هر 
مجموعه اي که تمایل داشــته باشــد بتواند پس از بازدید و 
مذاکره با مســولان این بخش، نســبت به تولید قطعات و یا 

همکاري مشترک اقدام کند.
86 پروژه ساخت داخل با قطعه سازان نهایي شد

یکی از اتفاق هاي که از سال گذشته در صنعت خودرو 
شکل گرفت، ایجاد میز تخصصی تعمیق ساخت داخل است. 
در حــال حاضر ۴ میــز تخصصی برگزار شــده و در پی آن 
قراردادهاي با قطعه سازان و مجموعه هاي توانمند امضا شده 
اســت که بر اساس آن ســایپا می تواند درصد داخلی سازي 
محصولات خود را تا پایان ســال جاري تا حد قابل توجهی 

افزایش دهد.
همچنین گروه خودروسازی سایپا تاکنون با حضور در 
چهار میز تخصصی تعمیق ساخت داخل در صنعت خودرو 
مجموعا ۸6 پروژه ساخت داخل را با قطعه سازان داخلی آغاز 
کرده است. از این تعداد، 2۷ پروژه به تولید انبوه رسیده و ۵۹ 
پروژه دیگر نیز در دســت اقدام اســت. علاوه بــر آن، گروه 
خودروسازی سایپا در اجرای پویش ملی بومی سازی قطعات، 
همکاری در 2۹ پروژه مشــترک بــا وزارت دفاع برای تولید 
قطعاتی مانند ایموبلایزر، ECU  و سنســور اکسیژن را آغاز 
کرده اســت. اجرای 30 پروژه همکاری با شرکت های دانش 
بنیان نیز از جمله اقدامات گروه خودروسازی سایپا در اجرای 

این پویش بوده است.
کیلومتر 9 جاده مخصوص در انتظار دانش بنیان ها 

گام دیگري که نارنجی پوشان جاده مخصوص براي 
کاهش اثرات تحریم و پویش ملی داخلی قطعات خودرو 
برداشتند، برگزاري نخستین ســمپوزیوم ساخت بدنه 
خودرو باهمکاري دانشگاه صنعتی شریف بود. هدف از این 
سمپوزیوم علمی چگونگی ارتباط بیشتر میان دانشگاه و 
شرکت های تولید قطعات خودرو و استفاده بیشتر از نتایج 
این همکاری در راســتای بومی سازی و افزایش کیفیت 
محصول بود. نخستین سمپوزیوم ساخت بدنه خودرو در 
واقع اولیــن گردهمایــی کارشناســان، متخصصان، 
تصمیم گیران و علاقمندان در زمینه طراحی ســاخت و 

تولید بدنه خودرو در کشور بود.
تفاهم نامه با تشکلِ تشکل های دانش بنیان

گام دیگري که ســایپا براي بومی ســازي قطعات 
خودرو برداشت، امضاي تفاهم نامه همکاري با سازمان ملی 

کارآفرینی بود که عملا تشکلی است که شکل گرفته تا زمینه 
هم افزائی و هماهنگی تشکل های دانش بنیان را فراهم آورد. 
بهره گیري از ظرفیت ها و پتانسیل های بالقوه و بالفعل طرفین 
در توسعه نوآوری، فناوری و کارآفرینی، مشارکت در ترویج و 
شکل دهی زیست بوم نوآوری و فناوری، مشارکت در توسعه 
اقتصاد دانش بنیان با بهره گیری از ظرفیت ها و فرصت های 
گروه خودروســازی ســایپا و تسهیل، اســتقرار و فعالیت 

شرکت های دانش بنیان در سایپا با هدف افزایش داخلی سازی 
قطعات و توســعه محصولات جدید از محورهای اصلی این 
تفاهم نامه اســت که اکنون  به مرحله عملیاتی نزدیک شده 

است.
پاي دانشگاه هم به سایپا باز شد

محور دیگري که گروه خودروســازي سایپا در مسیر 
دانش بنیان شدن برداشته آغاز مذاکره با دانشگاه علم و صنعت 
بوده اســت. ابتداي تیرماه ســال جــاري مدیرعامل گروه 
خودروسازی سایپا و رئیس دانشکده خودروی دانشگاه علم 
و صنعت ایران، در نشستی مشترک زمینه  های علمی و عملی 

دو مجموعه را برای توسعه همکاری ها بررسی کردند.
در این نشست، دو طرف برای انجام اقداماتی از جمله 
ایجاد دفتر مشــترک توسعه همکاری  ها و تشکیل کارگروه 
ویژه ارتباط سایپا و دانشگاه علم و صنعت ایران، جذب نخبگان 
دانشــگاه علم و صنعت ایران به عنوان مشاور مدیران سایپا، 
تست نهایی موتور »شاهین« در دانشگاه علم و صنعت ایران 
و حضور بیشــتر و جدی  تر دانشگاه  ها در پروژه  های جدید 

سایپا به توافق رسیدند.
نخبگان ایراني در مسیر ال 90 ایراني 

گام دیگري که در راســتاي پویش ملی داخلی سازی 
قطعات خودرو صورت گرفته این است که از پلتفرم طراحی 
شــده در پژوهشکده خودرو دانشگاه علم و صنعت استفاده 
شود. بدین جهت سازمان گسترش و نوسازی صنایع ایران، 
دانشــگاه علم و صنعت و گروه خودروسازی سایپا در حال 
بررسی و پیگیری این هستند که پلتفرم طراحی شده که بر 
مبنای پلتفرم پایه ۹0%  است براي تولید داخلی ۹0% پیاده 
سازي شود و سایپا بتواند ۹0% وطنی را بسازد. این موضوع 
۱3 تیرماه در نشست راهبردی “جهش تولید علم و صنعت 

در گام دوم انقلاب” عنوان شد.

عکس نوشت

تحقق گام هاي تعریف شده براي پویش ملی داخلی سازی قطعات خودرو

سایپا در مسیر دانش بنیان شدن

شهادت امام محمد تقی )ع( »جواد الائمه« تسلیت باد 

www.etebar.net
خانه های کوچک در انتظار تصمیم دولت

طرح شهرداری برای احداث خانه های 2۵ تا ۵0متری برای بررسی در هیأت 
دولت،  به وزارت کشور ارسال شد عبدالرضا گلپایگانی، معاون شهرسازی و معماری 
شــهرداری تهران با اشاره به اینکه این طرح با اصلاحات کوچکی به وزارت کشور 
ارســال شد گفت: متراژ ساخت واحد مســکونی در مصوبه های طرح تفصیلی 
3۵مترمربع است که ما ساخت واحدهای 2۵ تا ۵0مترمربعی را برای تهران پیشنهاد 
داده بودیم اما وقتی نظر کلانشهرها را گرفتیم، مقرر شد در هر شهری باتوجه به 
وضعیت آن عدد متراژ تعیین شود. به گفته وی در صورت تصویب، تخفیف ها و اعتبار 
بانکی برای ساخت این واحد ها نیز اختصاص خواهد یافت. به گفته معاون شهردار 
تهران در طرح پیشنهادی و باتوجه به اصلاحاتی که انجام شد، عدد کف و سقف متراژ 
برداشته شده تا درصورت تصویب این طرح در هیأت دولت، کمیسیون های ماده۵ 

هر کلانشهری درخصوص عدد متراژ تصمیم گیری کند./ ایرنا


